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Темида

Ретроспектива Енергетика Лондон 2012

Стопанисването на Слънчев
бряг стигна до съд

Стр. 2

Стр. 19

„Поглед в миналото” на Андрей
Кончаловски в Дома на киното

Стр. 6

Бум на кражбите
отчита ЧЕЗ

Стр. 23

МОК може да отнеме
медалите на Фелпс

Стр. 8

Никола Кицевски за
учебниците, Ботев и гейовете
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Предизборно

Холандските социалисти
обещават щедра държава

Стр. 10

Незаети са 340 места за ме-
дицински специалисти и 4 за
приложни специалисти в здра-
веопазването. Това става ясно
от статистиката на Агенцията по
труда към 15 август т.г. Данните
са подадени от бюрата по тру-
да в страната. Най-много се
търсят медицински сестри - 171,
следват общопрактикуващите
лекари - 116, има 28 обяви за
лекари специалисти.

Бюрата по труда
търсят 144 лекари

Няколко
ÄÓÌÈ

Аида
ПАНИКЯН

“Притеснен съм кой
ще ме лекува? Кой ще
лекува децата ми?”, до-
вери преди няколко дни
един лекар на над 55 г.,
за когото колегите му
твърдят, че е прекра-
сен специалист. Тогава
се замислих, че колкото
българинът е предвид-
лив и цял живот се
блъска, за да запази най-
доброто за децата си и
за старините си, тол-
кова управниците му са
по-непредвиливи по от-
ношение на държавните
дела. Това е отчетено
дори от швейцарския
институт за развитие
на управлението, който
проучил в 59 държави
разбирането на необхо-
димостта от реформи.
Оказва се, че България е
на... 57-о място!

Само два примера: си-
стемата на образовани-
ето и системата на
здравеопазването. Не е
нужно да се оглеждаме
наоколо си, статисти-
ката казва достатъчно:
всеки ден средно поне 1
лекар и поне 4 медицин-
ски сестри напускат
страната. Това очевид-
но не е зле за тях, осо-
бено ако в чужбина ра-
ботят по специалност-
та си. Зле е за тези,
които остават - тех-
ните пациенти и рабо-
тещите хора, които с
данъците си плащат за
обучението им. Сиреч
държавата ни не съумя-
ва да задържи онова, в
което нацията е инвес-
тирала най-скъпо - хо-
рата. А не е нужно кой
знае колко много, за да
бъде задържан един ле-
кар - само уважение. Но
едва ли е уважение да
обещаеш 18-процентно
увеличение на заплати-
те на работещите в
един толкова тежък
сектор като спешната
помощ и да им ги дадеш
така, че все едно не си
им дал нищо.

Най-голям е недостигът на медицински
сестри, 171 места са обявени официално

Над 2000 дъновисти се включиха в Паневритмията край езерото “Бъбрека” в Рила вчера
и посрещнаха Лятната Нова година. Около 2000 туристи също се изкачиха в планината,
за да гледат танца на Бялото братство

Без мисъл
за бъдното

„ПУСИ РАЙЪТ” - ИСТОРИЯТА
НА ЕДНА ПРОСТОТИЯ

Стр. 15

Всяка година между 400 и
600 лекари напускат страната,
средната възраст на български-
те лекари в момента е между
40 и 60 г., сочи статистиката на
Българския лекарски съюз. Дру-
га статистика - на НСИ, показва
съвършено различни числа: към
края на 2011 г. в страната е
имало 28 411 лекари, което е с
414 повече от 2010 г. През про-
летта проучване сред доктори-

те от балканските страни пока-
за, че българските лекари са
най-недоволни от реформите в
здравеопазването и съществу-
ващия стрес на работа.

Средно по 1300-1500 меди-
цински сестри напускат страна-
та, сочат данните на Българска-
та асоциация на професионали-
стите по здравни грижи. От асо-
циацията са пресметнали, че
средната възраст на сестрите в

България в момента е около 49
г., а 2/3 от младите учат, за да
търсят работа по специалност-
та в чужбина.

Според националната стати-
стика към края на 2011 г. меди-
цинските сестри са били 31 609
- приблизително толкова са
били и през 2006 г., след което
броят им започва с по 150-200
всяка година да намалява.

Стр. 4

Стр. 9
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България

Заместник-кметицата
по хуманитарните въпроси
в Благоевград Жанета
Жикова от днес вече не е
на работа. В края на мина-
лата седмица Живкова
подаде оставка с мотив
здравословни причини. Тя
не успя да изкара и една
година на поста, който зае
през февруари, а послед-
ните два месеца беше в
отпуск. Жикова дойде от
столицата, където работе-
ше като парламентарен
секретар в министерство-
то на околната среда и
водите. В Благоевград бяха
шокирани от нейното на-
значение, както и ресорът,
който й бе даден - хумани-

офия се оказа в центъра на за-
плетен дипломатически скан-
дал в Израел по повод среща
между сирийската опозиция и
представител на Тел Авив на
българска територия. Манди

Община Несебър внася утре в Районния съд в града искова
молба за определяне на собствеността на част от улици и
алеи в зона “Изток” в курорта Слънчев бряг и по този начин
проблемът с инфраструктурата в комплекса се задълбочава,
обяви вчера кметът Николай Димитров по време на среща с
хотелиери, организирана от Съюза на собствениците в
курорта. По този начин предприемаме действия и процедури
от страна на общината в посока решаване на проблема със
собствеността, стопанисването и поддръжката на инфраст-
руктурата в зона “Изток” на комплекса, обясни адвокат Таня
Дамянова. Друг вариант е държавата да обяви в ликвидация
“Слънчев бряг” АД, защото дружеството е изчерпано откъм
съдържание и не развива никаква дейност, поясни Дамяно-
ва. Според хотелиерите курортът трябва да се отдели като
самостоятелен с отделно управление, а община Несебър да
поддържа и стопанисва инфраструктурата му. Те отново
подчертаха, че цели централни алеи и улици не са осветени
през нощта, не се поддържа чистотата в курорта, проблеми
има както с шума, така и със спазването на обществения
ред и сигурност. Собствениците на хотели ще предложат на
ресорното министерство да бъде създаден специален
държавен орган, който да следи за шума от заведенията и
този орган да има правото да ги затваря при нарушение.

Столичната улица “Пиротска” се превърна в арена на визуалните
изкуства вчера като част от фестивала “София диша”

игани устрои-
ха меле преди
началото на
п р а з н и ч н а т а

Нивото на Дунав в българ-
ския участък на реката
продължава да се понижава и
само за денонощие бе отбеля-
зан рязък спад край Русе, Сви-
щов и Никопол, което затруд-
нява корабоплаването. В дол-
ната част на течението пони-
жаването на водния стълб ще
подължава, но в горната част
вече се забелязва повишаване
на нивото и край Ново село е
отчетено покачване с 5 см, ко-
ето означава, че ще има вре-

ов протест срещу застро-
яването на Черноморие-
то се проведе вчера -
еколози махнаха неза-
конна според тях барие-

Автобус на Столичния
градски транспорт по линия
82, движещ се от кв.
“Люлин” към Централна
гара, се запали вчера в
ранния следобед. Няма
пострадали. Инцидентът е
станал на улица “Кукуш”,
до едноименната кръчма.
Шофьорът реагирал свое-

София се оказа в центъра на
дипломатически скандал в Израел
Представител на Тел Авив се срещнал със сирийската опозиция на българска територия

ника в София Шаул Камиса-Раз и външно-
то министерство на Израел, от която ста-
ва ясно, че дипломатът не е знаел за
визитата на Сафади. Той поискал бърз
отговор дали Сафади е присъствал на
срещата като официален представител на
израелското правителство и дал ясно да
се разбере, че ако това е така, присаст-
вието му трябвало да бъде координирано
с МВнР на Израел. Според израелската
медия Камиса-Раз е близък до министъ-
ра на външните работи Авигдор Либер-
ман, който лично стоял зад изпращането
на дипломата в София. Обаче след като

Либерман получил информацията за сре-
щата в София, реагирал гневно и настоял
лично пред премиера Бенямин Нетаняху
да накаже Сафади. По-късно зам.-ми-
нистър Аюп Кара обяснил, че Сафади е
пристигнал у нас по покана на българ-
ския парламент и се е срещнал с хора, за
които не може да се говори публично.
Сафади от своя страна обяснил, че има
неща, които посланикът в София не знае.

Арабистът проф. Владимир Чуков ко-
ментира, че според него Сафади е дошъл
в България като пратеник лично на пре-
миера, а не на външния министър на

Израел. Посещението е било сигнал и от
двете страни, че рано или късно ще се
възобнови състоянието на непреки, а по-
късно и на преки преговори между двете
държави. “България не играе като посред-
ник, а като “улеснител” на бъдещите пре-
говори, твърди още Чуков.

Българското министерство на външни-
те работи отрича да знае нещо за посе-
щението на Сафади у нас и че няма нищо
общо с организацията по неговата визи-
та. ДУМА припомня, че в края на май
ведомството организира среща на сирий-
ската опозиция в Правец.

С
Сафади, който е директор на кабинета на
зам.-министъра за развитието на облас-
тите Негев и Галилея - Аюп Кара, се е
срещнал у нас с представители на сирий-
ската опозиция, представяйки се като
официален израелски пратеник, съобщи
бТВ, цитирайки израелска медия. Тя раз-
полага с кореспонденцията между посла-

Зам.-кметица подаде
оставка в Благоевград
Георги АРГИРОВ тарните дейности. В края

на юни зам.-кметът излезе
в отпуск по болничен, след
което продължи отсъстви-
ето си от работа до 6 ав-
густ, като използва целия
й полагащ се платен годи-
шен отпуск. Още докато
отсъстваше от работа, в
коридорите на общината
се коментираше, че Жико-
ва ще подаде оставка.

 Всъщност една от ос-
новните причини за пока-
на към нея да се присъе-
дини към екипа на Камби-
тов беше именно работа-
та й към екоминистерство-
то. С привличането й като
зам.-кмет Атанас Камби-
тов се надяваше чрез по-
знанията и контактите на
Жикова да успее да при-

движи проекта около ре-
гионалното депо за
твърди битови отпадъци
край село Бучино. През
пролетта обаче проектът
зацикли, а до края на тази
година община Благоев-
град ще трябва да плати
санкция за закъснението
в размер на 700 000 лв.
През следващите две го-
дини до 2014-а, когато е
крайният срок за изграж-
дане на депото, глобата
за администрацията на
Камбитов може да нарас-
не до 3 млн. лв. Ако депо-
то не бъде реализирано
през 2014 г., община Бла-
гоевград ще бъде изпра-
вена пред фалит, прогно-
зира преди месеци
кметът Камбитов.

НОВ ПРОТЕСТ СРЕЩУ
ЗАСТРОЯВАНЕТО
НА ЧЕРНОМОРИЕТО

щожено като защитена зона и
превърнато в бетонен комплекс.
“Дори са пускани щуки тук в
езерото, за да могат да се осво-
бодят така лесно от рибата, от
птиците”, казва Руслана Стефа-
нова - координатор в Граждан-
ски екологичен обществен съюз.

Охраната на комплекса по-
стави бариерата отново минута
след края на протеста. По теле-
фона собствениците на вакан-
ционното селище обясниха, че
пътят е частен, на английски ин-
веститор, а за техните туристи е
осигурен достъп, но срещу ан-
гажимента да оградят мястото
за чужди коли.

От община Созопол пък са
категорични, че в общия устрой-
ствен план на града не е пред-
видено строителство в блатото.

Стопанисването на Слънчев
бряг стигна до съд

менен застой. Тенденциите са
обаче след това отново да има
спад. В неделя сутринта край
Русе нивото на реката беше 70
см, което е с 13 см по-малко
спрямо денонощие по-рано.
При Свищов водният стълб на-
маля с 12 см до 76 см, съобщи-
ха от Хидрометеорологичната
станция. При Видин спадът е с
5 см. При Лом и Оряхово ниво-
то се е понижило с 2 см.

Сегашните нива на реката
все още са далеч от рекорд-

ния им минимум, отчетен ми-
налата година, когато нивото
стигна минус 73 см, т.е. под
условната кота нула. Въпреки
това през миналата седмица
вече имаше заседнали кораби
по праговете на реката и тен-
денцията за продължителен
спад тревожи участниците в
корабоплаването. За да могат
да преминават през прагове-
те, те ще трябва да товарят
плавателните съдове по-малко,
което им носи загуби.

Цигани се сбиха в „Джумая джами” в Пловдив
та. Враждуващи групи
влезли в ръкопашна
схватка заради ва-
къфските имоти, съоб-
щи ТВ7.

Близо 1000 души
от присъстващите
5000 в джамията са
участвали във възник-
налото меле, което е
станало малко след
сутрешната молитва.
Има ранени, повечето
от хората са си
тръгнали с изпокъсани
дрехи. Голяма група от
събралите се за служ-

бата дори не са влез-
ли в храма от страх.
Отвътре се чували ви-
кове “Бягайте”.

В паниката си ме-
стният имам, който
също е от ромски про-
изход, е дал начало
на празничната служ-
ба около 6,45 часа,
вместо в посочения в
ислямския календар
час 7,20. Турски биз-
несмени, работещи в
Пловдив, коментира-
ха, че за случилото се
ще сигнализират кон-

сула в града на Тепе-
тата и Главното мюф-
тийство. Според тях
недопустимото пове-
дение в храма от стра-
на на циганите не е
изолиран случай. От
полицията в Пловдив
отрекоха в джамията
да е имало подобно
меле. Оттам обяснили,
че са получили сигнал
за проблеми в храма
към 7 ч., изпратили са
екипи, но не е било
установено нищо не-
редно.

Ц
молитва за Рамазан
байрам в “Джумая
джами” в Пловдив.
Скара ги спор за
вакъфските имоти. Ма-
сово сбиване предше-
ства празничната
служба по случай мю-
сюлманския празник
Рамазан байрам в
централната пловдив-
ска джамия “Джумая
Джами” вчера сутрин-

Отново горя автобус в София
временно, тъй като пламъ-
ците не били големи.
За щастие в автобуса е
имало само 5 пътници,
които веднага са го напус-
нали след призив на вода-
ча. Очевидци разказват, че
още спирка “Люлин”-10 в
превозното средство се
усещала силна миризма на

изгоряла гума.
ДУМА припомня, че това е
поредният инцидент с
автобус на Столичния
градски транспорт. Само
преди няколко дни рейс се
запали в движение в
квартал “Дружба” и за
броени минути изгоря
изцяло.

Н
ра до един от ваканционните
комплекси край Созопол. Освен
това те се опасяват, че намира-
щото се наблизо блато Алепу,
което е в резерват, ще бъде
пресушено и застроено, преда-
де бТВ. Протестът на природо-
защитниците, подкрепени от
няколко политически формации,
е предизвикан от бариера, коя-
то прегражда стария път за
Приморско. Оградата до вакан-
ционно селище “Свети Тома”
ограничавала свободния достъп
до плажа на Аркутино.

Еколозите твърдят, че и бла-
тото Алепу е на път да бъде уни-

Снимка Мариета ТОМОВА

Рязък спад на нивото на Дунав
затруднява корабоплаването
Рязък спад на нивото на Дунав
затруднява корабоплаването
Рязък спад на нивото на Дунав
затруднява корабоплаването
Рязък спад на нивото на Дунав
затруднява корабоплаването
Рязък спад на нивото на Дунав
затруднява корабоплаването
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Ïðåäèçâèêàòåëíèÿò àñïåêò êâàäðàòóðà ìåæäó ïëàíåòèòå
Óðàí è Ïëóòîí ïðåç òàçè è ñëåäâàùèòå íÿêîëêî ãîäèíè ñà îñíîâíèÿò
ôàêòîð, ñúçäàâàù ïðåäïîñòàâêà êàêòî çà ñúáèòèÿòà
íà ñâåòîâíàòà îáùåñòâåíî-èêîíîìè÷åñêà è ïîëèòè÷åñêà ñöåíà,
òàêà è çà ïîâèøàâàíåòî íà ñåèçìè÷íàòà àêòèâíîñò‘ Астроложката Маргарита Паскалева

обяснява всичко с движението на звездите

скане на вот на недоверие
към правителството заради
провала в сферата на физи-
ческото възпитание и слаби-
те резултати на българските

Социалисти предлагат
вот на недоверие заради
провалите в спорта

Ако ГЕРБ продължи да управлява, ще сме на 120-о място
на следващите олимпийски игри, прогнозира Николай Белалов

бъдем на 120-о място, защото властта се
грижи за футболните агитки, за олигар-
сите, но не и за гражданите, които тряб-
ва да спортуват, разкритикува правител-
ството председателят на ДКСМП. Ако
заради лошото ни представяне на олим-
пиадата спортният министър беше подал
оставка, щяхме да приемем, че властта
си е направила изводите, продължи Бе-
лалов. Вотът на недоверие е логичен ход
и само заради това, че Бойко Борисов
беше награден за добро отношение към
спорта, уточни той.

Според Белалов работата в София е
част от провала на национално равни-
ще в сферата на физическото възпита-
ние. Тези навици трябва да започват от
ранна възраст, а липсата на 18 000
места в детските градини дават лош
старт, който няма как да не се отрази
по-нататък в развитието на децата, от-
беляза той. Белалов отбеляза, че пред-
ложенията на ДКСМП следват логиката
“масовият спорт да изгражда елитни
спортисти”. Хубаво е, че изградихме
голяма спортна зала, но основната цел
е и обикновените хора да могат да спор-
туват, допълни Белалов.

Правителственият Авиоотряд
28 е изпълнявал всевъзможни
“частни полети като този с отбо-
ра на “бистришките тигри”, в
който рита премиерът Бойко Бо-
рисов и който бе транспортиран
с държавния “Еърбъс” за среща
във Варна с тима на “Чавдар” -
Етрополе, на депутата от ГЕРБ
Емил Димитров, призна начал-
никът на екипа Пенчо Пенчев
пред БНР вчера. Запълваме
всички дупки в момента, които
има в България, поясни той. Не
виждам нито конфликт, нито

Още един български кораб е задържан в Турция, съобщи БНР
вчера. Той се казва “Варна-5”, плава под български флаг и е
с роден екипаж. Плавателният съд е собственост на Дойчин
Дойчев, чийто кораб “Свети Николай” бе спипан в Испания
преди повече от седмица с 3 т хероин на борда.  Най-вероятно
вторият кораб е арестуван заради дългове на дружеството.
Междувременно Специализираната прокуратура повдигна
обвинение и на Руслан Колев, който бе задържан заедно със
собственика на “кокаиновия кораб” Дойчин Дойчев. Двамата
ще отговарят за организиране на престъпна група за трафик
на наркотици. В момента те се намират в следствения арест
на ул. “Майор Векилски” в София и ще останат там до втор-
ник. Колев бе докаран в София в събота сутринта. Той е сочен
за организатор на транспорта на дрогата.

“В края на мандата правителството се
сети, че трябва да се загрижи за доходите.
По-скоро се грижи за резултатите от избо-
рите следващата година”, коментира де-
путатът от Коалиция за България Димчо
Михалевски. Той поясни, че тези 7,3%
обща инфлация за последните 3 години,
обявени от Симеон Дянков, не съответст-
ват на кошницата на статистиката. “Тези
проценти, които той готви, са само поже-
лание. Нещата ще станат сложни след
средата на следващата година”, подчерта
Михалевски. Той посочи, че в рамките на
предния мандат непрекъснато са се уве-
личавали доходите на служителите в ад-
министрацията и 8 пъти са били вдигани
пенсиите, а не само в края на мандата.

За цените на горивата Михалевски каза,

ШЕФЪТ НА АВИООТРЯД 28:

ЗАПЪЛВАМЕ ДУПКИ ВСЯКАКВИ
проблем с превоза на футболи-
сти, поясни Пенчев по повод
скандала. Ние не изпълняваме
чартърни полети с пътници, как-
то е имало практика това да се
прави в предишни години, отбе-
ляза той. За полета на спортис-
тите Пенчев цитира писмо на
Борислав Михайлов до Бойко
Борисов, в което председателят
на БФС моли да се изпълни по-
лет София - Варна - София и
благодари след това. “Става
въпрос за полет с футболисти
до крайморския град, което е и

тренировка за пилотите. Аз не
отговарям за пътниците в само-
лета. На мен ми бе донесен
документ 30 минути преди да
излетим и в него са описани
само имената на пътниците и
товара”, оправда се Пенчев.

Той бе контриран от Цвятко
Луканов, бивш ръководител на
Авиоотряд 28, който заяви, че
според новия правилник всички,
които ползват правителствените
самолети, включително и първи-
те хора в държавата, трябва да
заплащат полетите.

Димчо Михалевски:
НЕЩАТА ЩЕ СТАНАТ СЛОЖНИ
СЛЕД СРЕДАТА НА 2013 г.

че за последните 3 години в България са
поскъпнали съответно 55% бензинът и 44%
дизелът. “Тези 7%, обявени от Дянков, са
едно нищо, дори и да се случи. Горивата
имат две важни посоки. Едната е, че има
обективни фактори за увеличаване цените
им на световния пазар, другата е неблаго-
приятното съотношение между долара и
еврото. Но ние в момента сме с почти най-
ниските акцизи за бензина и дизела. Има
3 държави, които са с по-евтин бензин и 7
държави с по-евтин дизел от нас. Ако оти-
дете в Румъния, преди облагане с акцизи
и ДДС разликата между България и Румъ-
ния е, че там с 14 ст. е по-евтин бензинът
и с 10 ст. дизелът”, обясни Михалевски. Той
отбеляза, че трябва да се осигури конку-
ренция на вноса и търговията с горивата.

ве земетресения бяха почувствани вчера в София. Първото стана
към в 9,36 ч. и беше с магнитуд 3,4 по скалата на Рихтер. Епи-
центърът на труса бе на територията на Сърбия със същия епицентър.
Второто по-слабо земетресение се усети 20 минути по-късно - пак на
територията на Сърбия, в  9,55 ч., с магнитуд 2,3 по скалата на
Рихтер и на дълбочина 15,8 км. Според Европейския сеизмологичен
център епицентърът е бил на 134 км западно от София и на 27 км
северно от Куманово. Няма данни за пострадали и материални щети.

Д
Две земетресения се усетиха в София

И
спортисти на олимпиадата в Лондон е
съвсем разумно предложение, обяви
вчера Николай Белалов, председател на
Дискусионния клуб за социална местна
политика (ДКСМП) към БСП, на пре-
сконференция на тема “Спортът в Со-
фия - последна грижа”. Нашата оценка
е, че правителството си прави евтин PR,
като открива големи зали и се снима с
елитни спортисти, поясни той. По думи-
те на Белалов това не дава възможност
да се създават силни школи и бази за
масов спорт. Според него резултатите
от представянето на българските олим-
пийци в Лондон трябва да бъдат сери-
озно анализирани и да има адекватна
реакция. “Ако са верни думите на ми-
нистъра, че са изхарчени 120 млн. лв.
за подготовката на нашите спортисти,
излиза, че един медал ни струва 60
милиона. Това означава, че парите са
изхарчени неефективно. Те биха били
по-добре използвани, ако бяха дадени
за масов спорт, не за елитни състезате-
ли”, категоричен е Белалов.

Ако управлението на ГЕРБ продължи,
на следващите олимпийски игри ще

Снимка Мариета ТОМОВА

Николай Белалов,
председател на

Дискусионния
клуб за социална

местна политика
(ДКСМП) към БСП,
обяви позицията

на левицата
за българските

провали на
Олимпиадата

Още един български кораб
е задържан в Турция
Още един български кораб
е задържан в Турция
Още един български кораб
е задържан в Турция
Още един български кораб
е задържан в Турция
Още един български кораб
е задържан в Турция
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кратки

Търсят 144 лекари
от бюрата по труда
Най-голям е недостигът на медсестри

В

О
бщо 340 медицин-
ски специалисти се
търсят в бюрата по
труда в страната.
Това показва ста-

коло 50-60 млн. лева ще са необходими за допълнител-
но еднократно плащане към част от пенсионерите в
края на тази година. Това е възможно да се случи в
рамките на бюджет 2012, уверен е председателят на

ежанците от дома за
чужденци в Любимец
прекратиха гладната
стачка, която започ-

Голям е интересът
за къмпингуване в
района на Шабла,
съобщиха вчера от
общината. Къмпингу-
ващите са основно
около селата Дуранку-
лак, Езерец и Крапец.
И тази година този вид

Аида ОВАНЕС

тистиката на Агенцията по
труда към 15 август т.г. Спо-
ред нея най-голям е гладът
за медицински сестри - 171,
следвани от лекарите - обя-
вени са 116 места за общо-
практикуващи лекари и 28 за
специалисти. Най-много се-
мейни лекари се търсят в
София - 52-ма. Към момента
в бюрата по труда в страна-
та не е обявено нито едно

свободно място за зъболе-
кар.

В по-голямата част от обя-
вите не е съобщено евенту-
алното възнаграждение.
Най-високата обявена за-
плата е 1000 лв. - за семеен
лекар в Момчилград с позна-
ния по турски език и ком-
пютър на срочен 12-месечен
договор. Такава заплата се
предлага и за специалист по
лицево-челюстна хирургия в
“Красно село” в София на 6-
месечен договор. Една от
болниците в страната, в кои-
то се търсят най-много лека-
ри, е дуловската - 10, от ко-
ито 6 специалисти - по два-

ма хирурзи и анестезиолози
и по един специалист по бе-
лодробни болести, по нерв-
ни и по детски. Търси се и
един общопрактикуващ ле-
кар. Области като Разград,
Хасково, Смолян, Видин,
Враца и др. не са обявили,
че търсят лекари.

Според Националния ста-
тистически институт към края
на 2011 г. в страната е имало
28 411 лекари, с което броят
им доближава този от 2004 г.
и след това започва да се
увеличава. През м.г. в стра-
ната е имало и 6655 зъболе-
кари и 47 427 специалисти
по здравни грижи - медицин-

ски сестри, акушерки, фелд-
шери и др. В сравнение с
предходната 2010 г. броят на
лекарите и зъболекарите се
е увеличил съответно с 414 и
300, докато специалистите
по здравни грижи са намале-
ли с 47. Тези медицински
специалисти намаляват, за
разлика от лекарите и зъбо-
лекарите. Медицинските сес-
три през м.г. са били 31 609,
година по-рано - със 177
повече, а през 2010 г. - със
175 повече.

Към 15 август в бюрата
по труда в страната се търсят
171 медицински сестри, 3
акушерки, 2-ма парамеди-
цински специалисти, 12 фи-
зиотерапевти.

КНСБ ИСКА ЕДНОКРАТНИ
ДОБАВКИ КЪМ ПЕНСИИТЕ

оеннослужещите са недоволни от за-
плащането си и го поставят в средата
на скалата за удовлетвореност, показва
изследване сред 2000 офицери, сер-

Военните недоволни
от заплащането

жанти и войници. При войниците се наблю-
дава най-ниска оценка на заплащане, сер-
жантите малко по-висока и офицерите по-
висока, коментира полк. Илия Маринов. Това
е в зависимост от заплатите, които получа-
ват, но мотивацията не е обвързана само
със заплащането. Тя зависи от фактори ка-
то микроклимат, взаимодействието между
хората и доверието - тяхната защита и
сигурност в тази среда, показва още проуч-
ването, съобщава Би Ти Ви. Военните са
доволни са от това как работят в екип. Те
обаче не чувстват общественото одобрение
за работата си. Подобни настроения се
наблюдават и в Афганистан, където те са
изложени на най-голям риск. Може би, за
хората, военните зад оградите харчат пари
на държавата и си губят времето, но не е
така - зад тези огради има много труд и
тренировки, отбеляза майор Божидар Бой-
ков. Той е категоричен, че държавата не е
вложила пари напразно и никога рискът не
може да бъде покрит от парите. Проучването
на нагласите в армията е открило и неудов-
летвореност от битовите условия, техничес-
ката база и оръжието. За да наберем нови
1000 души, армията ще инвестира много
повече в подбор и обучение и квалифика-
ция, отколкото да ги задържим. Това трябва
да се има предвид и от политиците, когато
вземат решения, обяснява полк. Маринов. На
фона на вълната от съкращения, изследване-
то не е показало високи нива на обвърза-
ност към военната среда, което показва, че
военните са достатъчно гъвкави да се раз-
виват професионално и извън армията.

О
КНСБ Пламен Димитров. Той обясни, че предложението об-
хваща изплащане на 50 лева към минималните пенсии и съот-
ветните проценти за пенсиите до 400 лева.

ДУМА припомня, че в началото на миналата седмица ле-
вицата настоя да бъдат дадени по 150 лв. на всички пенсио-
нери еднократно през октомври, а през 2013 г. да се увеличат
всички пенсии с 11%.  “Не става дума за увеличение на пен-
сиите, а за минимално компенсиране на инфлацията и на
загубената покупателна способност през последните години”,
обясни предложението на синдиката президентът му. От КНСБ
са убедени, че няма пречки това да се случи, позовавайки се
на изпълнението на бюджета, който е планиран на дефицит от
1,1 млрд. лева, а към полугодието има излишък от около 60-
70 млн. лв. припомни Димитров.  Второто предложение на
синдиката касае социалнослабите: да бъде увеличен гаранти-
раният минимален доход, който от 2008 г. не е променян и в
момента е 65 лв. От КНСБ смятат, че той може да бъде уве-
личен с процента на увеличение на еленергията - 14%, и да
стане 74-75 лв. от есента. Припомняме, че гарантираният ми-
нимален доход е базата за изчисляване на различни социал-
ни помощи. Освен това от синдиката настояват да се увеличи
енергийната помощ от 350 на 450 киловатчаса. Отделно да
бъдат увеличени заплатите в някои части от културния сектор
- читалища, библиотеки музеи и някои други. Средното обра-
зование е другият сектор, в който настояваме да има увеличе-
ние на доходите - от 450 на 480 лева, настояват синдикатите.

БЕЖАНЦИТЕ ОТ ЛЮБИМЕЦ
ПРЕКРАТИХА ГЛАДНАТА СТАЧКА

Б
наха през седмицата. Ре-
шението са взели, след
като са получили уверение,
че през следващата седми-
ца ще започне извеждане-
то на 20 чужденци. Причи-
ната за недоволството им е
продължителният престой в
дома. Това е втората глад-
на стачка за тази година.
Първата бе в началото на

януари, когато 56 от 104-
имата обитатели на дома се
разбунтуваха заради про-
дължителните процедури
по уреждане на статута им.
Преди няколко дни 25 души
от дома обявиха гладна
стачка. Началото й бе да-
дено от 14 души, два дни
по-късно те бяха вече 25.
Голяма част от протестира-
щите бяха от Сирия, 4 души
- от Ирак.  В момента в гр.
Любимец са настанени
между 55 и 60 души.

Интересът към къмпингите се увеличава
Дана РУСЕВА туристи създават про-

блеми - палят огньове
вътре в горите и секат
дървета. Многократно
служители на община-
та са обхождали тези
райони и са налагали
глоби на почиващите.
Наскоро е имало тре-
вожен инцидент в го-
рата край Езерец.

Според кмета Райна
Бърдарева, няма доб-
ра координация с гор-
ското управление. Тя
изрази надежда да не
се стига до по-сериоз-
ни пожари в региона.
Голяма част от горите
в района са държавен
горски фонд, друга
част са общински. Там

общината налага гло-
би, но, където е държа-
вен горски фонд, об-
щината не може да на-
прави нищо. Положе-
нието е сериозно, до-
като действа този За-
кон за туризма, ще има
разминаване по всич-
ки параметри, коменти-
ра Бърдарева.
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Малки помощници

Локализираха пожар
в Карандила

Пожарът, който пламна вчера
сутринта в местността Каран-
дила, бе локализиран след няколко
часа усилена работа. Огънят об-
хвана близо 100 декара сухи тре-
ви и хвойнови храсти в мест-
ността Слънчева поляна на Ка-
рандила. От службата за пожарна
безопасност обявиха, че няма
риск пожарът да се разпространи
към горските масиви. Пожарника-
рите гасиха огъня ръчно заради
големия наклон и скалистия те-
рен, където не може да достигне
противопожарна техника.

Македонски турист
почина от инсулт в
Банско

55-годишен македонски турист
издъхна от инсулт  в събота в
Банско. Нещастието станало око-
ло 2 часа тази нощ. На спешен
телефон 112 е получен сигнал от
хотел в планинското градче, че
55-годишният турист от Македо-
ния А.Петров е получил кървене
от носа и се намира в безпомощно
състояние. Пристигналите на
място спешни медици само кон-
статирали смъртта на госта,
която най-вероятно е настъпила
вследствие на инсулт. Назначена
е аутопсия в болницата в Разлог
от съдебен лекар, чието заключе-
ние с точност ще установи при-
чините за смъртта на 55-годиш-
ния македонски гражданин.

Излъгаха грък
със 17 000 евро
за закупено жито

Гръцки бизнесмен бил изма-
мен от наш търговец със 17 000
евро платени от него, съобщиха
от МВР в Монтана. Той предпла-
тил на нашенеца въпросната
сума за камион с жито. Отишъл
в село Расово да си прибере
стоката от склада на земедел-
ския производител Иван Т. Жи-
тото си било там, но Иван за-
явил, че не е получавал никакви
пари и отказал да му натовари
камиона. Двамата сигнализирали
в полицията, която в момента
издирва прекупвача. Гъркът ос-
танал в Расово и в момента
очаква развитие по случая си
без пари и без жито.

Тримесечно бебе
изгоря заради
незагасен фас

Тримесечно бебе от ромския
квартал “Хумата” в Лом обгоря
при пожар. Детето е закарано за
лечение в клиниката по изгаря-
ния в “Пирогов”, съобщиха от
лечебното заведение. Оттам
уточниха, че състоянието на
Д.П. е тежко. Детето било при-
спано от бабата и оставено само
в стая. Батковците обаче влез-
ли да пушат при бебето, криейки
се от бабата. Хлапаците хвърли-
ли на килима незагасен фас, от
който лумнал огън. Когато до-
шли на гости роднини и поискали
да видят детето, сварили ста-
ята му цялата в дим и пламъци.
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(Запазен е оригиналният правопис
от форумите)

езброй вицове, иронични коментари и леко
завистливи подмятания превзеха интернет
пространството, когато стана ясно, че прави-
телственият самолет е използван за разход-

ки на второразрядни български клубове. Неясноти-
те около уреждането на ВИП возилото подсилиха
въображението на българите и станаха повод за
поредната вълна от възмущение и подигравки.

Страница на Павлета ДАВИДОВА

 ¿·Â ÚÓ Â Ì‡È-‰Ó·Â Ì‡ ÚÓˇ Ô‡‚ËÚÂÎÒÚ‚ÂÌ Ò‡ÏÓÎÂÚ
‰‡ ÏÛ Û‰‡ˇÚ Â‰Ì‡ Ê˙ÎÚ‡ ·Óˇ Ë ‰‡ ÏÛ Á‡·ËˇÚ Â‰Ì‡ Ú‡·ÂÎÍ‡
ì¿‚ËÓ Ú‡ÍÒË-¡ÓËÒÓ‚ “‡‚ÂÎî.» Ú‡Í‡ ÌˇÍÓÈ Í‡ÚÓ ·˙Á‡ Á‡
ÌˇÍ˙‰Â, Á‚˙ÌË Ì‡ ÎÂÚË˘ÂÚÓ Ë ÔËÚ‡: ¿ÎÓ Ú‡ÍÒËÚÓ Ò‚Ó·Ó‰ÌÓ
ÎË Â, ˜Â ËÏ‡Ï Â‰Ì‡ ·˙Á‡ ‡·ÓÚ‡ ‚ “˙„Ó‚Ë˘Âî.» „ÓÚÓ‚Ó,
ı‚‡˘‡¯ ÒË Ò‡ÏÓÎÂÚ‡-Ú‡ÍÒË Ë ÒË ‚˙¯Ë¯ ‡·ÓÚ‡Ú‡.

 Ta ËÁÎËÚ‡ Ù‡ÎÍÓÌ‡ Ì‡ Ô‡‚ËÚÂÎÒÚ‚ÓÚÓ Ò ÔÓÂ‰Ì‡Ú‡
‰ÓÁ‡ ÙÛÚ·ÓÎËÒÚË ÓÚ Ã‡Ì˜ÂÒÚ˙ “ÂÚÂ‚ÂÌ ‰‡ Ë„‡ˇÚ Ò ƒËÌ‡ÏÓ
“ÛÚ‡Í‡Ì, ËÁÎËÚ‡ Ò‡ÏÓÎÂÚ‡ Ë ÔÓ Â‰ÌÓ ‚ÂÏÂ Á‡ÔÓ˜‚‡ ‰‡ ÒÂ
ÒÌË¯‡‚‡, Â‰ËÌËˇÚ ÓÚ ÙÛÚ·ÓÎËÒÚËÚÂ ÔËÚ‡ ÔËÎÓÚ‡

-  í‚Ó ÒÚ‡‡ ÔË˜ - ‰˙‚˜ÂÈÍË ‰˙‚Í‡ ìÚÛ·Óî - ¯Ó Í‡ˆ‡ÏÂ,
‰‡ ÌÂÏ‡ ÌÂÍí‚‡ ÔÓ·ÎÂÏ‡ˆËˇ ÔË˜

-  ‡ˆ‡ÏÂ ‚ —ÛÒÛÎÂ‚Ó Á‡ Ï‡ÎÍÓ-ÓÚ„Ó‚ÓËÎ ÔËÎÓÚ‡
- Ã‡ Ú‡Ï...ËÏ‡ ÎË ÎÂÚË˘Â ·Â ¯ÂÙÂ-ÔÓÔËÚ‡Î ÙÛÚ·ÓÎÌËˇÚ

ÚËÚ‡Ì ÓÚ ì«î „ÛÔ‡
- ÕˇÏ‡ ÏÓÂÚÓ ÏÓÏ˜Â-ÓÚ„Ó‚ÓËÎ ÔËÎÓÚ‡,‡Ï‡ Â ·‡·‡Ú‡ Ò

Í‡ÚÓÙËÚÂ ‰ÂÚÓ Â ÒÂ‰Ì‡Î‡ Ì‡È-ÓÚÁ‡‰ ÒË ÔÎ‡ÚË Á‡ Í˙„˜Â ‰Ó
—ÛÒÛÎÂ‚Ó Ë ÚÂ Ú‡Í‡,Úˇ·‚‡ ‰‡ ˇ ÓÚÍ‡‡ÏÂ...

 —Ú‡ÌË¯Â‚ Â ‚ËÌÓ‚ÂÌ!!  ÓÈ ÍÛÔË Ò‡ÏÓÎÂÚ‡, ¿??
ŒÒ‚ÂÌ ÚÓ‚‡ Á‡ ÔÓÌÂ Â‰ËÌ ÓÚ Ë„‡˜ËÚÂ Ì‡ ì“Ë„ËÚÂî Â ‰Ó·Â
ËÁ‚ÂÒÚÌÓ, ˜Â Â ÏËÚÌË˜ÂÒÍË ÒÎÛÊËÚÂÎ Ì‡ “ÂÏËÌ‡Î 2. «‡
ÓÒÚ‡Ì‡ÎËÚÂ ÏÓÊÂÏ Ò‡ÏÓ ‰‡ ÔÂ‰ÔÓÎ‡„‡ÏÂ! “‡ ÌˇÏ‡ ˜Ó‚ÂÍ‡
‰‡ ÒÂ Í‡Ì‰ÛÍ‡ Ò ÂÈÒ Ë ‰‡ ËÁ„Û·Ë ˆˇÎ‡ ÌÓ˘Ì‡ ÒÏˇÌ‡ fl?!
 ‡ÍÚÓ ÒÂ Í‡Á‚‡ Ì‡ ÃËÚÌËˆ‡Ú‡ ìƒÂÌ „Ó‰ËÌ‡ ı‡ÌËî!? œÎ˛Ò
ÚÓ‚‡ ÔÂ‰ÒÚ‡‚ÂÚÂ ÒË Ò‡ÏÓ ÍÓÎÍÓ ÌÂ˘Ó ÏÓÊÂ ‰‡ ÔÂÏËÌÂ
ÔÂÁ “ÂÏËÌ‡Î 2, ·ÂÁ ‰‡ ÒÂ ÓÚ˜ÂÚÂ ÔÓ Ò˙ÓÚ‚ÂÚÌËˇ Â‰??
ÀÂ‚ÒÍË, ÷— ¿! ÕÂÍ‡Í‚Ë ÎË„Î¸‚ˆË, ‰ÂÚÓ Ò‡ÏÓ ËÒÍ‡Ú!  ‚Ó ÏÛ
ÒÚÛ‚‡ Ì‡ Â‰ËÌ ÏËÚÌË˜‡ ÓÚ ì“Ë„ËÚÂî ‰‡ ÁÂÏÂ Ë ‰‡ ÔÎ‡ÚË
ˆÂÎËˇ ÍÛÒ! “‡Í‡ ‰Â! —ÔÓÚ‡ ËÒÍ‡ Ë Ï‡ÎÍÓ ÊÂÚ‚Ë.

 Õ‡ ÚÓ‚‡ ÌÂ ÏÛ ÎË ÒÂ ‚ËÍ‡¯Â ì«ÎÓÛÔÓÚÂ·‡ Ò˙Ò
ÒÎÛÊÂ·ÌÓÚÓ ÔÓÎÓÊÂÌËÂî ? ¿ÍÓ ˘Â Ë ¿Ì„ÂÎ‡ ÃÂÍÂÎ ‰‡ Â
ÔÎ‡ÚËÎ‡ ‚ÒË˜ÍÓ, ÚÓ‚‡ Â Ô‡‚ËÚÂÎÒÚ‚ÂÌ Ò‡ÏÓÎÂÚ Á‡ Ô‡‚Ë-
ÚÂÎÒÚ‚ÂÌË ˆÂÎË, ÌÂ ÎË˜ÌÓÚÓ Ì‡ÒÎÂ‰ÒÚ‚Ó Ì‡ Â‰ËÌ Ò‡ÏÓÁ‡·-
‡‚ËÎ ÒÂ ÔÂÏËÂ. ’ÛÏ‡ÌËÚ‡ÌË ÏËÒËË, ‰ÂÎÂ„‡ˆËË, Ì‡ˆË-
ÓÌ‡ÎÌË ÓÚ·ÓË - ‰Ó·Â, ‰‡ Â˜ÂÏ, ˜Â ÚÓ‚‡ Ò‡ Ô‡‚ËÚÂÎÒÚ-
‚ÂÌË ˆÂÎË. ƒ‚‡ ÚÂÚÓ‡ÁÂ‰ÌË ÙÛÚ·ÓÎÌË ÓÚ·Ó‡, Ô˙ÚÛ‚‡˘Ë
Ò ÔÓ‰Ó·ÂÌ Ò‡ÏÓÎÂÚ? ÃÓÒÍÓ‚ÒÍË Ï‡È ÒË ‚ˇ‚‡, ÷— ¿ Ë
ÀÂ‚ÒÍË Â‰‚‡ ËÏ‡Ú Ô‡Ë Á‡ Ú‡ÌÒÙÂË, ‡ ÚÂÁË ‰‚‡ ÓÚ·Ó‡
ÏÓ„‡Ú ‰‡ ÒË ÔÓÁ‚ÓÎˇÚ ˜‡ÒÚÂÌ ˜‡Ú˙ÂÌ Ô‡‚ËÚÂÎÒÚ‚ÂÌ ÔÓ-
ÎÂÚ.  ŸÓ Á‡ „ÎÛÔÓÒÚË ÒÂ ÒÎÛ˜‚‡Ú ‚ Ú‡ÁË ‰˙Ê‡‚‡?

 ÃÌÓ„Ó ËÌÚÂÂÒÌÓ... ¿ÍÓ ·Â¯Â ‚˙ÁÌËÍÌ‡ÎÓ ÌÂ˘Ó
ÏÌÓ„Ó, ‡Ï‡ ÏÌÓ„Ó ÒÔÂ¯ÌÓ Ë Ì‡ÎÓÊËÚÂÎÌÓ ÔÓ-‚ÂÏÂ Ì‡
ÔÓÎÂÚ ‰‡ÎË ˘ˇı‡ ‰‡ „Ë ‚˙Ì‡Ú ËÎË ˘ˇı‡ ‰‡ „Ë ËÁ˜‡Í‡Ú ‰‡
ÒÂ Ì‡ËÚ‡Ú Ë ˜‡Í ÔÓÒÎÂ? ÕÂ ÒÚ‡‚‡ ‰ÛÏ‡ Ò‡ÏÓ Á‡ ŒÎË„ÓÙÂ-
ÌËÚÂ ÓÚ ¡ËÒÚËˆ‡, ‡ÏË Á‡ ‚ÒË˜ÍË ÚÂÁË ÓÚ·ÓË? »Ï‡ ÒË
˜‡Ú˙Ë, ‰‡ ÒË „Ë ÔÓÎÁ‚‡Ú. ƒ˙Ê‡‚ÌËˇÚ Ò‡ÏÓÎÂÚ Â Á‡
‰˙Ê‡‚ÌË ‰ÂÎ‡(ÚÓ‚‡ ÔÓÒÎÂ‰ÌÓÚÓ ÌÂ ÏÓ„‡ ‰‡ „Ó Í‡Ê‡ ·ÂÁ
ÔÓÒÚÓ ‰‡ ÒÂ ÒÏÂˇ)

 ¡‡ÚÂ ¡ÓˆË ÌÂ Â ‚ËÌÓ‚ÂÌ, ÚÓÈ ¬Û˜Í‡Ú‡ Ë ‡‚ÂËÚÂ ÏÛ
ÓÚ ¡ËÒÚËˆ‡,˘ÂÎË ‰‡ Ô˙ÚÛ‚‡Ú Ò ‚Î‡Í‡,ÌÓ ÍÓ‚‡ÌËˇÚ —Ú‡ÌË-
¯Â‚ „Ë ÔÓ‰Î˙„‡Î ‰‡ ÔÓÎÁ‚‡Ú Ô‡‚ËÚÂÎÒÚ‚ÂÌËˇ Ò‡ÏÓÎÂÚ!

 » ÒÂ„‡ Í‚Ó ÒÚ‡Ì‡?  —Ú‡ÌË¯Â‚ ÍÛÔË 2 Â˙·˙Ò‡, ¡ÓÍÓ
‚˙Ì‡ Â‰ËÌËˇ ‡ Ì‡ ‰Û„Ëˇ ÏÛ ‡ÁÍ‡Á‡ Ë„‡Ú‡ Ë ÏÛ Ì‡‚˙Úˇ
ÍËÎÓÏÂÚ‡Ê, ˜Â Ë Á‡ ‚ÚÓ‡ ÛÔÓÚÂ·‡ ‰‡ ÌÂ ÒÚ‡‚‡ - ÒÎÂ‰-
‚‡˘ËÚÂ Ô‡Í ˘Â Úˇ·‚‡ ‰‡ ÒË ÍÛÔÛ‚‡Ú ‡ÂÓÔÎ‡Ì!  ◊ÂÒÚËÚÓ
- Ô‡Í ̆ Â ÔÎ‡˘‡ÏÂ Á‡ Ò‡Ï‡Î¸ÓÚ Ò‡ÏÓ ‰ÂÚÓ —Ú‡ÌË¯ÍÓ ËÁÒ˙·‡
ÔÓÔ‡‡Ú‡ Ì‡ ¡ÓÍÓ!  “ˇ·‚‡¯Â ‰‡ ÍÛÔË 3 Ì‡ ˆÂÌ‡Ú‡ Á‡ 2!

 »Á‚ËÌÂÚÂ, ÌÓ Ò‡ÏÓ ‡Á ÎË ÒÂ ÔËÚ‡Ï ÓÚ Í‡Í˙‚ ÁÓ
◊‡‚‰‡ ≈ÚÓÔÓÎÂ ÔÎ‡˘‡ ˜‡Ú˙, Á‡ ‰‡ Ë„‡ˇÚ ‚˙‚ ¬‡Ì‡?
¿ÍÓ Úˇ·‚‡ ‰‡ ÔÓ‰˙ÎÊ‡ ‰‡ ÔËÚ‡Ï, Ú‡Ï Úˇ·‚‡ ‰‡ Ò‡ ÔÎ‡-
ÚËÎË Ë Ì‡ÂÏ Á‡ ÒÚ‡‰ËÓÌ‡? Õ‡ËÒÚËÌ‡ Á‡˘Ó?Õ‡È ‚Â˜Â ˜Ó-
·‡‰ÊËˇÚ‡ Ì‡ ≈ÚÓÔÓÎÂ Í‡Í‚Ó ˜‡Í‡ ÒÂ˘Û Ú‡ÁË ìÍÓÌÚÓÎ‡î?

 ÀÂÎÂ Ï‡ÈÍÓ ‰ÓÍ˙‰Â ˇ ‰ÓÍ‡‡ıÏÂ.  ÛÔÛ‚‡ÏÂ Ô‡‚Ë-
ÚÂÎÒÚ‚ÂÌË Ò‡ÏÓÎÂÚË ‡ ÚÂ Á‡ ˜‡ÒÚÌË Ô‡ÚËÚ‡ ÒÂ ËÁÔÓÎÁ‚‡Ú.
»ÒÍ‡ ÏË ÒÂ ‰‡ Ì‡ÂÏ‡ ≈¿– ‘Œ–— 1. ƒ‡ÎË ˘Â ÏË „Ó ‰‡‰‡Ú
Ú‡Í‡ ÎÂÒÌÓ Í‡ÍÚÓ ¡ÓÈÍÓ ‰‡‚‡ Ì‡¯ËˇÚ?

 ƒÓÍ˙‰Â ˇ ‰ÓÍ‡‡ıÏÂ - ËÚÌËÚÓÔÍÓ‚ˆËÚÂ ‰‡ ÔÓÎÁ‚‡Ú
Ô‡‚ËÚÂÎÒÚ‚ÂÌËÚÂ ÌË Ò‡ÏÓÎÂÚË Í‡ÚÓ ‡‚ËÓÚ‡ÍÒËÚ‡. ¿ÏË ‡ÍÓ
ÔÓ ‚ÂÏÂ Ì‡ ÚÓˇ ÔÓÎÂÚ ÒÂ ·Â¯Â Ì‡ÎÓÊËÎ‡ ÒÔÂ¯Ì‡ Â‚‡ÍÛ-
‡ˆËˇ Ì‡ Ô‡‚ËÚÂÎÒÚ‚ÓÚÓ, ÒÂÎÒÍÓÒÚÓÔ‡ÌÒÍ‡Ú‡ ‡‚Ë‡ˆËˇ ÎË
˘Â¯Â ‰‡ „Ë Ó·ÎËÚ‡?

 ÕÂ ÒÂ ·˙ÁËÍ‡ÈÚÂ Ò “Ë„ËÚÂ. «‡˘Ó ‰‡ ÌÂ ÎÂÚˇÚ ÏÓÏ-
˜ÂÚ‡Ú‡.  ‡Í Ú‡Í‡ ÀÂ‚ÒÍË, ¡‡ÒÂÎÓÌ‡ ËÎË Ã‡Ì˜ÂÒÚ˙ ̆ Â ÎÂÚˇÚ
Ô˙Í “»√–»“≈ ‰‡ ÒÂ Î‡¯Í‡Ú Ò ‡‚ÚÓ·ÛÒ. Œ˘Â ÔÓ‚Â˜Â ˜Â ÚÓÍÛ
˘Ó ÒÔÂ˜ÂÎËı‡ Û·Â‰ËÚÂÎÌÓ ÒÂ˘Û Ò·ÓÌËˇ ÓÚ·Ó Ì‡ ·˙Î„‡-
ÒÍËÚÂ À‡ÔÌË-ÿ‡‡ÌË.

 ¡ËÒÚË¯ÍËÚÂ ÚË„Ë, ÔÓ‰Ó·ÌÓ Ì‡ ‚ÒË˜ÍË ÓÚ „Â· Ò‡
Ì‡ˆËÓÌ‡ÎÌÓ ·Ó„‡ÚÒÚ‚Ó Ë Úˇ·‚‡ ‰‡ „Ë Ô‡ÁËÏ Ë „ÎÂÁËÏ Ò
‚ÒË˜ÍË ÒËÎË !  ‡Í‚Ó ˘Â Ô‡‚ËÏ ·ÂÁ Úˇı - Ò‚ÂÚ˙Ú Ò‚˙¯‚‡
‡ÍÓ „Ë ÌˇÏ‡ ! ¿ ËÏ‡ ÎË ÌÛÊ‰‡ ÓÚ ÍÓÏÂÌÚ‡ Ù‡ÍÚ‡, ˜Â
ÙÛÚ·ÓÎËÒÚË ÒÂ ‚ÓÁˇÚ Ì‡ Ô‡‚ËÚÂÎÒÚ‚ÂÌËˇÚ Ò‡ÏÓÎÂÚ ÔÓ ‚ÂÏÂ
Ì‡ ÍËÁ‡ ? »Ï‡ ÎË ÌÛÊ‰‡ ‚˙Ó·˘Â ÓÚ ÍÓÏÂÌÚ‡.

 ¿Á ·ËÒÚË¯ÍËÚÂ ÚË„Ë „Ë ‚ËÊ‰‡Ï Ì‡ ÙËÌ‡Î‡ Á‡  ≈ÿ
ÒÂ˘Û ¡‡Ò‡. “ÂÌ¸Ó˙Ú Â ËÁ˜ÂÔ‡Î Ô‡‚ÓÚÓ ÒË Ì‡ ÒÏÂÌË,
‚‡Ú‡ˇÚ ÔÓÎÛ˜‡‚‡ ˜Â‚ÂÌ (˜‡‚ÂÌ) Í‡ÚÓÌ Ë ÃÂÒË Á‡ÒÚ‡‚‡
Ì‡ ‚‡Ú‡Ú‡ (÷‚. ËÏ‡ „ËÊ‡Ú‡ Ï‡˜˙Ú ‰‡ ·˙‰Â Ò‚ËÂÌ ÓÚ
ÂÙÓÏË‡Ì Ò˙‰Ëˇ). ¡¡ Ô‡‚Ë ÚË „ÓÎ‡ Ì‡ ÃÂÒË.

 œÓ·ÎÂÏ˙Ú ÌÂ Â ‚ ÔÎ‡˘‡ÌÂÚÓ...ŸÓ ÌÂ ÏË ‰‡‰Â ÙÎ‡„-
Ï‡Ì˙Ú Ì‡ ¡Ã‘ ì—ÏÂÎËî,‰‡ ÓÚË‰‡ Á‡ Ë·‡???

 ¡‡ÚÂ ¡ÓÈÍÓ Â „ÂÓÈ,
ÔÂÚ Ô‡Ë ÌÂ ‰‡‚‡ ÚÓÈ.
ÃÓÊÂ ‰‡ Í‡˜Ë ‚˙‚ Ò‡ÏÓÎÂÚ‡
‰‡ÊÂ ÓÏËÚÂ ÓÚ Ù‡ÍÛÎÚÂÚ‡.

 ¬ÒÂÍË, ÊÂÎ‡Â˘ ‰‡ Ì‡ÂÏÂ ≈˙·˙Ò‡, Â ‰Î˙ÊÂÌ ÒÎÂ‰
ÓÒ˙˘ÂÒÚ‚ˇ‚‡ÌÂ Ì‡ ÔÓÎÂÚ‡ ‰‡ ·Î‡„Ó‰‡Ë ÔÛ·ÎË˜ÌÓ ÎË˜ÌÓ Ì‡
ÔÂÏË‡. ¡Î‡„Ó‰‡ÌÓÒÚËÚÂ ÒÂ Ò˙„Î‡ÒÛ‚‡Ú ÔÂ‰‚‡ËÚÂÎÌÓ Ò
œ– ÂÍËÔ‡ Ì‡ Ô‡‚ËÚÂÎÒÚ‚ÓÚÓ Ë ÎË˜ÌÓ Ò ‚ËˆÂÔÂÏËÂ‡
÷‚ÂÚ‡Ì ÷‚ÂÚ‡ÌÓ‚, ÒÎÂ‰ ÍÓÂÚÓ Ì‡Ô˙ÎÌÓ ÒÔÓÌÚ‡ÌÌÓ ÒÂ ËÁÍ‡Á-
‚‡Ú Ì‡ Ò‚ËÍ‡Ì‡ Ì‡Ó˜Ì‡ ÔÂÒÍÓÌÙÂÂÌˆËˇ.

„Модерно” отново
тръгва по БТВ
Митко Цонев ще излъчва
на живо по екшън канала

Р
адост Драганова и
този сезон ще е
водещата на пре-
даването “Модер-
но”, което и тази

Радост
Драганова

есен ще се завърне в ефира
на БТВ. От екипа на преда-
ването вече направиха за-
явки, че шоуто ще е с чисто
нова концепция, за дамите
пък са предвидени много из-
ненади. “Модерно” ще се
излъчва всяка събота от 11
ч. Водещата отсега се под-
готвя да осъществява на-
гледно пред погледа на зри-
телите различни експери-
менти и идеи, интересуващи
съвременната жена, обеща-
ват от екипа. Експерти от
различни сфери ще демон-
стрират съветите си към да-
мите относно за това как да
превърнат дома си в едно
по-уютно и приятно място,
как да живеят по-щастливо
и спокойно с човека до себе
си, как да се разбират по-
добре с децата си и естест-
вено как да изглеждат по
възможно най-възхитител-
ния начин. “Модерно” вече

направи заявка да бъде
практично, полезно и в крак
с времето. Шоуто вече ще е
и малко по-клюкарско, на-
мекнаха от БТВ.

“Вече ще говорим за
модата и ще я показваме по
нов начин”, обеща Радост
Драганова. Тя обясни, че
освен да дават своите съве-
ти стилистите на “Модерно”
вече ще имат и друга зада-
ча - да следят изкъсо стай-
линга на българските попу-
лярни личности. Няма да се
свенят да бъдат конструк-
тивно критични, когато това
се налага, закани се воде-
щата.

Междувременно стана
ясно, че и Димитър Цонев
ще се завърне на малкия
екран още през септември.
Предаването му “24/7” ще
започне излъчванията си от
първия учебен ден и ще се
излъчва по БТВ Екшън. Му-
стакатият водещ се е зака-
нил през новия сезон пре-
даването да е изцяло на
живо, а не както досега -
запис на изданието в петък

и излъчване в събота.
Промяната е с цел да

има възможност за по-актив-
на връзка със зрителите. Те
ще могат да задават въпро-
сите си към Цонев дори ко-
гато той е в ефир. Това ще е
възможно благодарение на
специалната страница на
предаването му във
Facebook. Вместо досегаш-
ния един час ефирно време
Цонев вече разполага с 90
минути, през които да се
опита да достигне до
българските домове. Екипът

все още обмисля дали да
вкара още една част в пре-
даването - спор по опреде-
лена теза.

Концепцията на шоуто в
момента предвижда в студи-
ото да има по двама души с
различна позиция по опре-
делена тема. Накрая зрите-
лите ще могат да гласуват
кого подкрепят. В рубриката
“Столът на истината извест-
на личност ще отговаря на 7
въпроса, ще има и част, по-
светена на най-горещата
тема от седмицата.

ореден телевизионен канал ще смени не само дизайна
на продукцията си, но и до голяма степен ще промени и
профилира програмната си насоченост. От есента Fox
Life ще започне да излъчва повече лайфстайл и развле-

свен срива на борсовите ак-
ции на фейсбук създателят на
марката трябва да се погри-
жи и за неприятностите, кои-

Съвсем скоро Кюстендилска област ще може да се
похвали с мрежа от ново поколение по стандарта 4G.
Технологията, която ще бъде въведена, ще даде възмож-
ност и на най-малките населени места в района да
имат свободен достъп до интернет, коментират специ-
алисти. Иновацията е възможна благодарение на про-
ект, който областната администрация е спечелила по
линия на програми за иновативни мрежови технологии
в Югоизточна Европа, съобщи пред БТА областният
управител Владислав Стойков. От думите му стана ясно,
че водещ партньор по проекта е гръцкият град Козани.
В инциативата за подобряването на мрежовите техно-
логии са са включили още Гърция, Австрия, Словения,
Босна и Херцеговина, Македония и Черна гора. Про-
ектът в Кюстендилско е свързан с въвеждането на ново
поколение мрежи 4G, което ще е полезно при преодо-
ляването на цифровото разделение, допълни областни-
ят управител. Общата стойност на проекта е 3 млн. eвро.

Н
ова телевизия смени със за-
мах главния си изпълнителен
директор. Медията вече не се
оглавява от Светлана Васи-

ШЕФСКА
РОКАДА
В НОВА ТВ

лева, мястото й е заето от францу-
зина Дидие Шосел. Официално те-
левизията обяви, че Василева напу-
ска “Нова Броудкастинг Груп”, за да
“поеме нови професионални пре-
дизвикателства”. Французинът, кой-
то оглави медията, е зам.-председа-
тел на борда на директорите на
Нова тв от 2009 г. Бил е председа-
тел на борда на директорите на
“Болкан Медия Груп” в периода
между 2007 г. и 2009 г. Андерс
Нилсън, който е председател на
борда на директорите на Нова тв,
приветства Дидие на новата му по-
зиция в Нова тв, благодари на Васи-
лева и й пожела успех в бъдещите
начинания. Слухове превзеха кори-
дорите на Нова веднага след шеф-
ската рокада. Веднага започнаха да
се прокрадват твърдения, че след
Василева от Нова ще си тръгнат още
доста хора. Аглая Коцева също на-
пусна медията, а поста й на отгово-
рен редактор ще бъде поет от Ко-
сара Михалкова, която се подвиза-
ваше като репортер. Изпълнителни-
ят продуцент Константин Кисимов
вече ще е зам.-директор на новини-
те, на старата му позиция ще е Галя
Занева. Слухове за съкращения в
бройката на репортерите, операто-
рите и шофьорите последваха мо-
ментално след рокадите по върхо-
вете на медията.

О

Нови проверки срещу
фейсбук в Германия

то отново се задават за фирмата му
в Германия. Германски регулаторен
орган, който се занимава със защи-
тата на личните данни, реши да под-
нови предишно свое разследване
срещу използваната от Facebook тех-
нология за разпознаване на лица.
Както ДУМА вече е писала, възмож-
ността за автоматично “тагване”, или
свързване на снимки с лица в мре-
жата, вече попадна под прицела на
германските власти.

Проблемите идват от приложени-
ето Photo Tag Suggest, при него соф-

туерът анализира качените снимки
и автоматично съчетава лицата с
имената на съответните потребите-
ли. Немските власти започнаха раз-
следване по случая, но през юни го
прекратиха и решиха да започнат
преговори с Facebook. Преди дни
хамбургският комисар по защитата
на данните и свободата на инфор-
мацията проф. Йоханес Каспар под-
нови процедурата, след като от со-
циалната мрежа обявиха, че нямат
намерение да правят отстъпки.

Причина за разследването на
немския регулаторен орган е, че
фирмата не уведомява потребители-
те си при употребата на лицево-
то разпознаване. Регулаторите

твърдят, че био-
метричната база
данни, съдържа-
ща милиони лица,
разполага с “ог-
ромния потенци-
ал” да бъде из-
ползвана за зло-
употреби. Те се
надяват соци-
алната мрежа да
изтрие всички
данни, които вече
е събрала, или да
гарантира, че по-
требителите дават
активното си
съгласие личните
им данни да бъдат
използвани.

П
FOX LIFE С НОВА ВИЗИЯ
И СЪДЪРЖАНИЕ

кателни шоупрограми, както и риалити формати. От медията
възнамеряват да се насочат към дамската аудитория между 16
и 49 години. Екипът, който подготвя промените, вече се закани,
че програмата ще е различна не само като съдържание, но и
като дизайн и послание, освен това промененият канал ще
показва “света на жените, техните малки тайни, страсти, съмне-
ния и истини”.

Новият дизайн е разработен от аржентинското студио Eloisa
Iturbe. В шапките и идентификационните елементи са заложени
“живи кадри”, а анимацията и гамите съответстват на размаха
и стила на съвременната активна жена. Шрифтът изглежда като
женски ръкопис - леко небрежен и изчистен. Основните цвето-
ве, на които ще се наблегне при новата визия на Fox Life, ще
са тюркоаз, цианово, лайм, лавандула.

КЮСТЕНДИЛ Е В
ОЧАКВАНЕ НА 4G МРЕЖА
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Икономика

заетостта и новите работни
места остава на заден план и
често се пренебрегва. Поставя-
нето на подобен фокус е труд-
но обяснимо, при положение
че тежкият удар на кризата бе
именно по заетостта, а не по
заплати и пенсии. Да, доходите
в някаква степен бяха замразе-
ни, но в същото време близо
половин милион българи загу-
биха работата си - това е воде-
щата причина много български
семейства да обеднеят. Това
заяви Петър Ганев от Института
за пазарна икономика (ИПИ).

За разлика от понятието без-
работица, данните за заетостта
показват реално каква част от
хората в дадена възрастова гру-
па работят, посочва Ганев. По
думите му, тук не се взима под

Експерт: Кризата удари по
заетостта, не по доходите
Тя е на най-ниските си нива за последните 6-7 години, бюджет 2013
да се фокусира върху работните места, предлага ИПИ

внимание дали лицата са иконо-
мически активни, дали търсят
работа или просто си стоят
“обезкуражени” вкъщи. Въпреки
че традиционно се говори пове-
че за безработица (отнасяща се
до търсещите работа), данните
за заетостта са показателни за
потенциала и развитието на да-
дено общество - неслучайно
Европейската комисия поставя
стратегически цели за заетост, а
не за безработица.

В най-добрите месеци на
2008 г. заетостта в България
(20-64 г.) беше надхвърлила 70-
те процента, но от началото на
кризата този процент постоян-
но спада. За първото тримесе-
чие на 2012 г. вече сме близо
до 61%, което ни отдалечава
драматично от поставената ев-
ропейска цел (75% заетост до
2020). Нещо повече, движение-
то продължава да бъде надолу,
тоест през последните 3-4 го-
дини възстановяване по отно-

940 лева е реалната
цена на шофьорския курс
в момента. Това каза за
Агенция “Фокус” Йонко
Иванов от Съюза на пре-
подавателите по авто-
мото подготовка.

По думите му -
продължава заблудата в
обществото, че със стари-
те цени ще се получава
същото обучение. Фирми-
те, които манипулираха
общественото мнение,
продължават да работят
на същите стари такси.
“Парадоксът при тези
фирми е, че цените се
вдигат, а таксите им па-
дат. Вече има и шофьор-
ски курс за 260 лв., при

ЧЕЗ отчита ръст на кражбите на еле-
ктроенергия през първото полугодие.
Злоупотребите в тази насока на терито-
рията на Западна България, която дру-
жеството обслужва, са нараснали с 28%
през първите шест месеца на 2012 г.
Най-много кражби са регистрирани на
територията на градовете София, Мон-
тана, Враца и област Кюстендил.

Дружеството е съставило със 72% по-
вече констативни протоколи (3035 броя)
за установено нерегламентирано ползва-
не на електроенергия и на тяхна основа
е дотаксувало над 2.2 млн. лева на крад-
ците. По оценки на компанията обаче ре-
алните щети са двойно по-големи. Разли-
ката се дължи на факта, че при установя-
ване на нарушението компанията може
да изиска плащане за максимум три ме-
сеца назад, въпреки че злоупотребите
може да са продължавали с години.

 Незаконното присъединяване нама-

Държавата може да промени ДДС
и акциза на горивата, но е сложно

С 30% до 40% се е увеличила цена-
та на фуражите, което прави секторите
животновъдство и млекопреработка гу-
бещи. Това съобщи пред Дарик радио
председателят на Асоциацията на мле-
копреработвателите в България Ди-
митър Зоров.

През последната седмица стана
ясно, че фуражите поскъпнаха, а мляко-
то и млечните продукти повишиха себе-
стойността си. Заради т.нар. замрaзява-
не на цените на основните хранителни
стоки обаче млекопреработвателите не
могат да увеличат цената.

“В момента при млекопроизводители-
те е вдигната цената на фуражите зара-
ди вдигането на световните пазари на

С 246 кг от декар за-
почна жътвата на слънчог-
леда в Крайдунавска Доб-
руджа. Пожънати са 5 на
сто от засетите близо 373
000 декара площи, показ-
ват данните на Областна-
та дирекция по земеделие.

Заради сушата и голе-
мите горещини стопаните
в общините Тутракан, Ду-
лово, Кайнарджа и Сили-

шение на работните места про-
сто не е имало.

Същите данни могат да
бъдат представени и като аб-
солютна стойност. От края на
2010 г. заетите в страната ус-
тойчиво са под 3 млн. За срав-
нение, за да се доближим до
тези 75% заетост, бройката на
заетите трябва да достигне 3,5
млн. Това изглежда трудно по-
стижимо, още повече че за-
етостта е на най-ниските си
нива спрямо последните 6-7
години, обяснява икономистът.

На фона на тези данни е
просто задължаващо дебатите
около бюджет 2013 да се
превърнат в разговор за работ-
ните места, категоричен е Га-
нев. Според него, вместо да се
търси някакво административно
покачване на заплатите в част-
ния сектор, е по-добре да се
мисли как да се намалят теже-
стите върху труда. Предложени-
ята на ИПИ представихме още
през месец април в доклад “За-
етост по време криза: Политика
за нови работни места”,
допълни Ганев.

Близо половин милион българи са загубили
работата си за последните 3 години

П
рез последните сед-
мици в публичното
пространство упори-
то се говори за дохо-
ди, докато темата за

Фалшиви фирми предлагат
евтини шофьорски курсове

Лидерът на КНСБ Пламен Димитров
е заявил пред премиера Бойко Борисов,
че ако до края на август не бъде подпи-
сано споразумението за колективен тру-
дов договор за “Мини Марица-изток”, ще
започне подготовка за ефективни стач-
ни действия. Той припомни, че срокът на
стария е приключил на 1 април т.г.

Валентин Вълчев, председател на
миньорската организация към КНСБ пък
заяви, че за второто тримесечие на тази
година ръководството е намалило със
7%, или с около 2 млн. лв. средствата за
допълнително трудово възнаграждение.

От своя страна министър-председате-
лят е обещал да направи всичко възмож-
но до края на месеца в дружеството да
има колективен трудов договор. Борисов
е гарантирал, че до парламентарните
избори догодина Българският енергиен

цена на литър бензин
почти три лева”, посочи
Иванов. Иначе таксата в
момента е увеличена със
150 лв. преди един месец
и реалната такса сега, по
която се обучава, е 940

лв., каза той. Увеличени-
ето е заложено още пре-
ди няколко месеца.

Това, което ние пред-
лагаме като услуга, е
свързано пряко с живота
на хората, заяви Йонко
Иванов и допълни, че
компромиси с качеството
на обучение не може и
не трябва да има. По ду-
мите му, с нарастващите
цени на бензина, наесен
таксата за обучение ще
достигне 1000 лв.

Той заяви, че отново
ще поискат от транспорт-
ното министерство про-
верка на съмнителните
фирми съвместно с
данъчните.

холдинг и най-голямото въгледобивно
предприятие “Мини Марица-изток” ще
останат 100%собственост на държавата.

По-късно изпълнителният директор
на “Мини Марица-изток” инж. Евгени
Стойков обяви пред журналисти, че пре-
говорите на ръководството на дружест-
вото със синдикатите за подписване на
нов колективен трудов договор вървят
по график. Запазват се всички привиле-
гии на миньорите в проекта за нов ко-
лективен трудов договор, подчерта инж.
Стойков и призова към компромис и от
двете страни.

Зам.-министърът на икономиката,
енергетиката и туризма Евгения Хари-
тонова пък обяви, че до края на август
официално ще бъде пусната в експлоа-
тация сероочистващата инсталация на
блокове 5 и 6 в ТЕЦ “Марица-изток 2”.

лява сигурността и качеството на за-
хранването и влошава експлоатацион-
ните характеристики на мрежите и
възможностите на компанията да инве-
стира, коментира Цветомир Ралчев, ди-
ректор “Управление на дружеството” в
ЧЕЗ. Потребителите могат да подават
сигнали за кражба в центровете за об-
служване на клиенти и на денонощната
информационна линия 0700 10 010.

Московски:

Държавата на практи-
ка няма много на брой
сериозни механизми, за да
влияе върху цените на го-
ривата. Това заяви във
Варна министърът на
транспорта, информацион-
ните технологии и съобще-
нията Ивайло Московски.

Той обясни, че цените
са предмет на абсолютно
чисто пазарно търсене и
предлагане. “Ясна е конст-
рукцията на цената - стой-

ността на суровия петрол,
преработката на сурови-
ната, акциз и търговски
печалби, както и малкият
процент на биогориво, ко-
ето влиза вътре”, каза той.

“Ако се стигне до вари-
ант, в който държавата
трябва да поеме някакъв
ангажимент за нивото на
цените на горивата - това
което може да направи, е
да промени акциза и ДДС,
но това всъщност е слож-

на процедура. Тя минава
през така наречения про-
цес на дерогация в Брюк-
сел - особено за акциза
трябва да се иска разре-
шение от Брюксел”, обяс-
ни Московски. Според
него, ако цените тръгнат в
неконтролируема посока,
вероятно Европа ще изле-
зе със становище. Поеди-
нично държавите едва ли
биха могли да вземат по-
добно решение.

СКОКЪТ НА ЦЕНАТА НА ФУРАЖИТЕ
УДАРИ МЛЕКОПРЕРАБОТВАТЕЛИТЕ

цената на зърното. Това вдигане е около
30-40%, което от своя страна прави в
момента бизнеса за производство на
мляко губещ. Единственият начин за ком-
пенсация е повишаване цените на млеч-
ните продукти”, обясни Зоров.

“Но в момента има инициатива за
задържане на цените на хранителните
продукти заради по-ниския стандарт на
живот в България. Задържането води до
това, че преработвателите ще задържат
цените на млекопроизводителите, кое-
то ще ги доведе до фалит. В противен
случай някой трябва да компенсира тази
разлика, породила се от разликата в
цените на фуража и зърното на светов-
ните пазари.

Жънат по-рано слънчогледа
и царевицата в Добруджа

стра започнаха с две сед-
мици по-рано прибиране-
то на реколтата. В Силис-
тренско няма пропаднали
площи със слънчоглед. Но
семената са дребни и
прегорели, което предве-
щава двойно по-слабо
производство от минало-
годишното. Едновременно
със слънчогледа ще за-
почне прибирането и на

царевицата за зърно, коя-
то също е узряла прежде-
временно. Очакват се сил-
но редуцирани добиви от
около 500 кг от дка - на-
половина от обичайните
за региона. С 30 на сто
по-големи са разходите
за производство тази го-
дина и земеделските сто-
пани се надяват държава-
та да ги субсидира.

Бум на кражбите на ток
в Западна България
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в Западна България
Бум на кражбите на ток
в Западна България
Бум на кражбите на ток
в Западна България
Бум на кражбите на ток
в Западна България
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Я, Ранд се загрижи
за заетостта!

ВАЛЕНТИН
ГЕОРГИЕВ

ВЕЛИАНА
ХРИСТОВА

Къде има държава
по Черно море

Анатолий СТАНКУЛОВ

Преди дни от Институ-
та за пазарна икономика
(ИПИ) отново подхвърли-
ха интересна за дискусия
тема - дебатите около бю-
джет 2013 да се фокуси-
рат върху стимулиране на
заетостта, вместо да се
търси административно
покачване на заплатите.
Въпросът е изключително
важен и безспорно ще
бъде обект на дебати на
различни равнища, вклю-
чително и сред партньо-
рите в Тристранката, за
чието скорошно събиране

вече настоя КНСБ.
Идеята, лансирана точ-

но от ИПИ, като цяло звучи
необичайно и странно, да
не кажа революционно,
имайки предвид, че ИПИ е
центърът на неолиберал-
ната мисъл у нас. Нека при-
помним, че институтът дори
излезе през април със спе-
циален доклад по темата,
лансирайки свои предло-
жения. Какво става? Нима
последователите на Айн
Ранд, прегърнали нейната
теория за строги икономии
и затягане на коланите, са
се загрижили за заетост-
та? Та нали точно досегаш-
ната политика на рязане на
различни разходи стана и
причината за небивалия
скок на безработицата и
съкращаването на работни
места?

Проблемът със заетост-
та, разбира се, е ключов и
изисква спешни решения.
Нека припомним, че той е
сред постоянните рефрени,
за които непрекъснато го-
вори и левицата, и то от-
давна. Заетостта и рас-
тежът са в основата и на
разделителната линия

между леви и десни в Ев-
ропа за пътя, по който тряб-
ва да се поеме за излиза-
не от кризата - факт, който
сега удобно се премълча-
ва, но това е дебат на дру-
га, политическа плоскост.

Защо обаче ИПИ про-
тивопоставя стимулиране-
то на заетостта с вдигане-
то на доходите? Тук е и
основната разлика с ле-
вицата. Докато тя настоя-
ва за ясна икономическа
програма за растеж и ра-
ботни места, която да
върви редом със социал-
ната политика, от ИПИ
предлагат това да става
чрез по-нататъшно оряз-
ване на извоювани вече
права на заетите, като
например отпадане на
минималната работна за-
плата, на клас “прослуже-
но време”, на гарантира-
ния платен годишен от-
пуск и др. И всичко това
под благовидното прикри-
тие за “намаление на те-
жестите върху труда”.

Последното всъщност
предполага отпускането
на известни стимули за
бизнеса, свързани с по-

малко разходи за труд.
Твърде съмнително е оба-
че доколко това означава
и повече работни места и
дали би сработило в се-
гашната действителност.
Има доста фактори, които
действат в обратна посо-
ка. Междуфирмената за-
длъжнялост, която се на-
трупа поради яловите ни
закони и съдебна система
и невъзможността да
събираш вземанията си
поради куп причини, не
може да отсее работещи-
те от неработещите фир-
ми. Така една голяма част
от тях са в несъстоятел-
ност, но с полузаконови
методи продължават да
извършват дейност и по
този начин да упражняват
нелоялна конкуренция
спрямо останалите.

Никак не съм убеден и
че с “отпускане на колана”
от държавата в интерес на
бизнеса той ще хукне да
инвестира в работни места.
Напротив, досегашната
практика показва, че пове-
чето от родните бизнесме-
ни предпочитат да инвес-
тират в собствената си си-

гурност. Някои трупат “бели
пари за черни дни” или ги
влагат в дългосрочни акти-
ви като злато, недвижимо-
сти, яхти. Проблемите на
световната икономика пък
охлаждат интереса на го-
лемите компании за нови
инвестиции в производст-
вени мощности, камо ли в
човешки ресурси.

Твърде съмнително е
всъщност дали точно пра-
вителството на ГЕРБ е в
състояние да провежда
“политика за нови работни
места”. Точно то, което
доведе до монополизира-
не на цели пазарни секто-
ри, смачка дребния биз-
нес, увеличи реалната
данъчна тежест, вдигна
осигурителния доход за са-
моосигуряващите се... Да
не говорим за честите
практики, стимулиращи
картелирането, и т.н.

А иначе нормалното
стимулиране на заетостта
върви с нормална икономи-
ческа политика. Което пък
означава осигуряването на
нормална бизнес среда,
част от която е и повиша-
ването на доходите.

917 - ЦАР СИМЕОН РАЗБИВА ВИЗАНТИЙ-
ЦИТЕ ПРИ Р. АХЕЛОЙ. След тази битка

българската дър-
жава добива пъл-
но военнополити-
ческо надмощие
в Югоизточна Ев-
ропа, а Симеон
приема титлата
“цар на българи и гърци”. За първи път в българ-
ската история по инициатива на царя се от-
служва водосвет на българските бойни знаме-
на. По-късно ритуалът започва да се извършва
всяка година на Богоявление (Йордановден), а
не само преди сражение.

1634 - В МОСКВА Е ИЗДАДЕН ПЪРВИЯТ РУ-
СКИ БУКВАР. Това назва-

ние се възприема и от българ-
ските възроденци през ХIХ в.
Първият новобългарски бук-
вар, наречен Рибен буквар
(на снимката - заглавната му
страница), е съставен и изда-
ден от Петър Берон през 1824
г. в Букурещ. На практика
обаче Рибният буквар не е
истински буквар, а е първото
енциклопедично помагало в
България. През 1844 г. Георги Бусилин издава
в Москва учебник за ограмотяване, наречен
Български буквар.

1847 - РАЖДА СЕ БОЛЕСЛАВ ПРУС, ПОЛ-
СКИ ПИСАТЕЛ (УМИРА 1912 Г.). Рожденото

му име е Александер Гловацки.
Автор на много фейлетони и хро-
ники за печата (над 1000).
Създава нов тип социално-пси-
хологически роман - “Кукла”,
панорама на живота във Варша-
ва през 1878-1879 г. и същевре-
менно история на три поколения
полски идеалисти. По романа е
направен едноименният филм
“Кукла” на режисьора Войцех Ежи Хас. Сред
известните му произведения са “Еманципант-
ки”, “Фараон” и др.

1915 - УМИРА ПОЛ ЕРЛИХ, НЕМСКИ ХИМИК
И ЛЕКАР (Р. 1854 Г.). Изве-

стен е с изследователската
си работа. Основател на хи-
миотерапията. Първи разви-
ва медикаментозното лече-
ние срещу сифилис. Участник
в създаването на серум срещу бо-
лестта дифтерия. Заедно с Иля Меч-
ников през 1908 г. получава Нобелова награда
за създаването на имунологията.

1937 - РАЖДА СЕ АНДРЕЙ КОНЧАЛОВСКИ,
РУСКИ РЕЖИСЬОР И СЦЕНАРИСТ. Син е на

писателя Сергей Михалков
и брат на режисьора Ники-
та Михалков, но приема
псевдонима Кончаловски
по моминското име на май-
ка си. Постига успех на фе-
стивала в Кан с филма “Си-
бириада” (1979), след кое-
то емигрира в САЩ. Режи-
сира няколко филма в Хо-
ливуд, сред които “Влакът беглец” и “Танго и
Кеш”, преди да се завърне в Русия през 90-те
години на миналия век.

1944 - РАЖДА СЕ РАДЖИВ ГАНДИ, ИНДИЙ-
СКИ ПОЛИТИК (УМИРА 1991 Г.). Син на

Индира Ганди и внук на Джавахар-
лал Неру. След убийството на Ин-
дира Ганди през 1984 г. е избран
за председател на Индийския на-
ционален конгрес (ИНК), оглавява
правителството (1984-1989) и ед-
новременно е министър на
външните работи до 1988 г.
След падането от власт на ИНК
става лидер на опозицията.
Убит е по време на предизборна кампания
от тамилска терористка-камикадзе.

1976 - УМИРА МИТА СТОЙЧЕВА, НАРОДНА
ПЕВИЦА (Р. 1909 Г.). От

малка получава признанието
на хората в родното си с.
Мекиш (днес Обединение),
Търновско. През 1954 г. обра-
зува певческа група заедно
с други известни изпълните-
ли, сред които са Радка Куш-
лева, Борис Машалов и др., с
цел популяризиране на народ-
ната песен. С тази група из-
нася над 5000 концерта в
България и зад граница. Това
са първите изпълнители, посланици на българ-
ската народна песен в чужбина.

Сагата със застроява-
нето на Българското Чер-
номорие стигна до абсур-
да “на ти си боклука, дай
си ми алейката”. Работата
обаче не е като в детската
градина - съдът ще реша-
ва чия собственост е ин-
фраструктурата в курорт-
ния комплекс Слън-чев
бряг, който някога бе зе-
мен рай за обикновения
българин, днес е бетонен
бункер за заможни. В из-
ключителната държавна

собственост, каквото е
крайбрежието по закон,
собственици, хотелиери и
община спорят чии са не-
лепите бетонени блокчета,
които са избутали морето
сред ухания на кебапчета,
бира и смрад и приличат
на всичко друго, само не
на живописен литорал.

Спорът е кой да стопа-
нисва, почиства и под-
държа улици и алеи в този
по-скоро жилищен, откол-
кото курортен градец - на
хвърлей място от Несебър.
Хотелиерите дори стигна-
ли до мисълта, че ком-
плексът трябва да се отде-
ли самостоятелно и да има
свое управление, община-
та обаче да му сменя ос-
ветлението и да му чисти
авенютата. Общината об-
ратно - иска държавата да
ликвидира фирма “Слън-
чев бряг”, понеже тя и без
това е лишена вече от

съдържание и няма дей-
ност. И да я ликвидира
обаче, унищожените уни-
кални дюни вече няма да
се върнат на мястото им.
Нито там, нито на юг, къде-
то още е останало нещич-
ко от природата. Очевид-
но - не задълго.

След миналогодишни-
те битки за спасяване на
Иракли от валяците и това
лято не минава без проте-
сти. Природозащитниците
се борят този път с вакан-
ционно селище край Со-
зопол, където, видите ли,
английски инвеститор си
бил преградил стария път
към Аркутино и служители-
те му бранят територия с
гърди мъжки под мотото
“пътят е частен”. Ако пък е
вярно това, което твърдят
еколозите, че в резерват-
ното блато Алепу са пус-
нати щуки да унищожат
рибите, значи мераклиите

да застроят и това място
не са били достатъчно
далновидни. Можеха да
пуснат пирани...

Изглежда безобразия-
та по крайбрежието ни ще
продължат, докато има
крайбрежие. Или докато
най-сетне в България се
появи държава. Съвсем на
юг, зад река Резовска, на
турска територия, държава
има. Тя също притежава
черноморска ивица - из-
ключителна нейна собст-
веност. Та, там на кило-
метър и половина от плаж-
ната територия не може да
се разположи ни един бе-
тонен “инвеститор”. За-
конът му го забранява. Май
не е важно само да ти е
красиво крайбрежието,
важното е да имаш гюзел
държава! На турски дума-
та “девлет” означава
държава, но означава
също благоденствие...
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Интервю
Никола Кицевски:

Чиновническият жаргон на КЗД
прикрива липсата на мисъл
Бюрокрацията е склонна да се саморазмножава
и да доведе до парадокси, ако оставим нещата
без последствия, твърди известният журналист

НИКОЛА КИЦЕВСКИ е директор в Изда-
телство “Просвета”, журналист от
кариерата, дългогодишен заместник
главен и първи заместник главен редак-
тор на в. “Труд”. Женен, баща на дъщеря.

Интервю
на Веселка ВЕНКОВА

Îñêàð Óàéëä èìàë ðàçëè÷íà
ñåêñóàëíîñò îò îáùîïðèåòàòà,
íî òîé íå å âëÿçúë â èñòîðèÿòà íà
ëèòåðàòóðàòà ñ ðàçëè÷íàòà ñè
ñåêñóàëíîñò, à ñ òâîð÷åñòâîòî ñè
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 Нека аудитори-
ята научи, г-н Кицев-
ски, кой и как опреде-
ля политиката на
“Просвета”.

- На първо място от
нормативните докумен-
ти, защото това е изда-
телство най-вече за
учебници и учебни по-
магала. Те се приемат
от Народното събра-
ние, когато става дума
за закона, и от МОМН,
което приема наредби,
правилници и пр. Ние
можем и формираме
политика, но в рамките
на действащото зако-
нодателство.

 Какви са проце-
дурата и технология-
та при включването
или отпадането на
учебен материал от
съвременните българ-
ски учебници?

- Строго определе-
ни и включването или
отпадането на учебен
материал може да ста-
ва само с изричен до-
кумент - решение на
Министерството на об-
разованието. Процеду-
рата за правенето на
учебник в момента
може би ще се проме-
ни с новия закон за об-
разованието, но в мо-
мента е следната - при
нужда, по преценка на
МОМН, от нов учебник
се обявява конкурс със
строго зададени пара-
метри. Учебникът се
прави по съществува-
щи програми и изиск-
вания - рамките са
строги и в тях авторите
могат да проявяват
творчество, а учеб-
никът става по-добър
или не толкова в зави-
симост от колектива,
който го е подготвял.
Комисия преценява
дали кандидатстващи-
те в конкурса учебни-
ци съответстват на изи-
скванията на министер-
ството. След одобрени-
ето от комисията, досе-
гашната система пре-
движдаше да бъдат
раздадени на учители-
те по съответния пред-
мет и преподавателите
ги класираха, а първи-
те три учебника се из-
даваха. Според проек-
та за новия закон про-
цедурата се демокра-
тизира и всички одоб-
рени учебници ще
бъдат допускани до пе-
чат, без да бъдат под-
лагани на оценка от
учителите. Смятам, че
това не е добра идея,
защото учителите ще
работят с тези учебни-
ци и когато 1000-2000
души участват в одоб-
ряването на нещо, мно-
го по-малка е вероят-
ността да има корупция
и практики, за които се
чуват обвинения.

 Може ли да се
каже, че учебниците в
България са част от
системата за нацио-

нална сигурност?
- Доколкото образо-

ванието и възпитание-
то на децата са осно-
вополагащи за живота
и бъдещето на нацията
ни, да. Но те са малък
елемент от цялостната
образователна систе-
ма.

 Съгласен ли сте
с твърдението, че Ва-
зов е архаичен и ску-
чен или смятате, че
от преподавателя за-
виси младите да харе-
сват и разбират Ва-
зов днес?

- Въпрос на вкус и
мнение е творчеството
на Иван Вазов - всеки
има право. Лично за
мене той не е архаи-
чен и скучен, той е из-
ключително плодовит
писател и не всичките
му произведения са на
едно и също равнище,
но има прекрасни твор-
би. Препрочитайки
“Под игото”, открих, че
това е не просто осно-
вополагащ, или най-
великия роман в бъл-
гарската литература, а
силен приключенски
роман в духа на класи-
ците на западноевро-
пейската литература,
каквито са Дюма, Юго.
Интересното е, че Ва-
зов е на тяхното равни-

ще.
 Нека обясним

отново, как се стигна
до включването в
учебниците по исто-
рия на последните ня-
колко правителства
от съвременната
българска история, в
т.ч. на последния ка-
бинет?

- Според изисквани-
ята, в учебниците тряб-
ва да бъде представе-
на и най-новата
българска история до
възможно най-близката
дата. И защото учебни-
ците са включвали ма-
териал до около 2000
г., всички правителства
дотогава са били вклю-
чени. Решава се, че
трябва да се осъвреме-
нят и това е нещо есте-
ствено, и към 2012 г. се
включват кабинетите,
управлявали през този
период. Тук е не само
правителството на Бой-
ко Борисов, но на Сер-
гей Станишев и Симе-
он Сакскобургготски.
Много повече е мате-
риалът за управление-
то на последните два-
ма премиери, защото

те са завършили ман-
датите си, отколкото за
Борисов. Това е факто-
логия, която не е обе-
миста, но има два вида
учебници - общообра-
зователни и за профи-
лирана подготовка. Ако
в единия учебник има
петнайсетина реда за
днешното правителст-
во, в специализирания
са 20-30 реда.

 Защо правител-
ството и МОМН не
реагираха така остро
при други ситуации,
сходни с докладите на
Комисията за защита
от дискриминация,
както при писмото на
вашето издателст-
во? С какво толкова ги
засегна въпросът: “И
Ботев ли трябва да
отпадне?”

- По-скоро заеха
твърда позиция и смя-
там, че всеки министър
на образованието би
заявил, че Ботев не
може да отпадне от
учебниците и не може
да бъде редактиран.
Смятам, че Ботев не
може да бъде редакти-
ран в този смисъл, в

който има някакви на-
меци за препоръки от
Комисията по дискри-
минация. Както не
може да бъде редакти-
ран и Чинтулов, макар
че по времето на соци-
ализма го редактираха
и се пееше не “противо
турци да стоим насре-
ща”, а “противо врази
да стоим насреща”, или
както се редактираше
Вазов по онова време -
в спектакъла “Хъшове”
не се казваше “той про-
даде свойта рода за
влашка мамалига”, а
“зарад топла мамали-
га”. В този смисъл не би
трябвало и не биха
могли да бъдат редак-
тирани Ботев, Вазов
или който и да било от
нашите класици. По-
скоро трябва да се на-
мери начин неразби-
раемите думи да “се
преведат” по някакъв
начин за съвременни-
те деца.

 Или под линия да
се обяснят?

- Някои неща са за
обяснение под линия,
други е трудно да се
обяснят по простата

причина, че, примерно,
предметите са изчезна-
ли от бита.

 А кой си позво-
лява да редактира
днес българската ис-
тория, като не забра-
вяме, че историята
винаги се пише от по-
бедителите?

- Не като издател
на учебници, а лично
съм притеснен, че два
периода от нашата ис-
тория не са добре ос-
ветлени - от 1945 г.
насам. Вярно е, че Ис-
кра Баева и Жени Ка-
линова направиха та-
кава история, но за
мене това е само първи
опит. Другият период,
който липсва в българ-
ската история - между
падането под османско
владичество, или под
турско робство, на ко-
гото както му харесва,
и Възраждането. След
падането на Търнов-
град има някакъв тъмен
период, едно-две въс-
тания и продължаваме
чак с Паисиевата исто-
рия, а има 200-300 го-
дини, през които бълга-
рите трябва да знаят
какво се е случвало -
къде са били те в Ос-
манската империя. Ако
това се напише, каква-
то е нашата амбиция,
тя също ще бъде много
спорна.

 Дали съставите-
лите на учебни про-
грами и авторите на
учебници, осветля-
вайки периода, за кой-
то говорите, могат
да попаднат под уда-
рите на чл. 8 от Зако-
на за защита от дис-
криминация, който
гласи: “Лицата, съзна-
телно подпомогнали
извършването на ак-
тове на дискримина-
ция, носят отговор-
ност по този закон”?

- Почти всеки може
да попадне под удари-
те на който и да било
закон. “Дайте ми шест
реда, написани от най-
честния човек, и аз ще
намеря в тях за какво
да го обеся!”, казва кар-
динал Ришельо. Т.е. в
един текст винаги може
да се търси под вола
теле. Като четох докла-
да на комисията, по-
скоро изследването,
виждам, че има търсе-
не под вола на теле. И
дори тази фраза в мо-
мента може да бъде
осъдена за дискрими-
национен елемент, за-
щото тя е подиграва-
телна към вола и теле-
то, които, ако са от
един пол, нищо чудно
да са в тази конфигура-
ция.

 Въвеждането на
тези антидискрими-
национни критерии,
които комисията опи-
са в препоръките си
към МОМН, чие
задължение са? Защо-
то, така написано,
може да се вмени към
авторите на програ-
ми, учебници, към из-
дателя?

- Антидискримина-
ционни норми се спаз-
ват в българското об-
щество почти винаги -
то е възпитавано в дух
на хуманизъм и като се

отворят учебниците на
всяко от сериозните
учебникарски издател-
ства, ще се види, че
няма големи наруше-
ния на каквито и да
било норми, независи-
мо че учебниците са
правени преди Закона
за защита от дискрими-
нация от 2006 г. Ще се
разбере, че тази коми-
сия констатира не фра-
пиращи нарушения, а
пропуснати възможнос-
ти. Тя казва: “Тука е про-
пусната възможността
да се говори за разли-
чието по еди-какво си”
или се правят изводи
на база преброявания
- колко момиченца и
колко момченца има в
един учебник, или кол-
ко жени и колко мъже.
Или, че жената се опи-
свала повече като до-
макиня в учебниците, а
защо не като нещо
друго. В един от моите
учебници жената се
описваше като тракто-
ристка... Нашата рабо-
та, пък и на образова-
нието е да отразява
нормата, общото, пре-
обладаващото в доб-
рия смисъл, а не да
създава различия. Има
тенденция в доклада да
се подчертавало раз-
личното, мисля, че точ-
но това противопоста-
вя. Това означава, че
ако има “различни”
деца в един клас, те ще
започнат да се проти-
вопоставят на “нормал-
ните”. Използвам тази
дума в смисъл на об-
щоприети, а другото
трябва да го виждаме
като приемливо за нас.

 Ако се абстра-
хираме от директор-
ството ви в Издател-
ство “Просвета”, бих-
те ли разтълкували
безумната фраза “оси-
гуряване на преван-
тивна дейност и пре-
дотвратяване на дис-
к р и м и н а ц и о н н и т е
практики”?

- Това е чиновниче-
ски жаргон, който при-
крива липсата на как-
вато и да било мисъл.
Това означава следва-
щите учебници да
бъдат още по-съобра-
зени с това изискване,
но не трябва да отива-
ме и в другата край-
ност.  Не мисля, че ко-
гато говорим за сексу-
алните различия, как-
то ни препоръчва до-
кладът, на по-малките
деца трябва да под-
чертаваме, че Оскар
Уайлд, имал различна
сексуалност от общо-
приетата. Това не
трябва да се подчер-
тава, защото Оскар
Уайлд не е влязъл в
историята на литера-
турата с различната си
сексуалност, а с твор-
чеството си. Или за
Смирненски да под-
чертаем, че не могъл
да прояви напълно
своята сексуалност,
защото умрял прека-
лено млад, или за Де-
белянов да подчерта-
ваме, че този нежен
лирик е бил силно хе-
теросексуален. Това
са неща нямащи нищо
общо с литературата.
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се по-голяма част от спамовете
в електронните пощи са свърза-
ни с предложения за евтина
виагра или хапчета за отслаб-
ване. Предложенията са доста

Или как производителите на фалшиви лекарства

все пак са с едни гърди пред властите

налното, да отговаря на същите изисква-
ния за производство, да има същият ле-
чебен ефект. То е идентично по доза,
сила, начин на предписване, безопасност,
ефективност и предназначение на ориги-
налното. Генеричното лекарство се обо-
значава с химическото си име. То е по-
евтино от оригиналното, защото произво-
дителят не е инвестирал в развойна дей-
ност, не е създател на химичната форму-
ла, а я ползва готова.

Фалшифицират се и генерични меди-
каменти.

Не бива също фалшивото лекарство да
се бърка и с добавките към храненето или
както най-често се наричат хранителни
добавки. Те също не са застраховани от
имитация в нелегални манифактури, осо-
бено тези, които имат ясен и утвърден на
пазара производител, призната е здра-
вословната им стойност, а съставът им е
ясен. Такива добавки са по-скъпи, а това е
шанс за фалшификаторите да пласират
своя продукция. Като цяло мошениците
имитират лекарства от средната ценова
категория. С годините

пиратският бизнес

се разшири неимоверно. Ако през 2004 г.
митническата криминална служба в Гер-
мания например е конфискувала 1 млн.

фалшиви таблетки, през 2010-а са 10 млн.
Или: само през 2008 г. в ЕС от проверени-
те 32 млн. опаковки около 15% са били
фалшифицирани. Ако през 1997 г. в Русия
е бил открит само един случай на лекар-
ство менте, през 2001 г. са били 101 слу-
чая, а през 2008 г. - 10 пъти повече.  Преди
около 2 години от руското здравно мини-
стерство бяха заявили, че в страната 47%
от антибиотиците и 11% от хормоналните
препарати са фалшиви.

На над 45 млрд. евро годишно

се оценява черният пазар на лекарства
менте през 2006 г., което е около 10% от
световния пазар лекарства, според изчис-
ленията на СЗО. Четири години по-късно
оборотът вече възлиза на над 75 млрд.
долара, което е 90% увеличение спрямо
2005-а. Само европейците харчат около
10,5 млрд. евро годишно за фалшиви или
неразрешени лекарства. Един на всеки
петима европейци е попадал на такива
продукти.

Няма държава, която да е застрахова-
на от поява на фалшиви лекарства. Само
в Европа - пак през 2006 г., службите са
заловили около 2,7 млн. такива таблетки,
което е с 384% повече от предходната
2005 г. В много развиващи се страни от
Африка и части на Азия и Латинска Аме-

рика около 30% от продаваните лекарст-
ва са имитации. Пазарът им е толкова по-
голям, колкото по-слаб е регулаторният и
граничен надзор на съответната държава.
И колкото по-оскъдни са здравните грижи
от страна на държавата. А печалбите на
“производителите” понякога надхвърлят и
1000%! Обратно, в страните с ефективни
регулаторни системи и надзор на пазара
(Австралия, Канада, Япония, Нова Зелан-
дия, по-голямата част от ЕС и САЩ), делът
на подправените лекарства е по-малък от
1% от пазара.

През 1995 г. например 89 души от
Хаити умират, след като са пили сироп
против кашлица, произведен с “активно
вещество” ди-етилен гликол (ДЕГ) - хи-
микал, използван в антифриза. Продуктът
е бил изработен в Китай и транспорти-
ран от холандска компания в Германия,
преди да бъде доставен на хаитианския
пазар. По време на епидемия от менин-
гит в Нигер през 1995 г. повече от 50
хил.души са ваксинирани с фалшиви
ваксини, дарени от държава, която ги е
смятала за безопасни. Умират повече от
2500 души. През 2009 г. в Китай двама
души умират и шестима са приети в бол-
ница, защото вземат антидиабетни ле-
карства, в което активното вещество -
глибенкламид, е в 6 пъти по-висока доза.

На стр. 12

В
примамливи, защото цените на предлага-
ните он лайн препарати са на половината
дори на тези в най-евтините аптеки. Обяс-
нението за мнозина е повече от ясно:
ментета. Според експерти 25% от всички
спамове в електронните пощи са свърза-
ни с реклама на неразрешени лекарства.

Присъствието на фалшиви лекарства в
аптечната мрежа се отбелязва

за пръв път през 1985 г.
като проблем

от Световната здравна организация (СЗО)
по време на конференция за разумно
ползване на лекарствата, проведена в
Найроби (Кения). От тогава до ден-дне-
шен администрация и фармацевтичен биз-
нес са обединили усилията си в борбата с
тези медикаменти. Само за периода януа-
ри 1999-октомври 2000 г. в СЗО са полу-
чени 46 сигнала за фалшиви лекарства от
20 държави, като 60% от тях са били за
“произведени” в развиващите се страни, а
останалите - от развитите.

Според СЗО

терминът фалшиво лекарство описва пре-
парати, които копират или имитират ори-
гинален медикамент и опаковката му и
използват наименованието му, без да има
съответните разрешителни за такова про-
изводство и за пускането му на пазара.
Терминът описва и изработването на “пре-
парати”, в които няма необходимото коли-
чество или изобщо липсва активното ве-
щество на оригинала: пълнежът може да
е талк, тебешир, захар или лактоза, хра-
нителни оцветители, суха глина, брашно,
сода за хляб, паста за зъби, прах за пране.
В първия случай активното вещество или
е в минимална доза, или е евтино, или е
в прекалено големи дози, защото срокът
му за годност изтича, или дори подмене-
но. Вторият вид - т.нар. лекарства залъгал-
ки (захар или креда вместо активно веще-
ство), по принцип са безопасни, но само в
случаите, когато не се очаква спешно жи-
вотоспасяващо действие от медикамента.
Установено е, че в 60% от случаите фал-
шификаторите не слагат в “лекарството”
активната съставка. При това положение
опаковката формира 90% от производст-
вените разходи. Във всички случаи паци-
ентът, а дори и лекарят и фармацевтът, са
излъгани, а резултатът от лечението в най-
добрия случай е плачевен, а понякога -
фатален.

Около 33% от анкетирани 423 британ-
ски общопрактикуващи лекари са убеде-
ни, че непрестанно лекуват пациенти, при
които купени онлайн лекарства дават
странични ефекти.

Имитаторите посягат и на
генерици медикаменти

В никакъв случай не бива понятието
фалшиво лекарство да се бърка с гене-
рично. Производителят на генерично ле-
карство има всички необходими разре-
шения за производство, притежава и нуж-
ните производствени мощности и по за-
кон придобива правото на производство
на продукта, след като е паднал патентът
на съответното оригинално лекарство. Ге-
неричното лекарство трябва да съдържа
същата активна съставка, със същата
сила, както и оригиналното. Генеричното
трябва да е биоеквивалентно на ориги-

Колаж Аида ПАНИКЯН
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Либийската
столица Триполи
бе разтърсена от
няколко експлозии,
при които бяха
взривени три
коли-бомби.
Загинали са най-
малко двама души,
има и пострадали.
Първият взрив е
станал в близост
до бившата
военна академия
за жени в града,
а другите до
министерството
на вътрешните
работи и сграда
на силите за
сигурност в
либийската
столица. Колите
са взривени
дистанционно

на кампания. Именно тя води
в проучванията на обществе-
ното мнение преди предстоя-
щите парламентарни избори
през септември, предаде
Ройтерс. Според анкета ляво-
то движение може да спече-
ли 37 места в 150-местния
парламент. С това ще стане
най-голямата партия в парла-
мента, но ще се нуждае от
съюз с поне две други групи,
за да поеме властта.

Предвид слабия растеж на
холандската икономика от
едва 0,2% за второто триме-

Френският президент Франсоа Оланд и германският канцлер
Ангела Меркел са на различни мнения за следваща финансова по-
мощ за Гърция, предадоха световните информационни агенции. До-
като Меркел е против трети спасителен заем за Атина, то Оланд е
склонен такъв да се отпусне, за да не напусне страната еврозоната.

Твърдата германска позиция вече бе изразена по-рано от вла-
стите. Германия е готова да блокира следващи траншове от спаси-
телния заем за Гърция, ако реформите не дават резултати. Очаква
се докладът на ЕК, ЕЦБ и МВФ, от който ще зависи германската
позиция, ако заключенията за напредъка на Атина не са добри.
“Присъдата” се очаква през септември и от нея ще зависи ще по-
лучи ли Атина следващите 31,5 млрд. евро.

Премиерът на Люксембург и представител на Еврогрупата Жан-
Клод Юнкер от своя страна заяви, че Гърция няма да напусне ев-
розоната, подчертавайки, че изходът не би бил политически осъще-
ствим и ще носи непредвидими рискове.

Доскоро управляващата
дълги години Демократическа
партия (ДП) в Сърбия на Борис
Тадич е изправена пред най-
тежката си криза. След загубата
на парламентарните, а след това
и на президентските избори
през май има все повече призи-
ви за оттеглянето на Тадич от
лидерския пост в партията. Дори
и заместник-председателят на
ДП Драган Джилас поиска Бо-
рис Тадич да напусне ръковод-

При експлозия на бомба в ингушкия град Малгобек
по време на погребение на полицай загинаха седем
души - полицаи и граждански лица, 11 други са ранени.
Съветът за сигурност на кавказката република съобщи,
че извършител на атентата е атентатор-самоубиец.

Междувременно неизвестни лица откриха стрелба
в джамия в дагестанския град Хасавюрт и раниха 8
души, някои от които са в тежко състояние. Нападате-
лите са били двама и са успели да избягат.

Пътнически самолет се разби в Судан. Загинали
са всички 31 души на борда. Сред жертвите има
министри и други официални лица. Машината е пре-
возвала правителствена делегация до суданския щат
Южен Кордофан. Според представител на авиаци-
онните власти малко преди приземяването на борда
на самолета се е чула експлозия.

Десетина японски активисти дебаркираха на един
от спорните с Китай острови Сенкаку, чието китайско
название е Дяоюйдао, и издигнаха японското знаме. На
японските кораби, които достигнаха островите, се на-
мират около 150 активисти. Пекин официално протести-
ра пред Япония и настоя Токио незабавно да прекрати
всякакви действия, които представляват посегателство
върху териториалния суверенитет на Китай.

Холандските
социалисти обещават
щедра държава

Меркел и Оланд на различно
мнение за Гърция

ПАРТИЯТА НА ТАДИЧ
ПРЕД РАЗПАД

САМОЛЕТ С МИНИСТРИ
СЕ РАЗБИ В СУДАН

Японци „дебаркираха”
на спорен остров

ния пост. Ако това не се случи,
Джилас заплаши да сформира
нова политическа партия.

Ръководството на партията
трябва да се събере на 1 сеп-
тември. В лагера на Тадич смя-
тат, че не трябва да се бърза с
избора на лидер и призовават
това да стане в края на година-
та. Кръгът около Джилас призо-
вава за незабавна промяна в
ръководството, за да може пар-
тията да функционира напълно.

Лидерът на партията Емил Рюмер може
да е следващият премиер на страната

сечие, ниското потребителско
доверие и увеличаващата се
безработица, проучванията
показват, че избирателите са
привлечени от партия, обеща-
ваща Холандия да остане
щедра социална държава.

Именно такава е платфор-
мата на Социалистическата
партия, която настоява за уве-
личение на данъците за бо-
гатите и разхлабване на це-
лите за дефицита за Европа.
Социалистите отричат нала-
ганите от ЕС строги мерки на
ограничения и се борят “за
социална справедливост”.
Партията, основана през ок-
томври 1972 г., като широка
лява формация дейно защи-
тава правата на работещите.

Между 80-те и 90-те години
се превръща в радикална
лява алтернатива на холанд-
ската работническа партия и
през последното десетиле-
тие се превръща във водеща
лява сила. Може би и заради
харизматичния си лидер
Емил Рюмер, бивш начален
учител. Днес партията има 46
хил. членове в цялата страна
- работници в заводи, студен-
ти, медицински сестри, сче-
товодители, пенсионери.

Холандските социалисти
заявиха, че ще поискат рефе-
рендум за фискалния пакт на
ЕС, предаде Ройтерс. Емил
Рюмер, за когото се смята, че
ще бъде кандидат за преми-
ер, каза в интервю, че всякак-

во бъдещо прехвърляне на
суверенитет към ЕС от Холан-
дия ще трябва да бъде рати-
фицирано с референдум. Го-
ворител на партията каза, че
този ангажимент включва
фискалния пакт, който беше
сключен от държавите член-
ки, за да наложи по-стриктни
фискални правила и да не се
повтори криза, подобна на се-
гашната в еврозоната.

Тези дни лидерът на со-
циалистите заяви, че отказва
да заплати евентуална гло-
ба, ако Холандия не постиг-
не целите, заложени в бюд-
жета на ЕС. Той остро раз-
критикува фикс идеята на
съюза за таван на бюджет-
ния дефицит от 3 на сто. Рю-
мер настоява и да се намали
независимостта на ЕЦБ, като
се създаде демократично
избран надзорен орган.

П
реди дни евроскеп-
тичната Холандска
социалистическа
партия започна
своята предизбор-

Мюсюлманите в целия свят празнуваха
вчера края на Рамазана.

В най-многолюдната държава, където
ислямът е основна религия - Индонезия,
хиляди вярващи се събраха в джамията

Ал-Азар в столицата Джакарта
за молитва. Във Филипините, където

има и много вярващи католици,
мюсюлманите също започнаха Рамазана

с молитва. В Турция сирийските
бежанци също празнуваха

Два православни
храма са осквернени
в Русия

Неизвестни лица през нощта
изрисуваха със сатанински симво-
ли фасадите на два православни
храма в руския град Южносаха-
линск. Градската полиция започна
разследване, в хода на което се
изясняват обстоятелствата
около случилото се. Извършите-
лите се издирват.

Асандж готов да се
предаде на шведите

Основателят на “Уикилийкс”
Джулиан Асандж има намерение
да се предаде в ръцете на швед-
ското правосъдие, ако бъде по-
стигната договореност с влас-
тите в скандинавската страна
той да не бъде екстрадиран в
САЩ. Това съобщи довереният
представител на Асандж Крис-
тин Храфансон.

Ешерихия коли
натрови японци

Шестима души починаха в
Северна Япония, след като са
консумирали туршия, заразена с
бактерията ешерихия коли. Това
е най-смъртоносното масово на-
травяне с храна в страната през
последните 10 г., съобщиха япон-
ските власти. Още 103-ма души
са заболели, след като са яли от
същото леко мариновано китай-
ско зеле, произведено в края на
юли от компания в град Сапоро.

5,6 по Рихтер
в западното
крайбрежие на САЩ

Земетресение с магнитуд 5,6
е регистрирано край западното
крайбрежие на САЩ, съобщи аме-
риканският геофизичен институт
в Колорадо. Епицентърът на тру-
са бил на дълбочина 6,3 мили на
190 мили от брега на щата Ва-
шингтон. Няма предупреждение
за цунами от центъра за наблю-
дение, базиран на Хаваите.

Фейсбук изтри
страниците
на „Хизбула”

 Фейсбук изтри страниците,
създадени от радикалната ливан-
ска групировка “Хизбула”. “Не до-
пускаме съдържание, което под-
тиква към насилие”, обясни гово-
рителят на фейсбук Фредерик
Уолънс.

Хванаха нашенци,
източвали банкомати

Полицията в Истанбул разби
банда от петима български граж-
дани, източвали банкомати в
града. С едновременна акция в
кварталите Бейоглу и Беязът
членовете на бандата били зало-
вени в момент, когато поставяли
камери и устройство за копиране
на кредитните карти в няколко
банкомата.

Снимка БГНЕС

Снимка ПРЕСФОТО/БТА

Взривове в КавказВзривове в КавказВзривове в КавказВзривове в КавказВзривове в Кавказ
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номерност: без Египет не може
да има война, без Сирия не
може да има мир. Поне през по-
следните 40 години, откакто
начело на държавата е фами-
лията Асад - първо бащата Ха-
фез, след смъртта му неговият
син, Дамаск винаги, когато
сметнеше за необходимо, е съу-
мявал да напомни, че е неза-
обиколим фактор, че той прави
доброто и лошото време в реги-
она, майсторски извличаше
дългосрочни политически диви-
денти от ключовото си географ-
ско положение. Ще наруши ли
тази закономерност бушуваща-
та вече година и половина
гражданска война. Отговорът ще
дойде вероятно в близките сед-
мици и най-вероятно ще е поло-
жителен.

Всъщност това не е първият
опит да се свали със сила от
власт фамилията Асад. Спомням
си, че през април 1980 г. мина-
вах с колата си през центъра на
град Хама. Над града все още
се стелеше димът на пожарите,
трябваше много внимание, за да
не хлътнеш в бомбена яма.
Току-що беше вдигната едноме-
сечната блокада, при която
Хама беше бомбардирана все-
кидневно от преторианската
гвардия на режима, предвожда-
на от Рифаат Асад, по-младия
брат на президента Хафез. Това
беше безмилостният отговор на
един кървав атентат, организи-
ран в Дамаск от Мюсюлмански-
те братя, чиято крепост, това
беше всеизвестно, е Хама. Сега
всичко започна пак оттам, от
тази северна част на страната,
където са и Хомс, и Алепо - по-
следователно станали театър
на бойните действия.

Конфликтът, както става
ясно, не е нов, той тлее поне
три десетилетия и само на по-
литически наивници или на из-
печени лицемери може да им
се привиждат някакви метеоро-
логични аномалии като “араб-
ска пролет” или пък самоотвер-
жена битка за демокрация. Бит-
ката е сирийските сунити да из-
гонят от властта в Дамаск си-
рийските алауити, които са мал-

Войната между силите на
сирийския режим и бунтовници-
те не спря дори в първия ден
на тридневния празник Айд ал
Фитр, който бележи края на
постите - Рамазана. Рано вчера
сутринта в различни точки на
Сирия бяха убити общо най-
малко седем души, предаде
Франс прес, позовавайки се на
сирийска правозащитна органи-
зация. Продължиха боевете във
втория по-големина сирийски
град Алепо, съобщи Сирийският
център за наблюдение на
човешките права.
В деня, когато според ислям-
ската традиция децата получа-
ват подаръци и нови дрешки,
момченце и момиченце бяха
убити при бомбардировка в
Маарет ал Нуман, на 280 км
северно от Дамаск, провинция

Докато насилието в Сирия продъл-
жава, а светът очаква първите ходове
на новия специален пратеник на ООН
Ладхар Брахими, в британската преса
изтече информация, че разузнаването
на Обединеното кралство помага на си-
рийската опозиция да провежда успеш-
ни атаки срещу силите на режима. За
оказване на необходимата подкрепа
британците използвали своите бази в
Кипър, пише неделното издание на
“Таймс”, позовавайки се на източник от
сирийската опозиция. Разузнавателна-
та информация бунтовниците получава-
ли с посредничеството на Турция. Гер-
манските вестници също разкриха уча-
стие на федералните служби за сигур-
ност в конфликта.

ПОМРЪКВАНЕТО
на един ореол
Избухналият сега в Сирия конфликт не е нов, той тлее поне от три десетилетия

Западни агенти
помагат на
опозицията

цинство в страната и към които
принадлежи фамилията Асад.

За разлика обаче от 1980 г.
сега сирийските противници на
режима не са сами. Ето какво
пише Гайт Абдул-Ахад в британ-
ския “Гардиън”: “Голям брой
чуждестранни джихадисти пре-
минаха в Сирия от Турция през
последните седмици. Много от
джихадистите са дошли от Кав-
каз, други - от Пакистан, Банг-
ладеш и арабските страни от
Персийския залив. Има също от
Тунис, хора от Узбекистан, Ли-
бия, Абу Худер и неговите хора
се бият за “Ал Кайда”. Те сами
наричат себе си “гураба’а”, т.е.
“чужденците”. “Имаме ясни ука-
зания от ръководството на “Ал
Кайда”, ако Свободната сирий-
ска армия ни поиска помощ, да
им я окажем. Главният ни май-
сторлък са операциите с коли-
бомби и самоделни взривни
средства”, споделя Абу Худер
пред кореспондента на “Гар-
диън”. А бейрутският кореспон-
дент на същия вестник Мартин
Чълов напомня, че “джихадис-
тите фокусираха вниманието си
върху Сирия поради много при-
чини, на първо място защото
страната се управлява от клан,
доминиран от алауитската сек-
та, която е смятана за еретична
издънка на шиитския ислям”.

В кореспонденцията си Мар-
тин Чълов пише, че “Лидерите
(сирийските - бел.авт.) на въста-
ниците се опасяват, че прииж-
дането на чужденците добавя
нежелано измерение на сирий-
ското въстание”. Какво е това не-
желано измерение, се подраз-
бира от отговора на споменатия
Абу Худер на въпрос на анони-
мен сирийски младеж дали те
(хората на “Ал Кайда”) ще поч-
нат да режат ръце, както в Са-
удитска Арабия: “Целта на “Ал
Кайда” е установяването на ис-
лямска държава, а не на сирий-
ска държава. Който се страхува
от нас, е против прилагането на
правосъдието на Аллах. Ако не
правите грехове, няма от какво
да се страхувате”. Изглежда, че
духът вече е изпуснат от бутил-
ката и като утежняващо ситуа-
цията обстоятелство, според
самите сирийски въстаници,
“чужденците” са по-добре орга-
низирани и по-опитни във воен-
ните действия от тях.

Тревожната перспектива
една определено светска
държава като Сирия да се
превърне в “ислямска държава”,
управлявана фактически от “Ал
Кайда”, несъмнено е причина за
въздържаността на големите за-
падни държави от повторение
на либийския, още по-малко на

иракския сценарий на пряко
ангажиране с военни действия.
Още повече, че в Северно Мали
вече побратимите на Абу Худер
не само режат ръце, но и риту-
ално убиха с камъни мъж и
жена, защото имали дете, без
да са женени. Май не върви
много хем да си върл защитник
на човешките права, хем да
подкрепяш публично извърши-
телите на такива жестокости,
черпейки вдъхновение от зна-
менитата реплика на Роналд
Рейгън по адрес на Кадафи:
“Той е бясно куче, но е наше
куче”.

Остава клейменето на жес-

токите бомбардировки на сирий-
ски градове от правителствена-
та авиация и артилерия, но вече
е трудно да се затварят очите и
пред не по-малките жестокости
спрямо привърженици на режи-
ма - разстрели на невъоръжени
граждани, хвърляне на залове-
ни противници живи от послед-
ните етажи на сгради. Не по-
малко месец ще мине, докато
се намери заместник на Кофи
Анан като посредник между
враждуващите. Оказват се и ня-
какви парични помощи на въста-
ниците, но поне явните суми са
по-скоро символични. В морал-
ната подкрепа на въстаниците
се включи и официална София с
активността около т. нар. “При-
ятели на Сирия”, които също май
излязоха в лятна ваканция.

Няма оптимистичен вариант
за изход от конфликта в Сирия.
Ако правителствените войски
надделеят, съдбата на Хама
отпреди 32 г. ще сполети с не
по-малка жестокост гнездата на
бунта, диктатурата на клана на
Башар Асад ще стане още по-
брутална. Другият вариант е не
по-малко зловещ. Той ще дове-
де до масови междуетнически
кланета на сунити и алауити.
Алауитите са компактно населе-
ние в крайбрежната ивица и
единственият им изход като
малцинство да оцелеят е да
обособят своя зона с център
град Латакия. Центробежната

тенденция не може да не засег-
не кюрдите в североизточната
част на страната, още повече,
че те естествено се чувстват
много по-близки до иракските
кюрди на Барзани, отколкото до
едно сунитско правителство в
Дамаск. Така може да се офор-
ми ядрото на една самостоятел-
на кюрдска държава - идея, ко-
ято се обсъжда отдавна (ком-
пактно кюрдско население има
и в Иран, Турция и някои кав-
казки републики на бившия
Съветски съюз - общо кюрдите
са над 20 милиона).

В книгата си “Подвижните
пясъци на Близкия изток” бях
написал през 1980 г., че Изра-
ел е заинтересован да има за
съседи малки и слаби арабски
държави, създадени по конфе-

сионален признак. Върл против-
ник съм на теориите за някакви
световни конспирации. А след
публикуването на великолепна-
та сатира на Умберто Еко
“Пражкото гробище” трябва да
си идиот, за да подозираш, че
събитията по света и специално
в Близкия изток се планират от
дългобради и кривоноси евреи,
утоляващи жаждата си от стака-
ни с кръв на заклани деца. В
Сирия се разрази отдавна зре-
ещ конфликт, в който полъхът
на “арабската пролет” е неско-
посан литературен образ, а
бунтът срещу диктатурата на
режима е само един от компо-

нентите му. Решаваща е амби-
цията на сунитската върхушка да
изхвърли от властта “неверни-
ците” алауити. Каква по-благо-
видна причина да им се прите-
кат на помощ бомбаджиите от
“Ал Кайда” и всякакви салафис-
ти и други правоверни “гураби”,
ревностни борци за ислямска
държава, управлявана по зако-
ните на шериата. Ако те надде-
леят, тяхна ще е заслугата на
територията на днешна Сирия
да се обособят на конфесионал-
на и етническа основа 2-3
държавици, което несъмнено
ще си е един направо получен
без никакви усилия подарък за
Израел. А Сирия ще се сбогува
с ореола на държавата, без
която не може да има мир в
региона.

Константин
ИВАНОВ

С
едемдесетилетната
история на близкоиз-
точния конфликт е
дала основание да
се изведе една зако-

Идлиб, посочва организацията.
В съседното селище при без-
разборна стрелба загина 30-
годишна жена. Още една жена
беше убита при обстрел на
Растан - град на 160 км северо-
западно от столицата, контроли-
ран от бунтовниците и обстрел-
ван от армията от месеци.
В събота насилието в страната
взе 137 жертви, включително
63 цивилни, 31 бунтовници и 43
войници, твърди правозащитна-
та организация.
“Ето така празнуваме Айд!”,
скандираха вчера десетки
демонстранти, сред които и
деца, развяващи знамената на
сирийската независимост из
улиците на Кафр Зейта, в
провинция Хамара, както пока-
за любителски видеозапис,
качен от опозиционери в ЮТюб.

Войната бушува с пълна силаВойната бушува с пълна силаВойната бушува с пълна силаВойната бушува с пълна силаВойната бушува с пълна сила

Над Алепо отново се
издига гъст дим

Международните наблюдатели на ООН очакват
всеки момент да напуснат Сирия. Заминаването им

е свързано с изтичането на техния мандат,
отпуснат от ООН. Според решението на Съвета за
сигурност на ООН до момента в Сирия се намираха

около сто наблюдатели на Организацията

Снимки БГНЕС
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реди няколко години
19-годишна ученичка
от Хановер поръчала
по интернет реклами-
рани като изключи-

бускулизин и фурантрил.
Принципно лабораториите на

измамниците са в една държава,
а продукцията си пласират в дру-
ги. Ако доскоро престъпните бан-
ди разчитаха предимно на “апте-
ките на колела”, защото обичай-
но залагат на “неустойчивите”
търговски точки, то днес все по-
вече се уповават на

грешния клик

на компютърната клавиатура. Те
вече много са се усъвършенства-
ли и предлагат своята “продук-
ция” на професионално израбо-
тени сайтове и разполагат със
софтуерни програми, които за-
блуждават за местонахождение-
то на компютрите или сървърите,
които по правило се намират в
друга държава. Затова и все по-
често Интерпол провежда маси-
рани акции. Преди 2 години на-
пример имаше такава в 25 евро-
пейски страни. Тогава само в
Русия смесените екипи се заеха
с 14 престъпни групи, които пе-
челят милиони по интернет. То-
гава Тимур Лахонин - ръководи-
тел на Интерпол в Москва, бе за-
явил, че в глобалната мрежа са
открити 1200 сайта, продаващи
токсични медикаменти. Често
международните банди чрез спа-
мове препращат европейците
към американски сайтове за
търговия с лекарства. Експертите
вече са категорични, че около
80% от преправените таблетки и
ампули се продават онлайн,
където контролът не е никак ле-
сен. А и клиентите не забелязват,

те - некачествени или фалшифи-
цирани лекарства, 68% са имита-
ции на генерични продукти.

Опаковането

е най-лесният начин нелегални-
те производители да стигнат до
пазара. Затова и една от пре-
поръките на СЗО е “Не
изхвърляйте опаковките от из-
ползваните (и доказали ефекта
си) препарати - ако опаковката
на току-що купения е различна,
обсъдете с аптекаря или дори с
лекаря си, защото недоброто по-
лиграфично оформление на не-
легалния препарат може да го
издаде”. Независимо че, както
вече бе споменато, фалшифика-
торите вече са усъвършенствани.
Баркодът би трябвало да
съдържа информация, позволява-
ща да се проследи пътят на пре-
парата от производителя до по-
требителя.

Какво прави

Европейската комисия
в битката

с лекарствените пирати? Преди
всичко  Европейската агенция по
лекарства (ЕМА) поддържа еле-
ктронен обмен на информация
за наличие на нелегални пре-
парати в страните от съюза. Пре-
ди време имаше идея Еврокоми-
сията да изготви списък на си-
гурните интернет-аптеки, но
въвеждането на подобен ре-
гистър срещна неодобрението
на истинските интернет-аптеки
на Стария континент: чувствали
се дискриминирани.

общо лого на заглавната си стра-
ница, за да помогне на общест-
веността да
р а з п о з н а е
дали даден
сайт е свързан
с оторизирана
аптека, също
следва да
бъдат свърза-
ни с европей-
ския пул, как-
то и с уебсай-
та на ЕМА.

До 2 януа-
ри 2018 г. ЕК
ще представи
доклад на Ев-
р о п е й с к и я
парламент и
на Съвета на
Европа, съдържащ преглед на
мерките за транспониране от
държавите-членки, заедно с
оценка на ефективността на
тези мерки.

Всяка държава-членка трябва

П

Материалът подготви
Аида ПАНИКЯН

помняме, че през 2007 г. шефът
на китайската Агенция за храни-
те и лекарствата бе екзекутиран,
защото одобри срещу подкуп
смъртоносни фалшиви лекарства.

Най-големите
фалшификатори

са в Китай, Индия, Пакистан,
Нигерия, Русия, Мексико, Брази-
лия, Турция, а авторитетни руски
източници включват в списъка
Чехия, Полша, Латвия, България,
като оценяват българското учас-
тие на 1,6% от общия обем. В
този контекст ДУМА припомня,
че преди повече от месец шефът

че това са нелегални продукти.
Например 33% от европейците,
купували лекарства през интер-
нет, твърдят, че го правят, за да
спестят време, а 39% - за да спе-
стят пари. Проучване на повече
от 100 онлайн аптеки, проведено
от Европейския алианс за достъп
до безопасни лекарства (EAASM)
показва, че само в 15.5% от слу-
чаите аптеката реално същест-
вува, в 78.8% сайтът нарушава
интелектуалната собственост, а от
предлаганите лекарства само
38% са истински. От тези истин-
ски лекарства 33% са без лис-
товка за пациента, а 16% са не-
легален внос в ЕС. От останали-

на българската Изпълни-
телна агенция по лекарст-
вата (ИАЛ) Александър
Янков обяви, че за послед-
ните две години на
българския пазар са наме-
рени две фалшиви лекар-
ства - едното от български
производител, а другото -
от американски. През ав-
густ 2005 г. при съвместна
акция на МВР и ИАЛ бяха
иззети над 200 хил. таб-
летки фалшив беналгин в
склад в кв. “Белите брези”,
от който са зареждани ап-
теки в цялата страна. През
юни 2006 г. ИАЛ излови 5
фалшиви лекарства под
формата на ампули в
търговската мрежа - вита-
мин С, аналгин, амикацин,

Освен това е приета
Директива 2011/62/ЕС. Тя
има за цел да ограничи
достъпа на фалшиви ме-
дикаменти до аптечната
мрежа и ще влезе в сила
на 1 януари 2013 г. До
следващия ден държави-
те-членки на ЕС трябва
да нотифицират Евроко-
мисията за национални-
те разпоредби, приети
съгласно директивата, и
веднага да съобщават
последващите им изме-
нения. Директивата пре-
движда до 2017 г. да бъде
изградена мрежа, която
да свързва всички търгов-
ци на лекарства в целия
съюз. Интернет аптеките,
които ще трябва да имат

да въведе система за сигурност,
чиято цел ще бъде недопускане
на опасни медицински продукти
до пациента. Тази система тряб-
ва да позволява и връщане на
лекарство от страна на пациента.
Целта на европейския пул е в
случай, че даден препарат се
окаже сериозен риск за здраве-
то, всички участници в дистрибу-
ционната верига и всички оста-
нали държави-членки трябва не-
забавно да бъдат уведомени в

рамките на 24 часа, за да може
лекарствата да бъдат изтеглени
своевременно.

В Паневропейския модел е
заложено използване на марки-
ровка с баркод GS1 DataMatrix
върху опаковката на лекарства-
та. Той съдържа идентифицира-
ща информация, структурирана
по стандартите GS1: GS1 GTIN
(глобален номер на търговската
единица), партида, срок на год-
ност, сериен номер. Такава иден-
тификация на лекарствата се из-
ползват в повече от 60 страни в
света. Например в Турция и
Франция със закон е въведено
използването на GS1 DataMatrix.
Пилотен проект на национална
система с продуктова информа-
ция и връзка към нея на 25 апте-
ки в Стокхолм и околностите с
общо 180 точки на продажба
вече работи във Швеция. Лекар-
ствени продукти на 14 произво-
дители са маркирани с GS1
DataMatrix. Проверката се
извършва в момента на продаж-
бата, уверяват експерти.

Документът, предвиждащ
въвеждане на нови мерки за по-
вишаване на сигурността на ве-
ригата на доставки на лекарства
в Европа, бе приветстван от фир-
мите-производителки на инова-
тивни лекарства, които най-често
са обект на подправяне. В също-
то време обаче Грег Пери - гене-
рален директор на Европейската

генерична
асоциация
(EGA), изка-
за мнение,
че това е не-
нужно бреме
за генерич-
ните компа-
нии, чиито
евтини про-
дукти има
много малка
опасност да
бъдат фалши-
ф и ц и р а н и .
Според EGA
прилагането
на европей-
ската дирек-

тива за индустрията с генерични
лекарства ще струва 1 милиард
евро. Генериците са близо поло-
вината от европейските лекарст-
ва като обем, но едва 16% като
стойност. “Начинът, по който спо-

деляме разходите между компа-
нии и между различните секто-
ри, е друго нещо. Изключването
на генериците не е сериозно
предложение”, бе отговорът на
Ричард Бергстрьом от Европей-
ската федерация на фармацев-
тичните индустрии, който пред-
ставлява брандираните произво-
дители на лекарства.

телно ефикасни евтини хапчета
за отслабване, които се оказва,
че не са били разрешени в Евро-
па. Момичето умира вследствие
на свръхдоза от изгарящите маз-
нини таблетки.

Ако преди години основно па-
зарът на фалшиви лекарства бяха
развиващите се страни, в наши
дни подправените лекарства са
нещо почти обичайно и в Запад-
на Европа, и в САЩ. Например
само за 2 месеца през 2007 г. в
ЕС са конфискувани 34 млн. фал-
шиви таблетки - антибиотици, ле-
карства срещу високо кръвно, сре-
щу рак, препарати за отслабване,
противозачатъчни, виагра. Между
другото, виаграта е най-често
фалшифицираното лекарство -
само през 2010 г. са конфискува-
ни 5 млн. нелегални хапчета. Спо-
ред големи производители на
иновативни лекарства сред най-
фалшифицираните лекарства са
редуктил, циалис, липитор, казо-
декс, плавикс, зипрекса, сенсодин.

Само преди дни, както писа
ДУМА, в резултат на мащабна
акция на китайската полиция, в
която са участвали около 18 000
полицаи, бяха унищожени 1100
лаборатории за производство на
фалшиви медикаменти, бяха
задържани 2 хил. души, участва-
ли в манифактурата и иззети
фалшиви лекарства и фирмени
знаци за 180 млн. долара. При-
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тест за демокрацията в страната
Европейските политически институции са загрижени
от действията на властите спрямо опозицията

а 7 август официално
стартира кампанията
за парламентарните
избори в Грузия, които
ще се проведат на 1

Стефан ИВАНОВ*

на сигурност Катрин Аштън, про-
вела се в Брюксел в края на юни
2012 г., Саакашвили беше прину-
ден да изслуша от нея куп кри-
тични бележки, а не по-малко
остри бяха критиките към вътреш-
ната му политика и от страна на
Европейския парламент, свърза-
ни с предстоящите през октомври
парламентарни избори
и ситуацията около ос-
новната опозиционна
формация “Грузинска
мечта”, водена от най-
богатия човек в страна-
та Бидзина Иванишви-
ли. Европейските дипло-
мати изразиха голяма-
та си загриженост от
действията на властите
спрямо опозицията, ко-
ито се оценяват от
Брюксел като “наруша-
ване на поетите анга-
жименти в рамките на
демократизацията на
страната”. И тъй като
Саакашвили не беше
подготвен за подобен
поток от критики, както
и заради импулсивния
си характер, той допус-
на редица необмисле-
ни изявления, опитвай-
ки да се защити от нападките. Гру-
зинският президент обяви, че
“Иванишвили е един от най-опас-
ните съперници на управляваща-
та партия на предстоящите избо-
ри, защото има достатъчно пари,
за да купи цяла Грузия”. Подобни
изказвания само затвърдиха мне-
нието на еврочиновниците, че в
периода до изборите ситуацията
със спазването на човешките пра-
ва в Грузия ще се променя в нега-
тивна посока.

Затова в приетата на 3 юли
2012 г. резолюция на Европей-
ския парламент грузинските вла-
сти бяха призовани “да обърнат
специално внимание на човеш-
ките права”. За включването на
тази формулировка настояха ев-
родепутати от различни държави
и политически фракции, включи-
телно британският лейбърист
Ричард Хоуит и чешкият депутат
Милослав Рамсдорф. В заключи-
телното заявления на Катрин
Аштън се посочва, че Европа вни-
мателно следи развитието на
предизборната ситуация в Грузия
и се подчертава, че “преките или
косвени политически мотивирани
преследвания от страна на пра-
воохранителните органи, както и

използването на съдебната власт
за натиск върху политическите
съперници, не отговаря на демо-
кратичните ценности”.

В началото на юли 2012-а
група членове на британската
неправителствена организация
Safeworld посетиха Грузия по
поръчение на Европейската ко-
мисия, за да се запознаят с теку-
щата вътрешнополитическа ситу-
ация. В официалния им доклад за
ЕК се посочва, че Саакашвили
придава изключително значение
на гарантиране победата на соб-
ствения си политически блок на
изборите и в тази връзка осъще-
ствява агресивен и постоянно на-
растващ натиск върху политичес-
ките си противници, включител-
но с помощта на силовите инсти-
туции. В нещо обичайно се е
превърнало постоянното следе-
не и подслушване на опозицион-
ните активисти. Опозицията се е
оплакала от осъществяваните от
силовите структури на управля-
ващия режим конфискации на
имущество и активи на нелоялни
към властта местни бизнесмени.

На 23 март 2012 г. текущата
вътрешнополитическа ситуация в

Грузия и възможното й развитие в
навечерието на парламентарни-
те избори беше обсъдена в Тби-

лиси от представители на ЕК,
начело с ръководителя на деле-
гацията на ЕС в Грузия, бившия
български премиер Филип Дими-
тров, и председателя на външно-
политическата комисия на грузин-
ския парламент Акакий Манишви-
ли. Представителите на ЕС изра-
зиха загрижеността си във връзка
с информацията за формирането
на нови и укрепването на същест-
вуващите паравоенни формирова-
ния сред местното население
(т.нар. “доброволни сътрудници на
полицията”) в регионите Самегре-
ло-Земо Сванети, Гурия, Рача-
Лечхуми и Квемо Сванети.

Контролът над тези “нефор-
мални” военизирани групи се осъ-
ществява от семейството на бив-
шия ръководител на отдела за
конституционна сигурност към
грузинското вътрешно министер-
ство Дата Ахалая, който в момен-
та е зам.-министър на отбраната
и заедно с неговия брат са изве-
стни с извършените от тях репре-
сии срещу опозицията. Според ре-
дица експерти паравоенните фор-
мирования могат да се използват
за оказване на натиск върху опо-
зицията. Мнозина смятат, че при
неблагоприятни за блока на Ива-
нишвили резултати на изборите
през октомври, особено ако
възникнат съмнения, че те са били
фалшифицирани от властта, опо-

зиционните сили ще инициират
масови протести в Грузия. Смята
се, че управляващите са готови
за подобно развитие и дори се
опитват да провокират Иваниш-

вили да санкционира
въоръжени действия
срещу режима, което пък
би дало възможност на
последния да отговори
по същия начин и да се
справи с опозиционните
водачи и активисти,
включително с помощта
на своеобразни “шпиц-
команди”, формирани на
основата на въпросните
паравоенни групировки.
Ако пък предизборната
компания се развие не-
благоприятно за пропра-
вителствения блок, па-
равоенните (или крими-
нални) групировки могат
да провокират въоръже-
ни инциденти по грани-
цата със самообявилата
се за независима Абха-
зия. Това ще позволи
обявяването на извъ-

нредно положение в страната,
предприемане на репресивни
мерки срещу опозицията и дори
отмяна на изборите.

Какво е бъдещето на
Саакашвили

На този фон въпросът за
бъдещето на Михаил Саакашви-
ли придобива особено значение.
Според мнозина анализатори,
отказвайки се от поста държавен
глава, Саакашвили се опитва да
запази реалните лостове на
властта в страната, използвайки
приетите наскоро промени в гру-
зинската конституция, които зна-
чително разширяват пълномощи-
ята на парламента.

Истината е, че освен за поли-
тическата съдба на сегашния
президент и най-близките му
сътрудници, става дума за
продължаването на политичес-
кия курс, който страната следва-
ше през последните десет годи-
ни и чието начало постави про-
словутата “революция на розите”
от 2003 г. Или пък, напротив (ако
управляващите се провалят на
изборите), за сериозната му про-
мяна от основната опозиционна
сила “Грузинска мечта” на мили-
ардера Бидзина Иванишвили.

Грузинските власти сериозно
са подценили политическия по-

тенциал на “Грузинска мечта” и
сега спешно се опитват да ком-
пенсират пропуснатите възмож-
ности да го дискредитират. За
това свидетелства и назначава-
нето на изключително влиятел-
ния доскоро вътрешен министър
Вано Мерабишвили (който, меж-
ду другото, произхожда от насе-
ления с компактни маси армен-
ци регион Самцхе-Джавахети) за
премиер на страната. Според
авторитетния грузински полито-
лог Гиа Нодия, с това назначе-
ние, за първи път след смъртта
на един от “бащите” на револю-
цията на розите - бившия гру-
зински премиер Зураб Жвания,
реалната значимост на преми-
ерския пост “най-сетне започна
да съответства на мястото му в
йерархията на властта”. В също-
то време назначаването на бив-
шия вътрешен министър, който
(за разлика от самия Саакашви-
ли) се ползва с имиджа на чо-
век, който не си хвърля думите
на вятъра, актуализира въпроса

ващите, вероятната комбинация
на висшите държавни постове ще
бъде малко по-различна. Много
е възможно например Михаил
Саакашвили да поеме поста
председател на парламента
(превръщайки се постепенно в
“силния човек в сянка” на Грузия).
Вано Мерабишвили пък ще оста-
не министър-председател (значи-
телно укрепвайки позициите си,
в резултат от промените в кон-
ституцията), а сегашният предсе-
дател на парламента Давид Бак-
радзе ще стане кандидат на уп-
равляващата партия “Национал-
но движение” за президентския
пост (особено предвид значител-
ното орязване на пълномощията
на президента).

За реализацията на този
сценарий обаче (както впрочем
и на всеки друг), сегашните уп-
равляващи ще трябва да решат
най-важната (в краткосрочен
план) задача - убедително да
спечелят парламентарните из-
бори. Предвид сегашната ситу-
ация в страната - силната и
финансово осигурена опозиция,
“умореният” от излишно резки-
те и недемократични действия

сегашния държавен глава в очи-
те на Запада. Затова мнозина
прогнозират, че в резултат от
многоходови кадрови промени и,
разбира се, ако резултатите от
сегашните парламентарни и
бъдещите президентски избори
се окажат успешни за управля-

на президента, това ще бъде
много трудно за Саакашвили и
хората около него, дори и ако
съумеят максимално да използ-
ват “административния” си ре-
сурс и да осъществят откровено
силов натиск в полза на управ-
ляващата партия.

* Център за изследване си-
гурността на Балканите и в
Черноморския регион

Н
октомври. Според анализаторите
те са интересни по ред причини,
като основната е, че малко след
тях ще приключи и вторият ман-
дат на президента Михаил Саа-
кашвили. И независимо от огром-
ното му желание да остане наче-
ло на страната, в началото на
2013 той ще трябва да се оттегли
от поста си. Друг изход просто
няма, защото нито грузинската
общественост и политическият
елит в страната, нито онези кръго-
ве на Запад, които продължават
да му симпатизират (макар че
през последните години броят им
силно намаля), не са готови да
преглътнат трети пореден прези-
дентски мандат на Саакашвили.

Европейските политически
институции демонстрират силно
недоволство от вътрешната поли-
тика на сегашния грузински
държавен глава. Не случайно по
време на срещата си с върховния
представител на ЕС по въпросите
на външните работи и политиката

През май
в Тбилиси

се проведе
най-масовият

антиправителствен
протест за

последните три
години, който беше

определен
като тест за
обществената

подкрепа на
опозиционната

партия
“Грузинска мечта”

Президентът на Грузия Михаил Саакашвили е
убеден, че изборите през октомври ще бъдат ново

доказателство за зрелостта и жизнеността на
грузинската демокрация и че ще бъде постигнат

нов напредък за допълнително укрепване на
грузинската държава

Милиардерът Бидзина Иванишвили, който финансира
проведената от Саакашвили Революция на розите

през 2003-а, се надява водената от него опозиционна
партия “Грузинска мечта” да победи партията на

президента Саакашвили на предстоящите през
октомври парламентарни избори за възможния

наследник на
Саакашвили на
президентския
пост. Някои ек-
сперти смятат,
че е възможно
именно Мера-
бишвили да бъ-
де издигнат за
президент през
2013, а пък Са-
акашвили да
поеме преми-
ерския пост.

Според по-
вечето анали-
затори обаче
подобен вари-
ант може да се
окаже непри-
емлив както за
самия Саакаш-
вили, така и за
хората около
него. При всич-
ки случаи той
би се отразил
изключително
негативно вър-
ху имиджа на

Ïðåäñòîÿùèòå èçáîðè â Ãðóçèÿ -Ïðåäñòîÿùèòå èçáîðè â Ãðóçèÿ -Ïðåäñòîÿùèòå èçáîðè â Ãðóçèÿ -Ïðåäñòîÿùèòå èçáîðè â Ãðóçèÿ -Ïðåäñòîÿùèòå èçáîðè â Ãðóçèÿ -
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Синът на сваления американец Гари Пауърс разказа пред „Российская газета”
за своя баща, а ние - за това какво се случило всъщност с пилота-шпионин

Половин век след ос-
вобождаването на Гари
Пауърс от съветския за-
твор и замяната му за ра-
зузнавача Абел-Фишер,
Пентагонът реши по-
смъртно да награди своя
пилот.

Ръководството на
американските ВВС
връчи голямата бойна
награда - Сребърна звез-
да - на семейството му.

Ще припомним, че
шпионският самолет “У-2”
на Франсис Гари Пауърс бе свален на 1
май 1960 година край Свердловск. В Пен-
тагона на “Российская газета” съобщиха,
че наградата за доблест и храброст е
присъдена за проява на “изключителна
преданост и храброст, проявена пред ли-
цето на въоръжен враг” и почти двегодиш-
но пленничество в Съветския съюз.

Кореспондентът на “Российская газе-
та” във Вашингтон разговаря с Гари Па-
уърс-младши - сина на станалия своеоб-
разен символ на студаната война амери-
кански пилот - за баща му. Московският
кореспондент на “Российская газета”, на-
писал книгата “Абел-Фишер” и добре за-
познат със съдбата на Пауърс, разказва
за него без разкрасяване.

 Последните медали са били
връчени на баща ви преди 12 години.
Вие приехте Сребърната звезда от
ръководителя на ВВС на САЩ. Какво
означава тази награда за семейство
Пауърс?

- Наистина предишните награди - ме-
дал на военнопленник и медал на ди-
ректора на ЦРУ - бяха връчени на баща
ми през май 2000 г. и отбелязаха 40-
годишнината от инцидента с “У-2”. Лич-
но за мен Сребърната звезда е закъсня-
лото с половин век признание, че баща
ми е бил герой на своята страна, и тя
слага точка на различните слухове и
спекулации за него.

КОМЕНТАР ОТ МОСКВА

Размененият през 1962-а Пауърс от-
начало у дома бе обявен за преда-
тел. И не само от медиите и съграж-
даните му. Пилотът, признал се за
шпионин, е бил викан в Конгреса.
Настоявали за обяснения защо е
признал. “А какво да правя - оправ-
давал се след това Пауърс. - Искаха
да се предам на руснаците жив, а
после да се самоубия. Да, в тайник
в монета имах карфица със смърто-
носна отрова. На мен обаче ми бяха
заповядали да я използвам само
ако не мога да издържа мъчения
при разпитите. Каквото нямаше оба-
че го нямаше”. Така Пауърс, разка-
зал пред следствието в Москва
всичко, което е знаел, успя да
докаже, че е постъпил правилно. И
дори накара ЦРУ да му плати по
2500 долара месечно - според онова
време сериозна сума - за двете
години пленничество.

 Как успяхте да “пробиете” връчва-
нето на такава висока бойна награда?

- Разсекретените през 1998 година
документи потвърдиха, че полетът на баща
ми с “У-2” е била съвместна операция на
ЦРУ и американските ВВС. Това даде
възможност официално да го признаят за
военнопленник и именно заради това той
получи предишните награди. Десет годи-
ни по-късно разбрах за двама други аме-
рикански пилоти, свалени на границите
на СССР и попаднали в съветски затвори,
които по-късно получили високи награди.
На основание на това през януари 2011 г.
написах писмо до Пентагона и се поинте-
ресувах не е ли този факт прецедент и за
моя баща. Десет месеца по-късно Минис-
терството на отбраната на САЩ потвърди
правото на баща ми за посмъртно присво-
яване на Сребърна звезда.

КОМЕНТАР ОТ МОСКВА

След завръщането си у дома пило-
тът е конфликтувал преди всичко с
ЦРУ. Той е имал основания за това.
ЦРУ добре се е било погрижило за
него. Той изобщо е нямал шансове
да катапултира: ако е бил натиснал
копчето, просто е щял да се взриви.
Креслото на пилота е било минирано.

 Колко често Гари Пауърс си е спом-
нял и разказвал за случилото се с него
през 1960-а?

- Когато през 1962 г. баща ми се върна
вкъщи, той беше разпитан от следователи
на ЦРУ и той им разказал за всичко, с
което се е сблъскал. След това той често
се изказваше в различни клубове, органи-

Александър ГАСЮК, ВАШИНГТОН,
Николай ДОЛГОПОЛОВ, МОСКВА

зации и училища и разказваше за обсто-
ятелствата, при които е бил свален. Разби-
ра се, той не засягаше чувствителните
въпроси, свързани с тайните на самолета
“У-2” и националната сигурност на САЩ.

КОМЕНТАР ОТ МОСКВА

Пилотът не е бил от онези, които
ценят нормалното отношение към
себе си. Той е мразел Русия, и то до
такава степен, че когато през 1976-а
се появиха признаци на разведрява-
не, той се изказваше където може-
ше, и то без пари, призовавайки: “Не
вярвате на руснаците. Те искат да
ни погребат”.

 Какво именно ви е разказвал баща
ви за дните в затвора на Лубянка?

- Той си спомняше как е бил в единич-
на камера три месеца. Там е преминал
през серия сурови разпити с използване
на ярка светлина, остри въпроси, смъртни
заплахи. Физически мъчения обаче не е
имало. Следователите от КГБ са се опит-
вали да го пречупят и да го накарат да им
сътрудничи.

Преминавайки през тази драма, баща
ми все пак не издава жизненоважна ин-
формация, не поставя под заплаха други
програми и други пилоти на “У-2” за които
е знаел, и не се отрича от САЩ. И именно
заради това му връчиха Сребърна звезда.

КОМЕНТАР ОТ МОСКВА

Сурови разпити не е имало. Никакви
мъчения и ярки светлини.
Пауърс е бил необходим не
за заплаха. Него, признал
си всичко, са го изправили
пред публичен съд, за да
покажат на света своята
хуманност. Не е трябвало да
печупват пилота. Той вече е
бил пречупен. В него ведна-
га след приземяването
намерили карта, инструкции
за оцеляване, фотодокумен-
ти, остър нож, пистолет с
дълъг ствол и със заглуши-
тел. А освен това намерили
няколко златни часовника и
пет хиляди рубли - огромни
пари за онова време. Свои-
те са можели и да го взри-
вят във въздуха, и да го
подсигурят, за което свиде-
телства и такава записка:
“Аз съм американец и не

говоря руски. Необходими са ми
храна, убежище и помощ. Ако ми
помогнете, ще ви възнаградят за
това”. Открили и дебела игла. Попи-
тали го какво е това и Пауърс,
смятайки разпитващите го за пълни
идиоти, отговорил, че е “обикновена
карфица”. Нали си спомняте, онази
същата, “обикновената”, с бързодей-
стваща отрова, с която, според
мнението на колегите си от ЦРУ, е
трябвало да се убоде за сбогом.

 Какво именно ви е разказвал Па-
уърс за размяната му със съветския ра-
зузнавач Рудолф Абел на прочутия мост
в Берлин?

- Според разказите му това е станало
в студена мрачна утрин на моста Глинике.
Рудолф Абел е бил от едната страна на
моста, а той - от другата. След като съпро-
вождащите ги се убедили в личностите
им, те едновременно тръгнали един сре-
щу друг и към свободата си. Баща ми каз-
ваше, че той бил твърдо решил, ако нещо
не потръгне както трябва, той просто е
щял да скочи от моста в реката и да се
опита да избяга. Той категорично не е
искал да се връща в съветския затвор.
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Просто перчене. Пауърс е бил във
Владимирската централа. Между
другото, заедно с легендарния
генерал от разузнаването Павел
Судоплатов, който изкара доста
време в затвора. Първоначално
Пауърс наистина е бил тъжен и дори
изпаднал в депресия. Шпионинът,
осъден на 10 г. затвор, е бил спасен
от лекарите. За две години той дори
понапълнял. На моста се появил,
това незнайно защо го помнят
всички, които са посрещали на
другата страна Абел, пълен човек с
руска кожена шапка и хубаво зимно
палто, а и с куфар в ръка. Както

разказваха очевидците, сред вещите
е имало традиционни руски сувени-
ри и, направо да не повярваш, черен
хайвер. Не, съдейки по всичко, от
моста Глинике никой не е възнаме-
рявал да скача. Срещу разплулия се
Пауърс е вървял измършавелият
полковник Абел, облечен с леко
шлиферче, затворническо кепе и с
найлоново пликче в ръце...

 Има слухове, че книгата на Пауърс
“Операция “Прелитане”: Спомени за ин-
цидента с У-2" силно му е навредила, тъй
като в книгата той е писал негативно
за ЦРУ. Именно заради той уж бил загу-
бил работата си като пилот-изпитател
в “Локхийд Мартин”. Наистина ли е така?

- Не мога да потвърдя това, тъй като не
намерих никакви доказателства. Но имен-
но така смяташе баща ми.

КОМЕНТАР ОТ МОСКВА

Пауърс работил в “Локхийд” до
1970-а. Напуснал е редиците на
военните пилоти на 41 г., което
според всички канони се смята за
нормално.

 Според една от версиите на ис-
ториците, някой в правителството на
САЩ специално е подставил Пауърс. Тези
хора искали “У-2” да бъде свален в небе-
то на СССР, за да попречат на развед-
ряването, искано и от Никита Хрушчов,
и от Дуайт Айзенхауер. Вярвате ли в
теорита на заговора?

- Не, защото твърдо знам, че по време
на разследването не бяха открити никак-
ви факти, водещи до организирано пада-
не на “У-2”. Всичко това са слухове и спе-
кулации. Всъщност ЦРУ е знаело, че ви-
наги е имало шанс пилотите да бъдат
свалени.

КОМЕНТАР ОТ МОСКВА

ЦРУ дори не се е досещало
за ракетите на ПВО от нов
образец. Пилотите са били
сигурни, че на височина 25
км не могат да ги свалят.
Затова са и летели без
страх.

Франсис Гари Пауърс е ро-
ден на 17 август 1929 г. в щата
Кентъки. През 1950 г. става кадет
в авиационно училище на ВВС
на САЩ. Пауърс се включва в
програмата на ЦРУ за изпълне-
ние на шпионски и разузнавател-
ни мисии с “У-2” над СССР и
страните от Варшавския договор
през 1956 г. След завръщането
си от плен той започва да работи
във фирмата “Локхий Мартин”
През 1977 г. загива при катастро-
фа на пилотирания от него хели-
коптер.

Пауърс-
младши

Мостът на шпионите

Гари Пауърс е бил известен
като добър пилот

ИСТИНАТА ЗА
ШПИОНИНА „У-2”
ИСТИНАТА ЗА
ШПИОНИНА „У-2”
ИСТИНАТА ЗА
ШПИОНИНА „У-2”
ИСТИНАТА ЗА
ШПИОНИНА „У-2”
ИСТИНАТА ЗА
ШПИОНИНА „У-2”
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“Геройството” на дамите от “Пуси Райът”

Пусини работи
Пънк групата „Влагалищни бунтовнички” предизвика
руското общество и си понесе заслуженото

К
олко лесно е на бялото да
кажеш черно? Колко лесно
е жертвата да бъде обявена
за престъпник? Много лесно.
Прави се с непостижима ле-

Георги ГЕОРГИЕВ

кота, сравнима само с лекотата на
мислите на журналиста. Доказателст-
во за това са коментарите, които чух-
ме от различни медии по повод двего-
дишната осъдителна присъда над чле-
нове на руската пънк група “Пуси
Райът” или “Влагалищни бунтовнички”,
както може да се преведе на българ-
ски. Впрочем точният превод на дума-
та “пуси” е вулгарен.

Обедната емисия новини на БНТ в
събота например ни обогати мислов-
но с твърдението, че от присъдата по-
страдало “реномето на Руската пра-
вославна църква”. Редица български
медии пък оперативно преведоха ко-
ментар на агенция Ройтерс по тема-
та, в който се посочва, че лидерката
на “Пуси Райът” Надежда Толоконни-
кова правела секс на публично място,
бременна в деветия месец, но пък
това било в знак на протест срещу
избирането на Дмитрий Медведев за
президент. И Ройтерс продължава:
“Съдът се опита да представи Надеж-
да като жена с лошо влияние над
останалите от пънк бандата”. Какъв
отвратителен съд, колко несправед-
лив, внушава агенция Ройтерс. Ама
може би вие си мислите, че тази жена
е обикновена пачавра, търсеща изве-
стност. Нищо подобно, загубени пури-
тани с мухлясали мозъци! Уважавана-
та световна агенция я определя като:
“Философката”.

За да оцените “дълбочината” на
“мислите”, изразени от колегите жур-
налисти, ви припомняме какво
извършиха момичетата от “Пуси
Райът”. На 21 февруари т.г. пет маски-
рани жени от пънк групата влязоха в
главния православен храм на Русия
“Христос Спасител”, необезпокоявани

монтираха звукоусилваща апаратура,
качиха се на солея и амвона, място
забранено за миряните, и в непосред-
ствена близост до олтара изпълниха
една песен, която самите те нарекоха
пънк молебен. След което ги изгониха
от храма. Дамите пуснаха видеоклип
от своето “геройство” в интернет и така
осведомиха обществеността за деяни-
ето си. На 3 март три от петте момиче-
та бяха арестувани и след шест месе-
ца разследване и съд, на 17 август
бяха осъдени за хулиганство и разпал-
ване на религиозна ненавист на по две
години изправителна колония с общ
режим. Като се има предвид, че им се
зачита времето прекарано в следст-
вия арест и при това ден, прекаран в
него се брои за два, Надежда Толо-
конникова, Мария Альохина и Екате-
рина Самуцевич реално ще лежат
една година, и то при положение че
ги осъдят окончателно, защото пред-
стои обжалване.

Сега редица политици на Запад
като германския канцлер Ангела Мер-
кел осъждат присъдата като “несъраз-
мерна” спрямо деянието. Лицемери и
лъжци. Според германския Наказате-
лен кодекс, чл.166 и 167 извършване-
то на хулигански действия в храм се
наказва с лишаване от свобода до три
години, според австрийския Наказате-
лен кодекс, чл. 189, наказанието е
затвор до 6 месеца.

Основното в делото бе не самото
нахлуване в храма, а песента която
“Пуси Райът” изпълниха. Техните за-
щитници твърдяха, че тя е форма на
политически протест, а противниците
им, че е богохулна и е оскърбила чув-
ствата на православните вярващи. Ос-
тавяме настрана, че църквата не е
място за политическа дейност, още
повече извършвано от маскирани
хора, които явно осъзнават, че
извършват нещо нередно. Иначе защо
ще крият самоличността си?

Вие преценете като какъв да тълку-
ваме текста на въпросната песен. В
нея има следните редове: “Черни раса,
златни пагони, всички миряни пълзят
на поклон”; “Гордите гейове ги изпра-

щат в Сибир във вериги”; “Патриархът
Гундяй вярва в Путин, по-добре в Бога
да вярваше кучето”; “За да не оскърбят
Светейшия жените трябва да раждат и
да обичат”; “Богородице Дево, стани
феминистка”; “В училище идва пропо-
ведник - иди на урок, дай му пари”.

От цялото това “творчество” обаче
в главите на хората благодарение на
“либералните” медии беше набит само
припевът: “Богородице, Дево, Путин
прогони”. И опала, готово, имаме си
политически протест срещу властта. А
всички нейни последващи дейности
срещу пънк групата вече се разглеж-
дат единствено и само като реакция
на оскърбения руски президент срещу
младите, красивите, креативните, сво-
бодомислещите и т.нар. девойки. Кои-
то, и това е важно да се знае, са ак-
тивни участници в протестите на т.нар.
опозиция от последната една година.
Схемата е готова и пропагандната
война срещу властта в Русия може да
продължи. Ажур!

Песента обаче има и втори припев,
който “либералните” медии ви спестя-
ват. В него маскираните повтарят от
амвона: “Срань, срань, срань Господ-
ня”. И така няколко пъти. Изразът май
няма аналог в българския език. Бук-
вално означава “Сране Господне”. В
руския раздел на интернетския “Уики-
речник”, над статията за този израз
стои предупреждение в червено: “Вни-
мание, съдържанието на тази статия
може да бъде за някои читатели не-
пристойно или обидно”. Посочва се, че
този фразеологизъм вероятно е буква-
лен превод на английския израз “holly
shit”, или “свещени лайна” и е навлязъл
в съвременния руски речник от амать-
орските преводи на западни видео-
филми през 90-те години на миналия
век. Но така или иначе и руската, и
английската версия на статията опре-
делят израза като вулгарен и преду-
преждават, че може да засегне чувст-
вата на някои хора. Засегна ги.

Трябва ли девойките да бъдат на-
казвани? Защо трите момичета трябва
да бъдат наказани? Тези въпроси ста-
наха предмет на ожесточени дебати в
Русия. Трябва да бъдат наказани. Може
би най-добре описа причината за на-
казанието популярният блогер Фриц

Морген (Олег Макаренко): “Ако човек
няма вътрешни граници, трябва да му
бъдат поставени външни. Психолозите
знаят, че на децата задължително
трябва да им се показва какво може
да се прави и какво не може. Детето
бута кашата на пода. Майка му мълчи.
Детето рисува с маркер по хладилни-
ка. Майка му мълчи. Детето хвърля
котката от петия етаж. Майка му се
чуди откъде се взе това чудовище...”

Сега в подкрепа на “Пуси Райът”
по цяла Европа и дори у нас, в София,
се провеждат разни акции. Едва ли не
целият световен музикален свят обяви,
че ги поддържа и заклейми властите в
Русия. Интересно е обаче дали хора-
та, които излизат на тези протести,
дали известните музиканти и актьори
знаят подробностите от тяхната акция
в “Христос Спасител” и акциите им
преди това.

Не, не ги знаят. Личи по поведени-
ето им, по заучените фрази, с които
коментират. Нещо повече дори не им
е интересно да ги научат. Те не искат
да знаят, че за да станат известни, де-
войките първо влязоха в един супер-
маркет и една от тях пробва да си
набута замразен бройлер във влага-
лището. Не се получи. След това Толо-
конникова прави секс с мъжа си пред
камерите в Зоологическия музей в
Москва. Извън арт средите никой не
им обърна внимание и правилно, за-
щото на простотията по-добре да не й
обръщаш внимание. После Толоконни-
кова пусна снимки в интернет, на кои-
то е показана гола, налазена от тлъсти
хлебарки. Какво да я правиш, нали е
“философка”, както я нарича Ройтерс,
но агенцията забравя за 4-годишната
дъщеря на Надежда и за това как
поведението на майката се отразява
на детето. Последва акцията в храма.
Границата беше премината. Ако оба-
че и тогава не им бяха обърнали вни-
мание, както казва известният руски
актьор Михаил Галустян: “Следващия
път ще пикаят върху Паметника на не-
знайния воин”.

Подкрепата на западните звезди на
шоубизнеса за “Пуси Райът” много
добре бе коментирана от ръководите-
ля на руския отдел в Центъра за из-
точни изследвания във Варшава Ма-

рек Менкишак: “Това, което се случва
с “Пуси Райът”, се вписва в определе-
но клише за ситуацията в Русия, спо-
ред което там върви “затягане на гай-
ките”, а властта души инакомислието.
А това само подтиква към протест сре-
щу дадената случка, независимо от
кого произлиза протестът”.

Това, което направиха “Пуси Райът”,
е цинична провокация. Обмислена и
многопластова, а девойките с обърка-
ни представи за морал са просто пеш-
ки в нея. В тази провокация има поли-
тически момент, но не той е водещият,
по-скоро играе ролята на задължител-
ната маска, каквато носят “Пуси Райът”.
Основното е ударът върху обществе-
ния морал. Опитът да се подкопаят
неговите устои. Да се покаже, че вече
всичко е позволено, че няма табута,
че всяка мерзост, стига да я маскира-
те като политическа, има право на
съществуване.

Във всички общества религията,
църквата е един от стълбовете на об-
ществения морал, когато този стълб
бъде разклатен, много неща вече ста-
ват възможни. Днес редица предста-
вители на руската интелигенция оправ-
дават мерзостта на “Пуси Райът”, за-
щото, видите ли, тя била срещу власт-
та, следователно това е “правилната
мерзост” и тя трябва да остане безна-
казана.

Глупци. През 1878 г. интелигенция-
та бурно привества оправдателната
присъда над доказаната убийца на
петербургския губернатор Фьодор Тре-
пов, нихилистката Вера Засулич. След
тази “справедлива”, според либерали-
те, присъда проявите на политически
екстремизъм и тероризъм в Русия ряз-
ко нарастват, за да докарат страната
след трийсетина години до революция
и гражданска война. И до гибелта на
тогавашните либерали.

Сега това не е възможно. История-
та по-скоро се повтаря като голям
фарс. Героите са фарсови, дори будят
отвращение. Сегашните интелигенти
са по-необразовани, по-цинични, по-
агресивни, по-малко интелигентни,
повече презиращи народа си, повече
са недолюбвани. И това май е залог,
че катастрофата няма да се повтори.

А на нещастните девойки от “Пуси
Райът” затворът може и да им се отра-
зи добре. Както е казано: “В затвора
попаднах на хора и станах човек”.
Може и те да имат този късмет.
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Глобус

Х“Хелоу! Йес плийз! Кам хиър!”
- с подобна скоропоговорка,
съставена от полуразвалени и
често несвързани думи на анг-
лийски, ще ви посрещнат прода-
вачите, излезли пред дюкянче-
тата си на главната търговска
улица в Кушадасъ. В един от най-
известните турски курортни
градчета алъш-веришът кипи с
пълна сила от сутрин до вечер.
Най-напрегнато е обаче приве-
чер, когато изморените от
40-градусовите горещини турис-
ти излизат на разходка. Тогава
всъщност настъпва най-горещо-
то време за продавачите. Освен
че стоката в павилионите им е
подредена така, че да се вижда
още от улицата, те прилагат и
доста други хватки, за да при-
влекат евентуални купувачи.
Така че - бъдете нащрек!

“Уер ар ю фром?” е неизмен-
ният въпрос, който ще ви зада-
дат уличните търговци в Куша-
дасъ. Или ще се опитат да по-
знаят, изреждайки Англия, Пол-
ша, Македония, Сърбия - страни,
чиито жители са чести гости в
турския курорт. “О, комшу! Како
си?” - ще ви се зарадват прода-
вачите, щом разберат, че сте
българи. И ще направят и
невъзможното, за да не си
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Екзотика и спокойствие привличат все повече туристи в прочутия турски курорт Кушадасъ

Альона НЕЙКОВА

Една от
многобройните

джамии

Снимки Радослав НЕЙКОВ

Турското знаме може да

се види почти навсякъде

тръгнете от дюкянчетата им с
празни ръце. Пазарлъкът е не-
изменна част от търговията в
Турция. Обикновено първоначал-
ната цена е по-висока от реал-
ната с 30 до 70 процента. Често
се разиграва цяло представле-
ние, докато продавачът се пре-
струва, че прави огро-о-о-омна
отстъпка, а поласканият от “жес-
та” купувач брои банкнотите.

Бързо ще свикнете с турски-
те лири. За по-голямо улеснение
те може да се купят още в Бълга-
рия. Курсът варира от 90 стотин-
ки до 1,10 лв. за 1 лира. Велико-
то национално събрание на Тур-
ция приема през декември 2003 г.
закон, който отстранява 6-те нули
от паричната единица на страна-
та. И така се създава валута, въве-
дена на 1 януари 2005 г., която
до 31 декември 2008 г. официал-
но се нарича нова турска лира.
Банкнотите са с номинал 2, 5,
10, 20, 50, 100 и 200 парични
единици. Монетите се наричат
куруши и на тях ще срещнете
цифрите 1, 5, 10, 25 и 50. (Въпре-
ки че не видях 1 куруш, дори на
снимка, а и касиерките в супер-
ите не винаги връщат ресто под
10 куруша.) Дребните пари са

направени от медно-никелова
сплав, като само 50 куруша и 1
турска лира са изработени от
месинг и са биметални. На всич-
ки монети обаче се виждат раз-
лични портрети на Мустафа Ке-
мал Ататюрк. Великият реформа-
тор, първият президент на свет-
ска Турция, превърнал родината
си в процъфтяваща държава, е
почетен с многобройни памет-
ници, издигнати във всеки град
из цялата страна. Негов мону-
мент се вижда отдалеч и при
влизането в Кушадасъ.

От София до курортното
градче се пътува около 1000 км,
които с кола или автобус се из-
минават за близо 15-18 ч., в за-
висимост от бързината на пре-
минаване на двата гранични
контролно-пропускателни пунк-
та - Капитан Андреево и Капъ-
куле. За българите не е необхо-
дима виза - само валиден меж-
дународен паспорт. Няма да е
нужно и да се местят стрелките
на часовниците - България и
Турция са в един часови пояс.
Не забравяйте обаче на влиза-
не в южната ни съседка да про-
верите дали в паспортите ви са
поставени много важни печати
- червени или черни на цвят,
което не означава, че не сте
добре дошли в страната. Про-
сто без тях на връщане много

трудно ще убедите служителите
на граничния пункт как точно и
кога сте влезли в Турция.

След като минете ГКПП-тата,
е добре ръчно да настроите
мобилните си телефони към ме-
стните мрежи. Иначе ще се ме-
нят непрекъснато, още повече
че има голяма вероятност авто-
матично да хванете сигнал и от
Гърция. Ако преди пътуването
направите кратка консултация
със служител на българския
оператор, към който имате або-
наментен план, ще знаете коя
мрежа е най-добре да избере-
те, колко ще ви струват входя-
щите и изходящите обаждания,
както ще сте наясно и с цената
на есемесите.

Около 8-9 часа от началото
на пътуването, ако броим от Со-
фия, или на 2-3 часа път от гра-
ницата се стига до Дарданелите
- тесния пролив между Европа и
Азия, съединяващ Мраморно и
Егейско море. Дълъг е 61 км, а
широчината му варира между
1,2 и 6 км. Средната дълбочина
на Дарданелите е 55, а макси-
малната - 82 метра. Водата се
движи в двете посоки, от Мра-
морно към Егейско море - по

повърхността, а в обратното на-
правление е долното течение.
Названието на пролива идва от
Дардан - древен гръцки град на
азиатския му бряг. Според изве-
стна легенда там паднала Хела,
докато минавала пролива на
гърба на овен заедно с брат си
Фрикс, бягайки от мащехата им
Ино. Оттогава в древността за-
почват да наричат мястото Хе-
леспонт - морето на Хела.

Дарданелите са играли стра-
тегическа роля в
историята.
Д р е в н а т а
Троя е
била раз-
положена
близо до за-
п а д н и я
край на
пролива, а
на азиат-
ския му бряг
са се разви-
вали ключо-
ви действия
по време на
Троянската
война. Пер-
с и й с к а т а
армия на
Ксеркс I и по-
късно войска-
та на Алек-
сандър Маке-
донски са
п р е с и ч а л и
Дарданелите,
за да завладеят противниковата
територия през 480 пр.н.е. и
съответно през 334 пр.н.е. Спо-
ред договор от 1841 г. само тур-
ски военни кораби можели да
преминават през пролива. Днес
прекосяването на Дарданелите
става с ферибот от Есеабат до
Чанаккале или от Гелиболу до
Лапсеки. Втората линия е за
предпочитане, твърдят запозна-
ти.

Модерните фериботи, натова-
рени с коли (един от тях побира
над 80, ако са само леки автомо-
били), както и с автобуси и тиро-
ве, денонощно пресичат проли-
ва на всеки половин-един час.
Та за трийсетина минути - дока-
то успеете да изпиете чаша аро-
матен турски ябълков чай и да
отидете до тоалетната, вече ще
сте на другия бряг.

Веднага ще ви направи впе-
чатление, че пътищата там не са
като нашите - не са никак лоши.
Дори и през нощта можете да
карате със 100 км/ч, без да се
притеснявате, че ще се забиете
в някоя дупка. На всеки десети-
на километра има табели, соче-
щи разстоянието до следващия
голям град. Като стигнете Измир
- третия по големина в Турция,
трябва да се качите на магист-
ралата и да следвате пътя за
Аидън. След около 100 км при
Селчук е и отбивката за Куша-
дасъ.

Гледката, която се открива
при влизането в курортното
градче, ще ви порази с излъчва-
нето си на невероятно екзотич-
но място. Синевата на азиатско-
то крайбрежие на Егейско море
се допълва по изключителен
начин със зеленината на Куша-
дасъ. Високите палми по улици-
те се редуват с цъфтящите в

розово дръвчета. Веднага ще
видите и Птичия остров, нари-
чан още Гълъбов. Това е един от
символите на града, от който
идва и името му. По времето на
Османската империя островът се
използва за военни цели, като
осигурява защита на бреговата
ивица и предотвратява нападе-
ния от страна на морето.

Сега мястото привлича доста
туристи, които от Кушадасъ сти-
гат до там пеша за 15-ина мину-

ти по специал-
но изграден
тесен път. За да
разгледате за-
пазената и до
днес крепост,
построена във
византийски
стил, няма да
ви искат нито
лира. Зелени-
ната на остро-
ва ще ви
скрие за крат-
ко от 40-гра-
д у с о в и т е
жеги, които
са нещо оби-
чайно за лет-
ния сезон. На
острова мо-
же да изпие-
те по една
с т у д е н а
бира или
а р о м а т е н

чай и леко да хапнете в малко
кафене. А на излизане ще ви
предложат за 2,50 до 10 лири да
си купите някое сувенирче с изо-
бражението на мястото, което сте
обиколили за най-много поло-
вин-един час.

Персоналът на акостиралите
наблизо средно големи и по-
малки корабчета ще ви убежда-
ва да си направите морска раз-
ходка. Едночасовата струва 5
турски лири на човек. Ако пък
искате да порите вълните почти
цял ден и да хапвате и пийвате
на воля с няколко кратки почив-
ки, за да потопите в морето раз-
горещените си тела, ще трябва
да си приготвите 25 лири.

В Кушадасъ ще ви предло-
жат и други оферти за добро из-
карване. Може да се насладите
на разходка с джип тип сафари,
да отидете до делфинариума, да
посетите някой от големите ак-
вапаркове - Адаланд и Аква-

фентъзи, богати на най-различ-
ни атракциони и пързалкови
градчета, построени в стил Уолт
Дисни... В многобройните турис-
тически агенции, разпръснати
из целия град, ще ви убеждават
в необходимостта да посветите
цял ден, за да отидете до при-
родната забележителност Па-
муккале, намираща се на
230 км от Кушадасъ, или до ис-
торическия Ефес, който е поне
десетина пъти по-близо. Цените
на подобни екскурзии варират
от 25 до 45 евро - в зависимост
от сезона, туроператора или по-
средника.

Някои обаче предпочитат
просто да се отдадат на морска
почивка в Кушадасъ, въпреки че
в центъра на града дължината
на плажната ивица е има-няма
10-20 метра. Останалият висок
скалист бряг е зает от шезлонги
и чадъри, на които може да се
излежавате срещу 3-5 евро на
човек. Затова повечето туристи
предпочитат за 2 турски лири да
хванат някоя от многобройните
маршрутки и да отидат до Лонг
бийч или Лейдис бийч, където
цените не са толкова солени.
Ако пък имате късмета басейнът
към хотела, в който сте отседна-
ли, да е добре поддържан, може
по-голяма част от почивката си
да изкарате край него.

Курортният сезон в Куша-
дасъ започва от края на април
и продължава до средата на
октомври. Тогава населението
на града от 68 хил. души  мест-
ни благодарение на туристите
достига почти половин милион.
Цените на най-многобройните
тризвездни хотели с нощувка,
закуска и вечеря в разгара на
лятото са от 40 до 70 лв. на
човек. За “ол инклузив” ще
трябва да се изръсите още тол-
кова. Обслужването по нищо не
отстъпва на европейското. Но
за духа на един друг свят, раз-
личен от нашия, по няколко
пъти на ден и дори късно ве-
черта ще ви напомня протяж-
ното молитвено пеене, което
оглася Кушадасъ от многоброй-
ните джамии на града.

...И тогава може би ще про-
умеете девиза на свети Авгус-
тин, според който “Светът е една
книга и тези, които не пътуват,
прочитат само първата страни-
ца от нея...”

Паметникът с гълъбите е един от символите на Кушадасъ
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Позиция Такива работи

Веселин СТОЯНОВ

П
рез 60-те години на
ХIХ век в Русия се
появили нихилис-
тите. Най-общо ка-
зано те се отнася-

ли с отрицание на установе-
ната идеология и традиции на
дворянското общество в
същата тази Русия. Тяхното
име измислил Тургенев, кой-
то нарекъл така своя герой
Базаров в романа “Бащи и
деца”. Самата дума обаче идвала от латинското
nihil, което означава “нищо”.

Дето се вика, най-после нещо руско и у нас.
Само дето онова разбиране за нихилизма умря
и със самото дворянство и днес под този термин
хората по цял свят разбират едно - отричане на
всякакви принципи, възгледи, закони и морални
норми.

Нещо да ви се вижда познато?!
Защото, ако я караме по букварите, ще изле-

зе, че ние сме цял един народ от нихилисти. А
най-чевръстите, както му е редът, избираме за
управляващи.

Да караме по ред. Тези дни, понеже е лято и
няма какво да се пише, едни газети (думата е
италианска, не е руска!) се хванаха да вдигат
шум, че щели да махат Ботев от букварите. И
народът се върза. Почнаха едни въздишки, едни
псувания и прочие изрази на народния гняв. Което,
разбира се, е похвално, защото се видя, че има
още свети имена записани в народната свяст.
Никой обаче не се замисли кой стои зад този
номер. Защото едва ли има правителство, което
да си позволи да изтрие имената на Ботев и
Левски от букварите. Това да не е мавзолеят,
дето Бъки го гърмя толкова пъти!

В многоизстрадалата ни родина любим номер
на политиците е да вдигнат шум за нещо, дето
нямат и намерение да го правят. И докато народът
искрено си страда и ругае, даже бунтува поня-
кога (ама само понякога!), те да спретнат нещо
друго. Питам се какво ли ни чака, защото име-
ната на Ботев и Левски не са шега работа. Нещо
голямо са замислили синковците щом ни будал-
кат с такива мерзости. Е, идва началото на по-
литическия сезон и ще видим каква я гласят...

Друго ме тревожи мен. Папагалското поведе-
ние на масата (защото нали “хиляди, маса, на-
род”), което става все по удобен казан, в който
всеки си вари своята гозбица. Правителствата ни
приличат на мажоретки, които забавляват публи-
ката, докато истинските играчи си играят играта.
Децата ни изпростяват, учители и лекари карат
таксита, общински и държавни чиновници гледат
да са добре с управляващите, щото нали!, а
армията ни се обърна в лагер за наемници, които
кръвожадно желаят да отидат на мисия, както
днес наричат войната. Малко останалите родни
кораби пък са се обърнали на мулета, които
прекарват дрога.

Къде е националната кауза?! Това, че сме
част от Европейския съюз (най-бедната обаче!),
не означава, че трябва да загубим лицето и
мечтите си. Ако все още са ни останали такива,
разбира се, защото днешната мечта на всяко
младо българче е да напусне “тази простотия”.

“Тази простотия” обаче е онзи нихилизъм, за
който говорихме в началото. Днес е трудно да
разберем този неоправдан техен скептицизъм, с
който те отхвърлят всичко съществуващо. Защо-
то трябва да признаем провала си. Именно дере-
джето, до което докарахме държавата си, е наш
провал. Провал на всичките ни илюзии, провал на
всичките ни надежди, провал на всичко, което
вършихме през тези две и повече десетилетия.
За сто и тридесет години българите преди нас
правиха-струваха съградиха една държава. Роди-
ха и изучиха хора, които надграждаха построе-
ното преди тях. За две десетилетия ние унищо-
жихме всичко.

По тази причина управляващи и техните газе-
ти ни баламосват с имената на Ботев и Левски.
Те ни задават измислени теми и ние хукваме
като гламави да гоним Михаля. Докато те замис-
лят някоя нова предизборна уйдурма, която от-
ново ще смае света. Например на избори да
гласуват само неграмотните! Защо не?! След
още две десетилетия в България те ще са абсо-
лютно мнозинство и остава да ги спечелиш на
своя страна.

Е, тогава няма да има нужда да махат Ботев
и Левски от букварите. Просто тях няма да има
кой да ги чете! Ето до какво води нихилизмът -
до онова “нищо”, за което стана дума по-напред.

Такива работи...

протести и процеси в политическо-
то развитие на страната, съпрово-
дени с раждането на нови партии
и движения. Практиката сочи, че
близкото ни развитие ще се опре-
деля от отношението на властта и
нейното умение да работи с все
по-активизиращото се гражданско
общество.

Протестната активност
се увеличава

не само поради неблагоприятното
социално-икономическо развитие
на страната, но и заради постоян-
ните непрофесионални и лобистки
действия на властта. Популисткият
период в живота на ГЕРБ и Бойко
Борисов отминава и започна да им
носи само негативи. Кризата е
свързана вече и с политическото
стареене на режима на Борисов, с
липсата на реални икономически
постижения, на механизми за само
производство и готовност за истин-
ски реформи. Въпреки това голяма-

та част от медиите продължават да
хвалят открито и безкритично пре-
миера, друга част се занимават с
“жълтите” страни в живота на поли-
тиците. Стигна се дотам, че социо-
лози и журналисти забравиха що е
професионална етика, свян и срам
и открито целуват пеша на властта.

Но може би най-важното е, че
управляващите не разбират нито
същността на кризата, нито знаят
как трябва да се действа срещу нея,
те се борят в най-добрия случай с
външните й прояви. Самото общест-
во е в голяма степен апатично към
това, което се случва с него самото.

Големият проблем
От есента най-важното ще е дали
левицата ще успее да убеди нацията,
че може да я води към спасение от
антинародната политика
то е като лекар, който вместо да
лекува болния, престава да му мери
температурата. Няма начин обаче
след края на лятото да не станем
свидетели на нови протести. Защо-
то властта се намеси дори в иконо-
мическия живот на гражданите и
фирмите и с неправилни действия
постоянно задълбочава кризата,
вместо да помогне за нейното пре-
одоляване. Реформи от това прави-
телство вече никой не очаква. То се
възприема

несериозно
с постоянните

си обещания

за по-добър живот в бъдеще време.
Последствията ще се проявят през
есента, когато след летните отпус-
ки хората ще усетят реално после-
диците например от поскъпването
на енергоносителите.

Най-нелепото е, че управлява-
щите продължават да демонстрират

самочувствието, че решават всички
въпроси на държавата и на хората.
Но понеже все повече групи от
населението виждат, че това съвсем
не е така, правителството прави
постоянни опити да покаже лице
зад граница. Белким някой някъде
ги “потупа по рамото”. Чакат похва-
ла от онези, които считат за свои
най-важни наставници. След юлския
доклад на ЕС обаче надеждата в
опора от страна на Европа се сто-
пи. С натрупания си “авторитет” у
нас и зад граница Бойко Борисов
започва да вреди на България. Ев-
ропейските ръководители го гледат

с откровена насмешка. Какво им
остава тогава на управляващите?
Да бъдат забелязани и да заслужат
похвалата поне на “старшия брат”
отвъд океана. Затова са готови на
всичко, за да му се харесат. Лошото
е, че в партия ГЕРБ не може да
съществува мислене, различно от
това на Борисов. Тази партия не
може да смени лидера си по демо-
кратичен път. Самите гербери не
желаят това, тъй като без еднолич-
ната му “харизма”

ще последва разпад
на партията им

и загуба на властта.
Опозицията пък страни от проте-

стите на хората, като че ли се сра-
мува да застане зад техните иска-
ния. Лошото е, че и те сякаш се
страхуват от подкрепата й. Подпис-
ката за “Белене” е важна, но не
определя днешното битие на граж-
даните. Изборите са най-важният
механизъм за обратна връзка, те са
двигател на политическите проме-
ни в страната. В такава ситуация
през следващата година обществе-
ното движение няма да се измерва
с това коя партия побеждава и дали
властта губи. Изборите ще се раз-
глеждат не по оста власт-опозиция,
а по линията власт-общество. Това,
което хората ще очакват от тези, на
които да дадат предпочитание, е
степента на тяхното внимание

към дневния ред
на обществото

към вълнуващите го въпроси и на-
мирането на необходимите конкрет-
ни решения.

Големият проблем на нашата
страна днес не е коя партия с колко
ще спечели следващите парламен-
тарни избори. Въпросът е доколко
следващата власт ще се обърне към
хората. От ГЕРБ е нереалистично
да се очаква нещо повече или раз-
лично от това, което показват днес.
Лошото е, че нито Кунева, нито си-
ните от ДСБ и СДС могат да отго-
ворят на надеждите на българите.
Водачите на дребните партийки и
новосъздаващи се образования ос-
тават незабелязани. Вляво с най-го-
леми надежди се товари БСП. Сега
големият въпрос остава доколко
левицата ще успее да се наложи
като лидер на нацията.

 Кой, според вас, има интерес постоянно да
има напрежение в образователната система и това
да се случва все през лятото? Вече 23 години все
се намира някаква комисия, някаква международна
програма, НПО, експерт, дошъл отнякъде, даващи
някакви указания...

- Проблемът за възпитанието на децата в дух на
толерантност е важен, важно е да възпитаваме у де-
цата екипността и сътрудничеството, защото само така
ще постигат целите си - с противопоставяне това не
става. Но когато започнат изхвърлянията, самоцелно
търсене на нещо, за да се подчертае, че това не е
така, а учебниците не са на “необходимото антидис-
криминационно ниво”, това влияе вредно на цялата
система.  Гледайки въпросния доклад на КЗД в край-
ните му препоръки, виждам, че искат да се институци-
онализира в МОМН борбата срещу дискриминацията,
като експерти по тази тема се включат във всички
комисии. Това значи увеличаване на бюрократичния
апарат, защото за тази работа трябва целево да се
създадат щатни бройки. Нищо чудно в един момент да
изпаднем в антидискриминационна цензура. И да
започнем за спираме от печат даден учебник, защото
в него няма равен брой мъже и жени, не са предста-
вени всички етноси в страната и, да речем, няма брой-
ката на хомо- хетеро- и бисексуалните. Като нищо
може да се стигне дотам, защото бюрокрацията е
склонна да се саморазмножава и да доведе до пара-
докси, ако оставим нещата без последствия.

 Дали в правителството, НС и в КЗД са чували,
че “всичко започва с просвета”, каквото е и мото-
то на издателството ви?

- Като гледах изследването, някои хора са забрави-
ли какво са учили. Защото за цитата, за който беше

намекът, че не е толкова подходящо стихотворението
“На прощаване” - “да гледам турчин как бесней над
бащино ми огнище”, и това възмути всички, пише, че
разгледан извън историческия контекст, би могъл да
предизвика “отрицателни настроения” към съвременна
Турция. Те би трябвало прекрасно да знаят, че точно
това стихотворение се учи само в исторически план, а
децата учат и история. Онзи, който прави горните вну-
шения, или е забравил какво е учил, или не го е учил,
когато е трябвало. Смятам, че такива изследвания са
полезни, когато са обективни и нямат предварително
зададен извод, който трябва да докажем, и изследват
фактите добросъвестно, но искрено ме възмути, че сочат
като пример за дискриминация разказа на Йордан
Йовков “Серафим”. Там се използва изразът “изпаднал
германец” и не бивало да се използва, защото щяло да
насади стереотип. Йовков е най-големият хуманист сред
българските писатели, разказът “Серафим” е от най-
лиричните, които внушават на хората любов към всич-
ки други. И да се хванеш с това, означава, че не си
подготвен да участваш в подобно изследване, камо ли
да направиш извод. С това изследване тази комисия не
си е свършила работата, защото е тръгнала в грешна
посока. Те не препоръчват да се изхвърлят от учебния
материал Ботев, Вазов или когото и да било, но и оса-
катяването означава “изхвърляне”. Въпросът за необ-
ходимостта на подобни комисии, за свършената или
несвършена от тях работа е много важен, защото това
са наши, на данъкоплатците пари. В това специално
изследване виждам емблемата на “Отворено общест-
во”, сигурно е финансирано и от тях. И подозирам, че
участниците в изследването, виждайки емблемата и
парите на “Отворено общество”, са предполагали какви
изводи биха ги зарадвали. Смятам обаче, че “Отворено
общество” е искало реалистично изследване.

Чиновническият жаргон на КЗД...
От стр. 8

Петър КУЦАРОВ

И змина повече от половината
на 2012 г. Тя се оказа наис-
тина високосна за България
- година на изпитания, на

Увод в
нихилизма

Увод в
нихилизма

Увод в
нихилизма

Увод в
нихилизма

Увод в
нихилизма
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Репортаж

Ясен Петров и Божидар Искре-
нов-Гибона спретнаха истинско
футболно шоу срещу ветераните
на ФК “Младост”-Босилеград. В
две полувремена от по 30 мину-
ти двата отбора показаха, че не
са загубили футболните си уме-
ния. Въпреки годинките, повеч-
кото килограми и побелелите
коси “сините” ветерани победи-
ха своите домакини с 3:1. Два
гола за “Левски” вкара бившият
страши треньор на отбора Ясен
Петров - първия от дузпа, втория
със страхотен падащ лист, с кой-
то напомни за най-добрите си
години на футболист.

“Третото полувреме” бе в
стола на местното училище,
където въпреки световната ико-
номическа криза кметът на Бо-
силеград Владимир Захариев
се бе погрижил да не липсва
нищо - от вкусните мезета и пи-
тиета до хубавата музика. С тази
среща “сините” връщат визита-
та на местните футболисти, кои-
то преди няколко месеца са
играли в София, но с отбора на

ВЛАДИМИР ЗАХАРИЕВ
е кмет на Босилеград
от 2001 г., бивш депу-
тат в местната Скупщи-
на. Разговаряме с него
за проблемите на
нашите братя в Сърбия,
за начините за тяхното
разрешаване.

 Какъв е най-голе-
мият проблем, който
има в Босилеград, г-н
Захариев, и изобщо в
Западните покрайни-
ни?

- Ами, икономиката
или по-скоро нейната
липса. България вече е
част от Европейския
съюз, Сърбия също се е
насочила натам. Като
станем част от голямото
европейско семейство и
паднат границите, надя-
вам се тогава да потръг-
не и местната иконо-
мика.

 Имате ли някак-
ви съвместни проекти
с България или нейни
отделни общини?

- Да. На първо място
имаме договорка с ди-
ректора на ВМА ген. м-р
Стоян Тонев за профи-

Владимир Захариев, кмет на Босилеград:

Ние обичаме майка България
лактика на граждани на
Босилеград. Ние органи-
зираме транспорт до Со-
фия, където специалис-
ти ги преглеждат. Пъту-
ването до София е за
наша сметка, прегледи-
те се заплащат от ВМА.
Сега проблемът ни е, че
автомобилът, с който
превозваме хората до
София, вече е амортизи-
ран и трябва да се сме-
ни. Да се надяваме, че
ще намерим разреше-
ние на този въпрос.

Проблем е, че ние
административно сме
свързани с Белград.
Това затруднява доста
наши инициативи, пред-
полагам, че това затруд-
нява и България. Въпре-
ки това имаме съвмест-
ни проекти с общините
Кюстендил, Трекляно и
Дупница. С колегите от
Кюстендил подготвяме
съвместна музикална
пиеса. През есента в
София ще бъде премие-
рата й. Добре работим
и с Лесотехническия
университет в София.
Имаме съвместен про-
ект за обработване на

уникални овощни култу-
ри. Идеята е да се
създаде разсадник и
после овошките да се
засаждат или продадат,
според случая.

 Други проблеми
освен икономиката?

- Липсват добро
здравеопазване, ВиК
инфраструктура и пъти-
ща. Може и нескромно
да прозвучи, но явно аз
и екипът ми имаме ус-
пех, след като в
продължение на 10-
ина години, вече 4-ти
мандат хората ми гла-
суват доверие. Сега
правим две нови черк-
ви в селата Плоча и
Дикачево. “Св.Троица”
ще се казва църквата в
Плоча, а “Св. Панталей-
мон” в Дикачево. Не
сме забравали отноше-
нията ни и с България.
През 2001 г., в начало-
то на мандата ми, само
6 деца се записаха да
учат в България, сега
са 76. Работим добре с
Агенцията за българи-
те в чужбина и с Ди-
рекцията по вероизпо-
веданията.

Организираме и кур-
сове по български език
за кандидат-студенти.
Преподаватели са про-
фесори от Софийския
университет. За другата
година сме планирали
да се обърнем и към
преподаватели от Бла-
гоевградския и Плов-
дивския университет.
Тези професори и до-
центи най-малко две
седмици ще преподават
български език на на-
шите деца, които искат
да кандидатстват в
България. Ние подсигу-

ряваме учебници по
български език и исто-
рия. Ако мога да обоб-
щя, пораснахме институ-
ционално.

 Това е много до-
бре, но точно при тези
курсове по български
език и история възник-
наха проблеми с КИЦ-а
в Босилеград. Те също
организират подобни
курсове, при това през
цялата година. А е пуб-
лична тайна, че с тази
институция не се оби-
чате много, ако мога
да използвам този из-
раз.

- Не мога да кажа
дали се обичаме или не.
Ще кажа следното: все-
ки, който помага, е доб-
ре дошъл, благодарни
сме за всяка помощ. Аз
съм кмет на Босилеград
за 4-ти мандат. Заедно с
Иван Николов, директо-
ра на Културно-информа-
ционния цетър, поставих-
ме бюста на Левски. Но
трябва да е ясно едно -
официалните чествания
на важни за България и
за нас като българи дати
трябва да се организи-

рат от общината. Всички
останали могат да пома-
гат, включително и КИЦ.
А който се сърди, си е
негов преблем. Аз не
търся никакви облаги от
това, което правя. Такса-
та за издаване на доку-
менти за българско
гражданство е 40 лв.,
нито повече, нито по-
малко. Организираме
безплатен транспорт за
всички, които искат да
пътуват до София, за да
си изкарат необходими-
те документи в Държав-
ната агенция за бълга-
рите в чужбина.

Безплатни са и
учебниците, които под-
сигуряваме за курса по
български език и исто-
рия. Професорите от СУ
не взимат никакви хо-
норари за своите лек-
ции, вършат го на доб-
ра воля. Надявам се и
новите преподаватели,
които ще дойдат за
следващата учебна го-
дина, да не искат нещо
неизпълнимо. Гордеем
се, че сме българи в
Сърбия и не сме забра-
вени от майка България.

минало и настояще
На гости при нашите хора в Западните покрайнини

“Левски” - Драгалевци (б.а.- част
от Спортни клубове “Левски”).
По време на тази визита Стоян
Хранов и неговите колеги пода-
риха футболни екипи на отбора.

Заедно с Хранов в Босиле-
град дойде и инж. Борис Янков.
Инж. Янков е син на един от ос-
нователите на “Левски”, в момен-
та - един от директорите на
фирма, която е дистрибутор на
френски коли за България. На-
шите братя от Босилеград се
опитаха да убедят Янков да
помогне за снабдяването на
града с нов автомобил, с който
да се извозват болни хора за
прегледи в София. От няколко
години жителите на Босилеград
се възползват от една договор-
ка между местната власт и ВМА
- да се правят във ВМА профи-
лактични прегледи на живеещи-
те в града.

Както е известно, след под-
писването на позорния Ньойски
договор Западните покрайнини
минават в пределите на бивша
Югославия. Голяма територия се
откъсва от българската държа-
ва, стотици хиляди българи ос-
тават извън пределите на роди-
ната. Редица български градо-
ве минават под управлението на
Белград. Сред тях са Босиле-
град, Цариброд и др.

Някога Босилеград е бил с
население от над 120 000 души,
имало е поминък за хората.
Днес живеещите там са под 20
000, повечето - хора на средна
възраст и пенсионери. Има и
млади хора и семейства, но те
са малко. Няма сигурно препи-
тание, затова повечето бягат във
вътрешността на Сърбия или
пък търсят спасение в България.

Има ли все още “българска
следа” в този край? Отговор се
опита да даде директорът на Ос-
новно училище “Георги Димит-
ров” Методи Чимев. По думите
му в повереното му училище
има 600 ученици от I до VIII клас.
Под негово ръководство всъщ-
ност са още 25 училища в об-
щината. В училището основ-
но се преподава на български
език. В I и II клас езикът се учи
2 часа седмично, а в III и IV - 3
часа. В по-горните класове ча-
совете са 4, а в VIII клас са три.
Има една паралелка, в която от
I до VII клас се учи изцяло на
български език. За учениците в
началния курс до IV клас учеб-
ниците се получават от Бълга-
рия. От V клас учениците учат
на сръбски език и по сръбски
учебници. Мечтата на Чимев е
да се учи изцяло на български
език, според него часовете по

нашенско четмо и писмо са мно-
го малко.

След като завършат учили-
щето, повечето деца остават в
местната гимназия, малка част
пътуват във вътрешността на
страната, за да продължат там
своето образование. Само око-
ло 10% от завършилите VIII клас
отиват да учат в български гим-
назии. За сметка на това пък 95%
от абитуриентите от Западните
покрайнини идват в България, за
да следват в български вузове.

Какво ли е да си българин в
Сърбия? Това може да кажат
хората тук. Но докато пътувахме
към границата, се получи съоб-
щение, че има проблем с екс-
курзианти от Западните покрай-
нини на границата. Ето офици-
алната позиция на МВнР:

“Във връзка с недопускането
на сръбска територия на
български автобуси, транспор-
тиращи деца от района на Бо-
силеград за почивка в Бълга-
рия, МВнР чрез посолството в
Белград се обърна за разясне-
ние към сръбските власти и към
компетентните български инсти-
туции. От министерствата на
транспорта на Сърбия и Бълга-
рия информираха, че съгласно
чл.6 от действащата Спогодба
между правителството на Репуб-
лика България и съюзното пра-
вителството на Съюзна репуб-

лика Югославия за междуна-
родни автомобилни превози на
пътници и товари от 2003 г.,
български автобуси или сръбски
автобуси нямат право да осъще-
ствяват случаен превоз на
пътници с туристическа цел от
сръбска територия към Бълга-
рия, като обратното се отнася и
за сръбски превозвачи. Спогод-
бата допуска по изключение
подобни превози само след
поискано и получено от компе-
тентните власти на двете стра-
ни разрешение. МВнР напомня,
че действащата нормативна
уредба трябва да се спазва и от
двете страни по спогодбата.”

Какво излиза? Има действа-
ща наредба, която безспорно
трябва да се спазва. От друга
страна, кава е тази наредба,
която не позволява български
автобуси да пътуват в Сърбия?
Не мисля, че има проблем те да
пътуват навсякъде по света, но
само в Сърбия не им се позволя-
ва. Защо? Президентът Росен
Плевнелиев и външният ми-
нистър Николай Младенов би
трябвало да отговорят на този
въпрос. По конституция двамата
отговарят за дейността на
българските институции зад гра-
ница. От тях зависи дали нашите
сънародници ще бъдат оставени
на произвола на съдбата, или ще
чувстват, че България е зад тях.

Георги АРГИРОВ

С
ини ветерани, вогла-
ве с шефа на СК
“Левски” Стоян Хра-
нов, директора на
ДЮШ на “Левски”

“Сини” запалянковци пред паметника на Левски в Босилеград Левски е на голяма почит в Западните покрайнини

Шефът на
Куртурно-
информационния
център в
Босилеград
Иван Николов
всячески
търси подкрепа
за българските
каузи

БОСИЛЕГРАД -БОСИЛЕГРАД -БОСИЛЕГРАД -БОСИЛЕГРАД -БОСИЛЕГРАД -
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В ресторанта:
- Келнер, поръчах си омари -

храната на боговете, а вие ми доне-
сохте някакви си раци...

- Да, но вие не сте бог!

ДИЯНА РАЙНОВА, учредителка на
клуба “Приятели на ДУМА” в Добрич
ЕВГЕНИЙ МАТИНЧЕВ, икономист
ИВАН ВЪЛЧЕВ, алпинист
ИВО СЕФЕРОВ, икономист
НЕСРИН УЗУН,
икономически анализатор
СИМЕОН СПИРИДОНОВ, художник
ТОНЯ ТРАЙКОВА, поетеса

20
Св. пророк Самуил

(XI в. пр.Хр.). Св. 37 мъче-
ници Пловдивски

Самуил бил благословен от Господ,
който често възвестявал чрез младежа
своята воля. Всички разбрали, че в момъ-
ка почива Духът Божи и го почитали като
пророк. След като израилтяните цели
20 години били под филистимско робство,
разбрали, че съгрешили пред Господ и
справедливо са наказани за своите гре-
хове и идолопоклонството. Самуил се ста-
раел да възбуди у тях чувства на разка-
яние и съкрушение. И ги призовавал да
се обърнат с цялото си сърце към Бога и
да отхвърлят кумирите, на които се покла-
нят. Пророкът мъдро управлявал народа и
го наставлявал да пази Божиите заповеди
и да служи на Господа усърдно, посеща-
вал всички израилски градове, навсякъ-
де съдел справедливо, без да взима ни-
какви дарове за своя труд, и непрестанно
благодарял на Господа за Неговата ми-
лост. Светият пророк Самуил умрял в
дълбока старост и всички жалили за него.
Погребали го в Рама.

ÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍ
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ва изключително редки ранни
оригинала на Кристо могат да

Участници от 11 държави ще предста-
вят автентичен фолклор в Бургас от
днес до 24 август. Толкова са заяв-
ките за участие в провеждането на
40-ото юбилейно издание на най-
стария в България международен
фолклорен фестивал. По програма
тази година фолклорните състави и
ансамбли ще имат изяви и във
всички квартали на общината. Основ-
ните сцени по традиция са Летният
театър, лятната сцена “Охлюва”, пред
сградата на община Бургас,
жк “Славейков”, “Изгрев”, “Меден
рудник”, кв. Лозово, Сарафово,
Банево, Горно и Долно Езерово и
Крайморие. На фестивала страната ни
ще бъде представена от фолклорните
ансамбли “Странджа” и “Пирин”.
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естивал на руския
класически и съвре-
менен романс ще се
проведе в Мраморна-
та зала на Руския
културно-информаци-

173 години, откакто фотография-
та е призната от Френската акаде-
мия на науките и изящните изкуства,
бяха отбелязани по света вчера. Офи-
циалното представяне на фотограф-
ския процес бе направено на 19 ав-
густ 1839 г. от Луи Дагер. Френското
правителство купува патента и неза-
бавно го прави публично достояние.

Фотографията навлиза широко
на потребителския пазар през
1901 г. с представянето на извест-
ни модели фотоапарати, а през
1925 г. се появява първият апарат
“Лайка” (Leica) с 35 мм черно-бял
филм, какъвто се ползва и до днес.
Фотография се нарича процесът на
създаване на изображения на реал-

По случай юбилея на Андрей Кон-
чаловски, който днес, 20 август,
навършва 75 години, в Дома на киното
в София ще бъде представена интри-
гуваща ретроспектива от най-хубавите
филми на талантливия руски режи-
сьор, който снима вече половин век.
В програмата под наслов “Поглед в
миналото” са включени както творби
от съветския му период, така и съвсем
нови документални филми за велики
руски композитори, създадени през по-
следното десетилетие.

Драмата “Първият учител” ще бъде
прожектирана в Дома на киното днес

Ìàãèÿòà íà ðóñêèÿ ðîìàíñ
ñ äâóäíåâåí ôîðóì â Ñîôèÿ
За първи път в проявата, вписана в Културния календар на
столицата, ще участват изпълнители от Балкански страни

Альона НЕЙКОВА

та, вписана в Културния ка-
лендар на София, ще участ-
ват изпълнители от някои
Балкански страни - Гърция и
Македония.

“Фестивалът на руския ро-
манс, който се провежда за
втори път, цели не само да
подкрепи руската култура и на-
ционалните ни традиции. Ис-
каме да запазим и популяри-
зираме руския език с помощта

на музикалното изкуство зад
граница. Стремим се и да
съхраним, обединим и укрепим
творческите връзки между
изпълнителите на руския ро-
манс в България”, сподели за
ДУМА Юлия Диханова.

Сред основните условия
за кандидатстване във фести-
вала е възрастовата граница
- участниците трябва да са
навършили 18 години, като

няма ограничение за тяхната
националност. Изпълненията
на романсите - не повече от
два на брой - могат да бъдат
солови или ансамблови. Аком-
паниментът - инструментален
или на запис - се осигурява
от всеки участник. Задължи-
телно условие е пеенето да е
на живо.

В първия ден на фестивала
- 15 септември - ще се
извърши прослушване и изби-
ране на най-добрите изпълни-
тели и колективи в жанра рус-
ки классически и съвременен
романс. Връчването на награ-
ди и дипломи е предвидено
за 16 септември, когато ще се
състои и галаконцертът.

Анкетата за участие може
да се изтегли от http://
www.facebook.com/groups/
romances.festival. Задължител-
но на e-mail: bars2009@abv.bg
или на адрес: София 1504,
ул. “Шипка” 34 се изпраща
творческата автобиография на
изпълнителя или ансамбъла.

Ф
онен център (РКИЦ) в София
(ул. “Шипка” 34) на 15-16 сеп-
тември. Всички желаещи да
участват в оригиналната над-
превара трябва да попълнят
молба-анкета до 10 септем-
ври, уточни за ДУМА Юлия
Диханова, председателката
на организационния комитет
на събитието. То ще протече
под наслов “Прелестният звук
на романса” (“Романса звук
прелестный”) и се провежда
по инициатива на РКИЦ и
Балканската асоциация на ру-
ските съотечественици (БАРС)
със специалното съдействие
на Столичната община, По-
солството на Русия в Бълга-
рия, БНТ, БНР и още няколко
медии. За първи път в проява-

11 ДЪРЖАВИ СЕ
ПРЕДСТАВЯТ НА
40-ИЯ ФОЛКЛОРЕН
ФЕСТ В БУРГАС

Красимир КРЪСТЬОВСКИ

Светът рисува със светлина
‚Â˜Â 173 „Ó‰ËÌË

Той експонирал 8 часа при силна
слънчева светлина, а за фотограф-
ска плака използвал полирана ка-
лаено-оловна плочка.

В България художествената фо-
тография през 1957 г. е призната за
изкуство. През 1959 г. в тогавашния
Техникум по графика (Национална
професионална гимназия по поли-
графия и фотография) е открито ре-
довно и задочно обучение по фото-
графия. Първата съхранена снимка
на българи е от 1842-1843 г. На
портрета са фотографирани във Ви-
ена възрожденецът Тодор Минков с
майка си. Снимката вероятно е на-
правена от българина Анастас Йо-
ванович, смятат специалистите.

Първата фотография в света е
“Гледка от прозореца” на Жозеф Нисефор Ниепс

ни обекти с по-
мощта на светли-
ната. Думата про-
излиза от гръцки-
те “фос” (светли-
на) и “графис” (пи-
сец, четка) и оз-
начава буквално
“рисуване със
светлина”.

Опитите за
фотографиране
датират още от
времето на Лео-
нардо да Винчи,
но първата ус-
пешна фотограф-
ска снимка е от
1826 г. и е дело
на френския изо-
бретател Жозеф
Нисефор Ниепс.

АНДРЕЙ КОНЧАЛОВСКИ
С „ПОГЛЕД В МИНАЛОТО”
В ДОМА НА КИНОТО

от 19 ч. “Историята на Ася Клячина”
ще може да се види в същия час на
21 август (вторник). Екранизацията на
романа на И. С. Тургенев “Дворянско
гнездо” ще събере публиката на
22 август. “Вуйчо Ваньо” по пиесата
на А. П. Чехов ще бъде показан на
23 август. “Романс за влюбени” очаква
зрителите на 24 август от 18.30 ч. Исто-
рическата епопея “Сибириада” ще се
прожектира на 25 август (събота) от 16 ч.
Документалните филми “Сергей Проко-
фиев” и “Сергей Рахманинов” ще бъдат
представени на 26 август (неделя) от
17 ч. “Дмитрий Шостакович” и “Алек-

сандър  Скрябин” са предвидени за
27 август (понеделник) от 19 ч. Филми
за музикалните гении “Игор Стравин-
ски” и “Владимир Сoфроницкий” ще
бъдат показани на 28 август (вторник)
от 19 ч. Ретроспективата на творбите
на Андрей Кончаловски ще завърши
на 29 август от 19 ч. с документалната
продукция “Бремето на властта”.

Уникални творби
на Кристо показват
в галерия „Юзина”
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бъдат видени в галерия “Юзина” само на
21 и 22 август от 12 до 18 ч., съобщиха
на ДУМА от консултантска къща “От игла
до конец”. Творбите с размери 55х40 см
са рисувани с туш и масло върху хартия
в началото на 1959 г. Произведенията са
подписани и датирани Christo 59 и са
част от група картини, една от които
неотдавна е била купена от актьора
Ричард Чембърлейн. Любопитно е, че в
изданието Christo and Jeanne-Claude Early
Works 1958-1964 (Мюнхeн, 2009) творбите
са публикувани с неизвестно местонахож-
дение.
“Тези две композиции са изключителна
находка за колекционерите по две причи-
ни, Първо, защото в България има много
малко оригинали на Кристо - по-обичайно
е да се срещат негови постери или прин-
тове на работите му. Втората причина е,
че периодът на създаване на тези творби
е изключително интересен и любопитен.
Тогава Кристо работи, повлиян от големи-
те имена в абстрактния експресионизъм
като Джаксън Полък, току що е пристиг-
нал в Париж и се е запознал със съпру-
гата си Жан-Клод. Композициите са и
едни от първите, носещи подписа
Christo”, обяснява арт мениджърката и
директорката на галерия “Юзина” Деси-
слава Монева. “В момента редките ориги-
нали се предлагат изгодно и струват като
малоформатните литографии на Кристо.
Но след неговата, намираща се в процес
на подготовка за 2013 г. изложба в
София, цената им със сигурност ще скочи
чувствително”, допълни Монева.
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Справочник

Трофеи от разбитите
румънски бойни части

Навършват се 100 г. от началото на Балканските войни и 96 г. от битката при Тутракан
а 5 и 6 септември се
навършват 96 години
от паметната битка
при Тутракан между
румънските и българ-

кално, мощно и много модерно за
времето си военно полево съоръ-
жение за отбрана на Тутракан
като предмостова крепост. Кре-
постта е строена в продължение
почти на 3 години, като са използ-
вани върхови постижения на во-
енната теория и практика, макар
че тя остава ненапълно завърше-
на за предстоящата битка.

Около Тутракан са изградени
две отбранителни линии. На
първия пояс с форма на полукръг
са изградени 15 форта. Пред та-
кава отбранителна свръхмодер-
на за времето крепост се изпра-
вя Преславската пехотна диви-
зия, командвана от опитния и
прославен в предходните войни
генерал-майор Пантелей Кисе-
лов. Съгласно източници в 10
часа на 27 август 1916 г. започва
заседание на Коронния съвет на
Румъния. В 21 часа същия ден е
обявена война на Австро-Унгария.
На следващия ден Германия обя-
вява война на Румъния. През това
време румънците предизвикател-
но и провокиращо изстрелват
няколко снаряда срещу град Русе.
Прославеният от Балканската
война Генерал Стефан Тошев,
командващ 3-та армия, взема
всички мерки и привежда части-
те в пълна бойна готовност.

На 1 септември 1916 г. царят и
всички министри подписват мани-
фест, съгласно който България
обявява война на Румъния, целта
на която е да си върне неспра-
ведливо отнетите й територии на
Южна Добруджа. Към границата

се съсредоточава Трета българ-
ска армия, в чийто състав са вклю-
чени четвърта Преславска пехот-
на дивизия, 1-ва бригада от първа
Софийска дивизия, Дунавски
българско-германски части и дру-
ги подкрепления. Генерал Тошев
назначава за командващ тези
войскови части своя приятел и
боен другар генерал Пантелей
Киселов. Атакуващите Тутракан-
ската крепост български войски
наброяват 55 000 души. Те разпо-
лагат с 132 оръдия и 53 картечни-
ци. Оценявайки стратегически
важната роля на Тутракан, ген. То-
шев взема правилното решение

да удари крепостта, в която са
съсредоточени 25 румънски дру-
жини, 20 батареи и 6 ескадрона.
Този план той предвижда да
изпълни с 33 български дружини
и 44 артилерийски батареи.

Решителните
сражения

по целия фронт започват на 5
септември 1916 г. Канонадата от
100 български тежки оръдия за-
сипва като огнена градушка ук-
репените румънски части в кре-
постта. Районът на битката е по-
крит с гъст пушечен дим, стълбо-

ÂÚÇÏÎÌÈÍÀÍÈÅ

граничещ с безумие

От семейството

ÂÚÇÏÎÌÈÍÀÍÈÅ

40 дни без нашия
съпруг и сродник

Илия Ангелов Такев

Ти обичаше живота
и не се отказа от идеите си

до неговия край.

86 години
от Овча могила

От семейството

Да си спомним за него и
с доброто направено от него.

Навършват се
20 години от смърта на

»‚‡Ì Ã‡ËÌÓ‚

œÂÌ˜Â‚
от с. Голям чардак,

Пловдивско

ве пръст, хвърчащи части от тела
на противника и други предмети.
Земята се тресе и ври. В този
страшен ад румънските войски
изпадат в ужас и обезумели от
страх, започват паническо бягст-
во. Следва началото на най-
страшния момент от битката. Пи-
онерни авангардни части започ-
ват рязането на мрежите с ножи-
ци. Те са посрещнати с ураганен
картечен огън от противника. Не-
устрашимите български юнаци
тръгват в атака, когато по запо-
вед на генерал Киселов българ-
ската артилерия пренася огъня си
в тила на противника. Предвож-
дани от своите командири
(съгласно заповедта офицерите
са най-отпред) с развети знаме-
на, под звуците на българския
химн “Шуми Марица” и мощното
прословуто българско; “Ура! На-
пред, братя!”, потомците на геро-
ите от Шипка като лавина връхли-
тат срещу укрепената по послед-
на дума на военната техниката
Тутраканска крепост.

Атаката на българите водещи,
една справедлива битка за род-
ната земя, е неописуема, грани-
чеща с невероятното, с безумие-
то. Героизмът, патриотизмът и се-
беотрицанието са затрогващи и
завидни в съкровеното им жела-
ние да си върнат земята българ-
ска... Рано сутринта на следващия
ден 6 септември, след 33 часа с
непозната за най-новата военна
история атака до момента, те пре-
вземат по блестящ начин най-мо-
дерната за времето румънска кре-
пост. Пленен е целият румънски
гарнизон. Много от войниците и
офицерите се опитват да се спа-
сят с бягство през река Дунав, но
почти всички се издавят. Съглас-
но източници пленени са около
28 000 румънски войници, повече
около 450 офицери, 150 оръдия,
всичкото пехотно оръжие, муни-
ции, боеприпаси, други материа-
ли, техника, каруци, коне и др.

Мемориалът “Военна гробни-
ца 1916 г.” започва да се строи
непосредствено след битката за
Тутракан. От 1986 г. започва бла-
гоустрояването на Мемориалния
комплекс. През 2007 г. при търже-
ственото честване е осветен и
открит параклисът “Свети Георги
Победоносец”.

Интересно е да се отбележи,
че тук след влизането на Бълга-
рия и Румъния в ЕС е извършва-
но възпроизвеждане на паметна-
та битка с участието на българ-
ски и румънски бойци, а мемори-
алният комплекс край Тутракан е
определен за един от стоте на-
ционални туристически обекта.

Подготвил
о.з. д-р Богомил КОЛЕВ

Н
ските войскови части. По този
повод всяка година в мемориал-
ния комплекс “Военна гробница
1916 г.” на 8 км от град Тутракан
се извършва поклонение пред
падналите в битката за модерно
и силно укрепената румънска
крепост “Тет де пон”, донесла не-
увяхваща бойна слава на българ-
ската армия.

Ако Тутраканската битка е
знаменателно кръвопролитно
събитие от Първата световна вой-
на, то съгласно Крайовската спо-
годба Южна Добруджа бе върна-
та на България по един безпре-
цедентен мирен договор, подпи-
сан на 7 септември 1940 г. в раз-
гара на най-кръвопролитната
война на човечеството - Втората
световна война. Съгласно чл.2 от
Крайовската спогодба България
и Румъния декларират, че се от-
казват за вечни времена от как-
вито и да било териториални пре-
тенции помежду си. И това те до-
казаха като членове на вече
единното европейско семейство,
участвайки във възпроизвежда-
нето на тези незабравими кърва-
ви героични събития от история-
та и на двата народа. Още след
Освобождението на България
през 1878 г. на Берлинския кон-
грес пред страха, че на Балкани-
те се създава една мощна сла-
вянска държава, под влияние
най-вече на Англия и Австро-Ун-
гария, България е разделена на
части. Тогава Румъния получава
Северна Добруджа. След Съеди-
нението на България и Сърбия
проявява апетити и бива бита
през 1885 г. по време на сръбско-
българската война.

След т.нар. Букурещки мир от
1913 г. Южна Добруджа е окупи-
рана от Румъния. Добруджанска-
та армия окупира българските
земи до линията Тутракан-Бал-
чик. България е победена, без
нейната армия да е бита след Ос-
вобождението през 1878 г. в нито
едно сражение на бойното поле.
Едва настанили се в българската
територия, румънският генерален
щаб и военното министерство
анализират и оценяват

стратегически
важното значение

на Тутракан при една евентуална
бъдеща война с България и за-
почват да строят Тутраканската
крепост под ръководството на
белгийски и френски военни ин-
женери и специалисти. Това е уни-

ГЕРОИЗЪМ,ГЕРОИЗЪМ,ГЕРОИЗЪМ,ГЕРОИЗЪМ,ГЕРОИЗЪМ,

ÂÚÇÏÎÌÈÍÀÍÈÅ

На 20.08.2012 г. изминаха
40 дни от кончината на

Винаги ще си
с нас в сърцата ни

и в това,
което правим.
Обичаме те!

РАЙКО ДЕЯНОВ
ГЕБРЕВ

Спешна медицинска помощ

МБАЛ ПО СПЕШНА МЕДИЦИНА "ПИРОГОВ"
бул. "Ген. Тотлебен" № 21
Регистратура: тел.: 9154-213, Централа: 9154-411

От опечалените

на 87 г.

ОБЛАСТЕН ДИСПАНСЕР ЗА ПСИХИЧНИ
ЗАБОЛЯВАНИЯ СЪС СТАЦИОНАР
Адрес: ул. "Екзарх Йосиф" № 59, Тел.: 981-00-06
СБАЛ ПО ЛИЦЕВО-ЧЕЛЮСТНА ХИРУРГИЯ
Адрес: ул. "Св. Георги Софийски" № 1,
Стоматологичен факултет, ет. 11
Тел.: 952-60-01, 954-48-22, 24-часов прием на пациенти

Мемориален комплекс
“Военни гробища” - 1916 г.
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орещата вълна се завърна, предупреждават
метеоролозите. Днес ще е слънчево, в следо-
бедните часове - горещо. Максималните тем-
ператури ще бъдат между 29o и 34o, в София

около 29o. Над планините също ще е слънчево. По
високите части ще духа умерен вятър от североиз-
ток. Слънчево ще бъде времето и по Черноморието.
Максималните температури на въздуха ще бъдат
около 28o-30o. Температурата на морската вода е 25o-
26o. Вълнението на морето ще бъде 1-2 бала.

Г Изгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи за

EUR
1.95583

USD
1.59503

GBP
2.48802

CHF
1.62864

ВАЛУТНИ КУРСОВЕ

Във вторник и сряда също ще е слънчево, сВъв вторник и сряда също ще е слънчево, сВъв вторник и сряда също ще е слънчево, сВъв вторник и сряда също ще е слънчево, сВъв вторник и сряда също ще е слънчево, с
временни увеличения на облачността към сряда.временни увеличения на облачността към сряда.временни увеличения на облачността към сряда.временни увеличения на облачността към сряда.временни увеличения на облачността към сряда.
Вятърът ще отслабне. Временни увеличения наВятърът ще отслабне. Временни увеличения наВятърът ще отслабне. Временни увеличения наВятърът ще отслабне. Временни увеличения наВятърът ще отслабне. Временни увеличения на
облачността ще има към сряда, по-значителниоблачността ще има към сряда, по-значителниоблачността ще има към сряда, по-значителниоблачността ще има към сряда, по-значителниоблачността ще има към сряда, по-значителни
над източните райони. Температурите ще сенад източните райони. Температурите ще сенад източните райони. Температурите ще сенад източните райони. Температурите ще сенад източните райони. Температурите ще се
повишат и в повечето места ще са между 33повишат и в повечето места ще са между 33повишат и в повечето места ще са между 33повишат и в повечето места ще са между 33повишат и в повечето места ще са между 33o

и 34и 34и 34и 34и 34o, в низините - до около 37 градуса., в низините - до около 37 градуса., в низините - до около 37 градуса., в низините - до около 37 градуса., в низините - до около 37 градуса.

максималнимаксималнимаксималнимаксималнимаксимални

33°/34°33°/34°33°/34°33°/34°33°/34°

21       22
максималнимаксималнимаксималнимаксималнимаксимални

33°/37°33°/37°33°/37°33°/37°33°/37°

“≈À≈÷
ŸÂ ÔÂÏËÒÎˇÚÂ ÔÓ
ÏÌÓ„Ó Ô˙ÚË ÌÂ˘‡-
Ú‡, Ò ÍÓËÚÓ ÒÂ
Ó·‚˙Á‚‡ÚÂ, ÓÚ

Œ¬≈Õ
¿ÍÛ‡ÚÌË Ë ÚÛ‰Ó-
Î˛·Ë‚Ë, ˘Â ‰‡‰Â-
ÚÂ ÏÌÓ„Ó ÓÚ ÒÂ·Â
ÒË ‚ ËÁÔ˙ÎÌÂÌËÂ

21 Ï‡Ú - 20 ‡ÔËÎ

21 ‡ÔËÎ - 21 Ï‡È

¡À»«Õ¿÷»
«‡ÔÓ˜‚‡ÈÍË ÌÓ‚
ÔÓÂÍÚ, ˘Â ÔÓÒÚ‡-
‚ËÚÂ Ì‡˜‡ÎÓÚÓ Ì‡
‰Ó·˙, ‰˙Î„ÓÒÓ-

22 Ï‡È - 21 ˛ÌË

–¿ 
À˛·Ó‚Ú‡ ‚Ë
‚˙Á‰ÂÈÒÚ‚‡ Ó·ÌÓ-
‚ˇ‚‡˘Ó Ì‡ ÏËÒÎË-
ÚÂ Ë ‰Ûı‡, ‡ Ë Ì‡

22 ˛ÌË - 23 ˛ÎË

À⁄¬
ŸÂ ‡·ÓÚËÚÂ, Á‡
‰‡ ÔË‚ÎÂ˜ÂÚÂ ÌÂ-
˜ËË ËÌÚÂÂÒ ‚˙ıÛ
ÒÂ·Â ÒË ËÎË ÔÓÌÂ

23 ˛ÎË - 23 ‡‚„ÛÒÚ

ƒ≈¬¿
ŸÂ ·˙‰ÂÚÂ ÔÓÒÚ‡‚Â-
ÌË ÔÂ‰ ËÁ·Ó. ƒÓË
Ë ‰‡ Ì‡Ô‡‚ËÚÂ ÍÓÏ-
ÔÓÏËÒ Ò˙Ò ÒÂ·Â ÒË,

24 ‡‚„ÛÒÚ - 23 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë

¬≈«Õ»
— ‡Á‚ËÚËÂÚÓ Ì‡
‰ÂÎÓ‚Ë ‚˙ÔÓÒ ˘Â
Ì‡ÔÂ‰ÌÂÚÂ ·˙ÁÓ.
”ÒÂ˘‡ÌÂÚÓ Á‡ ÌÂ˘Ó

24 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë - 23 ÓÍÚÓÏ‚Ë

— Œ–œ»ŒÕ
»Ï‡ Í‡Í‚Ó ‰‡ ‚Ë
Á‡‡‰‚‡. ΔÂÎ‡ÌÓ
‡Á‚ËÚËÂ Ë ÔÓÎÓ-
ÊÂÌËÚÂ ÛÒËÎËˇ ˘Â

24 ÓÍÚÓÏ‚Ë - 22 ÌÓÂÏ‚Ë

—“–≈À≈÷
«‡ ÏÌÓ„Ó ÓÚ ‚‡Ò
‰ÂÌˇÚ ÒÂ Ò‚˙Á‚‡ Ò
Ì‡˜‡ÎÓ Ì‡ ÔÓÂÍÚ,
ÍÓÈÚÓ ˘Â ‚Ë ÌÓÒË

23 ÌÓÂÏ‚Ë - 21 ‰ÂÍÂÏ‚Ë

22 ‰ÂÍÂÏ‚Ë - 20 ˇÌÛ‡Ë

21 ˇÌÛ‡Ë - 19 ÙÂ‚Û‡Ë

–»¡»
Õ‡ ‰ÂÎÓ‚‡ ÒÂ˘‡
˘Â Ó·Ò˙Ê‰‡ÚÂ Ë
ÔÎ‡ÌË‡ÚÂ Ò Ô‡Ú-
Ì¸ÓËÚÂ ÒË ·˙‰Â˘Ë

20 ÙÂ‚Û‡Ë - 20 Ï‡Ú

Ì‡ Á‡‰‡˜ËÚÂ, Á‡ÎÂ„Ì‡ÎË ‚ ÔÓ-
„‡Ï‡Ú‡ ‚Ë.

Á‰‡‚ÂÚÓ Ë ‚ Ò˙˘ÓÚÓ ‚ÂÏÂ ‚Ë
Ô‡‚Ë ‡ÍÚË‚ÌË ‚ ËÁˇ‚ËÚÂ ‚Ë.

Â‰Ì‡ ÒÚ‡Ì‡, Á‡‡‰Ë ÏÌËÚÂÎ-
ÌÓÒÚÚ‡ ÒË, ÓÚ ‰Û„‡.

‚˙ıÛ ÚÓ‚‡, Ò ÍÓÂÚÓ ÒÂ Á‡ÌËÏ‡-
‚‡ÚÂ ‚ ÏÓÏÂÌÚ‡.

‰Ó·Ó ˘Â ‚Ë ÔÓ‰ÚËÍÌÂ ‰‡ ÛÒÍÓË-
ÚÂ ıÓ‰‡ Ì‡ Ò˙·ËÚË Ú̌‡.

‰‡‰‡Ú  ÂÁÛÎÚ‡ÚË Ë ÌˇÏ‡ ‰‡ ÒÂ
„Û·ËÚÂ ‚ ‰Ó„‡‰ÍË.

˜ÂÌ ÔÂËÓ‰ Á‡ ‡·ÓÚ‡Ú‡ Ë
·ËÁÌÂÒ‡ ‚Ë.

ÔÓ-Í˙ÒÌÓ ˘Â ÒÂ ÓÍ‡ÊÂ, ˜Â ıÓ‰ Ú̇
‚Ë Â ÔÂ˜ÂÎË‚ .̄

¬ŒƒŒÀ≈…
√ÓÚÓ‚ÌÓÒÚÚ‡ ‚Ë ‰‡
ÒÚÂ ÔÓÎÂÁÌË ˘Â ÒÂ
ÓˆÂÌË Ë ‚ Á‡ÏˇÌ‡
˘Â ÒÂ ‡‰‚‡ÚÂ Ì‡

‰Ó·˙ ÔËÂÏ Ë Ú‡Ï, Í˙‰ÂÚÓ ÌÂ
ÒÚÂ Ó˜‡Í‚‡ÎË.

06.30 ÕËÂ Ë „‡‰˙Ú/Ô/
07.30 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡

- ËÌÙÓÏ‡ˆËÓ-
ÌÂÌ ÒÛÚÂ¯ÂÌ
·ÎÓÍ

09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û
Ì‡Ò

09.05 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡ Ò  ÛÎÚÛ‡
10.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
10.15 ƒÂÌˇÚ ÓÚ·ÎËÁÓ Ò Ã‡Ëˇ/Ô/
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.45 ÃÓÏË˜ÂÚ‡Ú‡ √ËÎÏÓ - Ú‚

ÙËÎÏ /5 ÂÔËÁÓ‰/Ô/
13.45 —ÂÌ “ÓÔÂ - /152 ÂÔ./Ô/
14.50 ƒÌÂÒ Ë ÛÚÂ/Ô/
15.05 ÀˇÚÌÓ ÍËÌÓ Ò ¡Õ“1:

ìÃ˙ÁÂÎ„‡‰î - ‡ÌËÏ‡ˆËÓ-
ÌÂÌ ÙËÎÏ /52 Ë 53, ÔÓ-
ÒÎÂ‰ÂÌ ÂÔËÁÓ‰/

16.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
16.10 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
16.20 ƒ˙ÁÓÒÚ Ë Í‡ÒÓÚ‡ - Ú‚

ÙËÎÏ /3030 ÂÔËÁÓ‰/
16.40 ¿ÒËÒÚÂÌÚË - /3 ÂÔËÁÓ‰/
17.05 ¿Ô‡Ú‡ÏÂÌÚ˙Ú Ò Ã‡Ú‡

¬‡˜ÍÓ‚‡ /ÚÓÍ¯ÓÛ/Ô/
17.50 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË/Ô/
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.30 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ
19.00 «‡ÍÓÌ˙Ú Ì‡ ƒÓÈÎ - Ú‚ ÙËÎÏ

/10 ÂÔËÁÓ‰/
19.45 ÀÂÍ‡ ÌÓ˘, ‰Âˆ‡!
20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.40 ¡Õ“ Ú‡ÍÒË - ÚÓÍ ¯ÓÛ/Ô/
20.50 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 œÓ‰ ÔËÍËÚËÂ - Ú‚ ÙËÎÏ

/1 ÒÂÁÓÌ, 5 ÂÔËÁÓ‰/Ô/(16)
22.00 ¬ Í‡‰˙: ì—ÓÎÂÌË Ò˙ÎÁËî/

Ô/
22.30 »ÍÓÌÓÏË˜ÂÒÍË ÌÓ‚ËÌË
23.00 ƒÂÌËÒ Ë ÔËˇÚÂÎË - /Ô/
00.05 ¿Ô‡Ú‡ÏÂÌÚ˙Ú Ò Ã‡Ú‡

¬‡˜ÍÓ‚‡ /ÚÓÍ¯ÓÛ/Ô/
00.50 œÓ‰ ÔËÍËÚËÂ - Ú‚ ÙËÎÏ

/1 ÒÂÁÓÌ, 5 ÂÔËÁÓ‰/Ô/(16)

06.00 ìÃË¯Í‡Ú‡ Ë
˜Û‰Ó‚Ë˘Â-
ÚÓî - ‰ÂÚÒÍË
ÒÂË‡Î

06.30 ì¬ÂÏÂÚÓ
ÎÂÚËî /Ô./ - ÒÂË‡Î, ÂÔ.
31

07.35 ì“‡ÁË ÒÛÚËÌî - ËÌÙÓÏ‡-
ˆËÓÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò ‚Ó‰Â-
˘Ë ¿ÌÌ‡ ÷ÓÎÓ‚‡ Ë ¬ËÍÚÓ
ÕËÍÓÎ‡Â‚

09.30 ìœËˇÚÂÎËî - ÒÂË‡Î, ÒÂ-
ÁÓÌ 10, ÂÔ. 9

10.00 ìÃ‡ÎÍË ÒÎ‡‰ÍË Î˙ÊÍËÌËî
- ÒÂË‡Î, Ò. 2, ÂÔ. 15

11.00 ì√ÓÍËÚÂ Ó‰ËÚÂÎË Ì‡ ·Ó-
„‡ÚËÚÂ ‰Âˆ‡î - ÒÂË‡Î, ÂÔ.
50

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
12.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî /Ô./
13.30 ì«Î‡ÚÌ‡Ú‡ ÍÎÂÚÍ‡î - ÒÂË-

‡Î, ÂÔ. 39
15.00 ìÕˇÍÓÈ ÚÂ Ì‡·Î˛‰‡‚‡î-

ÒÂË‡Î, ÂÔ. 12
16.00 ìœ‡‰Ì‡Î‡ ÓÚ ÌÂ·ÂÚÓî -

ÒÂË‡Î, ÂÔ. 12
17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ì»Á·Ó˙Ú Ì‡ À‡‡î - ÒÂË-

‡Î, ÂÔ. 104
19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ÂÏËÒËˇ
20.00 ì¬ÂÏÂÚÓ ÎÂÚËî - ÂÔ. 32
21.00 ìÕËÍËÚ‡: ŒÚÏ˙˘ÂÌËÂÚÓî -

ÒÂË‡Î,Ò. 2, ÂÔ. 6
22.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡

ÂÏËÒËˇ
22.30 ìŸ‡ÒÚÎË‚Âˆ˙Úî - ƒ‡Ï‡,

–ÓÏ‡ÌÚË˜ÂÌ, —¿Ÿ, 2007 „.
01.00 ìÃ‡ÎÍË ÒÎ‡‰ÍË Î˙ÊÍËÌËî

/Ô./ - ÒÂË‡Î, Ò. 2, ÂÔ. 15
01.50 ìœ‡‰Ì‡Î‡ ÓÚ ÌÂ·ÂÚÓî /Ô./

- ÒÂË‡Î, ÂÔ. 12
02.40 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ /Ô./
03.00 ìÕËÍËÚ‡: ŒÚÏ˙˘ÂÌËÂÚÓî /

Ô./ - ÒÂË‡Î, Ò. 2, ÂÔ. 6

06.00 ì◊ÂÂ¯Í‡Ú‡ Ì‡ ÚÓÚ‡Ú‡î -
Ú‚ ¯ÓÛ, 1 ÒÂÁÓÌ /Ô/

07.00 ì«‰‡‚ÂÈ, ¡˙Î„‡Ëˇî - ÒÛ-
ÚÂ¯ÂÌ ·ÎÓÍ Ì‡ Õ“¬

09.30 ì”·ËÈÒÚ‚‡ ‚ ÃË‰Ò˙Ï˙î -
ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ

11.25 ì ÎÛ· Õ˛Áî - Ò‚ÂÚÒÍË ÌÓ-
‚ËÌË

11.30 ì¡ÓÌ ¿ÔÂÚËî
12.00 ìŸ‡ÒÚÎË‚Ë Á‡Â‰ÌÓî - ÒÂË-

ÂÌ ÙËÎÏ
13.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
13.30 ì«‡·‡ÌÂÌËˇÚ ÔÎÓ‰î - ÒÂ-

ËÂÌ ÙËÎÏ
15.00 ìƒÓÎËÌ‡Ú‡ Ì‡ ÒÎ˙ÌˆÂÚÓî -

ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ
16.00 ìƒÛ„ËÚÂ ÓÚ˜‡ˇÌË Ò˙ÔÛ„Ëî

- ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ
17.00 ì◊ÂÂ¯Í‡Ú‡ Ì‡ ÚÓÚ‡Ú‡î -

Ú‚ ¯ÓÛ, 1 ÒÂÁÓÌ
18.00 ì—Ú‡ÌˆËˇ ÕŒ¬¿: —˙‰Â·ÂÌ

ÒÔÓî - Ì‡È-‰Ó·ÓÚÓ ÓÚ
ÒÂÁÓÌ‡

19.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡ - ˆÂÌÚ-
‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ

20.00 ì ‡Ò˙Î ì - ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 3
ÒÂÁÓÌ

21.00 ì¡ÓÎÌËˆ‡ ìÃ˙ÒËî - ÒÂËÂÌ
ÙËÎÏ

22.00 ‘ÛÚ·ÓÎ: ≈‚ÂÚ˙Ì - Ã‡Ì-
˜ÂÒÚ˙ fiÌ‡ÈÚÂ‰ - Ï‡˜ ÓÚ
‡Ì„ÎËÈÒÍ‡Ú‡ ¬ËÒ¯‡ ÀË„‡,
‰ËÂÍÚÌÓ

00.00 ìÃ‡„ÌËÚËÍÓî - Ú‚ Ë„‡
01.30 ì≈‚‡ ÀÛÌ‡î- ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ
02.30 ì◊‡Ò˙Ú Ì‡ ÃËÎÂÌ ÷‚ÂÚÍÓ‚î

- ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡ Õ“¬ /Ô/
03.30 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡ /Ô/
04.00 ì”·ËÈÒÚ‚‡ ‚ ÃË‰Ò˙Ï˙î -

ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ /Ô/

07.00 ÕÓ‚ËÌË
07.05 ìƒÓ·Ó

ÛÚÓî
10.00 ÕÓ‚ËÌË
10.15 ìƒÓ·Ó

ÛÚÓî

 Œ«»–Œ√
¬ ‰Ó·Ó Ì‡ÒÚÓÂ-
ÌËÂ ÒÚÂ Ë Ò „ÓÎˇÏÓ
ÊÂÎ‡ÌËÂ ˘Â ÒÔÓ-
‰ÂÎˇÚÂ ‰Ó·ËÚÂ ÒË

ÏËÒÎË, Ú˙ÒÂÈÍË Ò˙ÔË˜‡ÒÚ-
ÌÓÒÚ Û ‰Û„ËÚÂ.

☼☼☼☼☼

10.40 ì ÓÌÚÓÎÌ‡ ÔÓÍÛÔÍ‡î
11.05 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚ÓÒÎÓ‚ÌÓî
12.05 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î
13.00 ÕÓ‚ËÌË
13.20 —ÂË‡Î: ì—˙ˆÂÚÓ Ì‡

Ã‡Ëˇî
14.10 —ÂË‡Î: ì√Ó‰ÂÊÂÌ

Ô˙ÒÚÂÌî
15.00 Œ˘Â ÌÓ‚ËÌË
15.20 ìƒ‡ ‡Á·ÂÂ¯. ƒ‡ ÔÓ-

ÒÚË¯î
16.00 ÕÓ‚ËÌË
16.20 ì‘‡ÁÂÌ‰‡î
16.50 ìΔ ’î
17.45 ì»ÒÍ‡Ï ‰‡ ÁÌ‡Ïî
18.25 ìÃÂÊ‰Û Ì‡Ò Í‡Á‡ÌÓî
19.00 ÕÓ‚ËÌË
19.20 ìƒ‚‡Ú‡ ÊË‚ÓÚ‡ Ì‡ ¿Ì‰-

ÂÈ  ÓÌ˜‡ÎÓ‚ÒÍËî
20.15 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂÌËÏî
21.05 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî
22.00 ¬ÂÏÂ
22.30 —ÂË‡Î: ì◊ËÒÚ‡ ÔÓ·‡î
23.30 ì—˙‰·‡ ÔÓ ËÁ·Óî
00.20 ì ˙ÒÌÓ ÌÓ˘ÂÏî
01.10 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî
02.00 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂÌËÏ!î
02.45 ìÃÂÊ‰Û Ì‡Ò Í‡Á‡ÌÓî
03.15 —ÂË‡Î: ì◊ËÒÚ‡ ÔÓ·‡î
04.10 ì—˙‰·‡ ÔÓ ËÁ·Óî
05.00 —ÂË‡Î: ì—˙ˆÂÚÓ Ì‡

Ã‡Ëˇî
06.00 ÕÓ‚ËÌË
06.05 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î

‰ÓıÓ‰Ë. ƒÛ„Ë ˘Â Á‡‰˙Î·Ó˜‡Ú
ÔÓÁÌ‡ÌËˇÚ‡ ÒË.

Ì‡˜ËÌ‡ÌË .̌ ¿ Ë ˘Â ÒÔÓ‰ÂÎ Ú̌Â
ÓË„ËÌ‡ÎÌËÚÂ ÒË Ë‰ÂË.

☼☼☼☼☼
☼☼☼☼☼

☼☼☼☼☼

☼☼☼☼☼

☼☼☼☼☼

☼☼☼☼☼
☼☼☼☼☼
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резултати

гледайте

ÃËÌ¸Ó - ÀÓÍÓ —Ù 0:0;
¡ÓÚÂ‚ ¬ - œËËÌ √ƒ 1:2
1:0 »ÎËˇ »ÎËÂ‚ (15), 1:1
ƒ‡„Ë  ÓˆÂ‚ (28), 1:2 –ÛÏÂÌ À‡Ô‡ÌÚÓ‚ (37-‰);
≈Ú˙ - ◊ÂÌÓ ÏÓÂ 0:1 : 0:1 ≈‰ËÌÂÎÒÓÌ ¡Â„ÓÌÒË
(39); —Î‡‚Ëˇ - ÃÓÌÚ‡Ì‡ 2:1 1:0 ΔÛÌËÌ¸Ó (4), 2:0
flÌÍÓ —‡Ì‰‡ÌÒÍË (52), 2:1 œÂÚ˙ œÂÚÓ‚ (57); Í˙ÒÌÓ
ÒÌÓ˘Ë: ÀÓÍÓ œ‰ - ÀËÚÂÍÒ; ◊ÂÌÓÏÓÂˆ - ÷— ¿;
ÀÛ‰Ó„ÓÂˆ - ¡ÂÓÂ; ÀÂ‚ÒÍË - ¡ÓÚÂ‚ œ‰

ì¿î √–”œ¿,
II  –⁄√

кратки

ПО НОВА СПОРТ
ФУТБОЛ
КУПА НА

ГЕРМАНИЯ
21.30 Ян Реген-

сбург - Байерн М
ПО ЕВРОСПОРТ И

ЕВРОСПОРТ 2
10.00, 12.00, 13.00, 18.45

Световно първенство за девойки
до 20 години

ПО ЕВРОСПОРТ 2
19.30 Легия - Полония

„Б” група, I кръг
¡‡ÌÒÍÓ - —ÎË‚ÂÌ 4:0 1:0 –ÛÒÎ‡Ì »‚‡ÌÓ‚

(8) 3:0  ¡Î‡„ÓÈ Õ‡ÍÓ‚ (36 Ë 41) 4:0 »‚‡Ì
“ÓÔÛÁÓ‚ (70). ŒÒÚ‡Ì‡ÎËÚÂ 6 ÒÂ˘Ë ÒÂ Ë„-
‡ı‡ ÒÌÓ˘Ë.

Наказаха съперник на
Блатер за още 20 дни

Футболната конфедерация на
Азия увеличи с 20 дни наказание-
то на бившия президент на цен-
тралата Мохамед бин Хамам. В
момента тече дело, след което
Бин Хамам може завинаги да бъде
отстранен от футбола. Преди
година катарецът опита да свали
Сеп Блатер от поста президент
на ФИФА, но сам беше отстранен
заради купуване на гласове. На 16
юли Бин Хамам беше наказан за
срок от 30 дни. Той е заподозрян
в корупция и действия, водещи до
конфликт на интереси.

Юношите 8-и в Европа

Българският национален отбор
за юноши до 18 години загуби от
Италия с 65:84  (13:25, 12:20, 19:23,
21:16) в спор за 7-ото място на
европейското първенство по бас-
кетбол, дивизия А, в Каунас, Литва.
Крис Минков завърши с 15 т., Ан-
тон Диков добави 10. За Италия
Амедео Теситори наниза 28 т.
Преди това нашите отстъпиха с
64:81 на Латвия в групата от 5-о
до 8-о място.

Баскетболистите
разгромени в Баку

България загуби тежко от Азер-
байджан със 73:88 (14:26, 17:27,
21:23, 21:12) в квалификация за Евро
2013 в Баку. Божидар Аврамов и
Александър Янев вкараха по 14 т.,
Николай Върбанов добави 10. Нату-
рализираният американец Чък Дей-
вис наниза 30 т., а Орхан Гаджиев
завърши с 16 т. и 15 борби. Във
вторник България е домакин на Гер-
мания от 18.00 ч. в з. “Универсиада”.

18-кратният олимпийски шампи-
он Майкъл Фелпс може да бъде
лишен от отличията си, които заво-
юва на Игрите в Лондон заради на-
рушение на рекламния регламент
на МОК. Причина за това е фотосе-
сия на плувеца за френската мод-
на марка “Луи Вюитон”, която бе
публикувана миналата седмица в
авторитетния американски вестник
“Уолстрийт джърнъл” и в много дру-
ги влиятелни западни издания.
Съгласно “Правило 40” в регламен-
та на Международния олимпийски
комитет олимпийците нямат право
да участват в акции с комерсиална

ългарският национален нападател Вале-
ри Божинов обяви, че мечтае да вкара
гол на Ювентус с екипа на Торино. „Меч-
тая за гол с екипа на Торино срещу

МОК МОЖЕ ДА ОТНЕМЕ
МЕДАЛИТЕ НА ФЕЛПС

цел, нямащи отношения към Игри-
те, в периода от 18 юли до 15 ав-
густ. За подобно провинение са
предвидени различни наказания -
от парични глоби до отнемане на
медали. Олимпийският комитет на
САЩ засега се въздържа от комен-
тари. Лица на пътните чанти на Луи
Вюитон са били и големи личности
- кинорежисьорът Франсис Форд
Копола, първият и последен съвет-
ски президент Михаил Горбачов,
боксьорът Мохамед Али, футболис-
тите Диего Марадона и Пеле, музи-
кантите Боно и Кийт Ричардс, акт-
рисата Анджелина Джоли.

БОЖИНОВ МЕЧТАЕ
ДА ВКАРВА ЗА
ТОРИНО НА ЮВЕНТУС

ма задържан фут-
болен фен на пер-
нишкия Миньор
заради побоя над
изпълнителния ди-

Б
Ювентус. Феновете на Торо са фантастични.
Те изискват много от играчите, но също така
дават много сърцата подкрепа във всеки един
мач“, коментира Божинов пред италианския
спортен всекидневник “Тутоспорт”.

„Аз съм влюбен в цяла Италия. Смятам оба-
че, че Торино е моят град. Центърът на града
е красив, това е един от най-добрите градове,
в които съм живял. Преди всичко феновете са
фантастични. Те имат огромни сърца и са вер-
ни на отбора“, каза още Божинов.

Перничанин наби
Георги Марков
Задържат
30-годишния
Георги И.
за побоя

Фен на Миньор Пк напада изпълнителния директор на Локо
Сф Георги Марков по време на мача, завършил 0:0 в Перник

И

Снимка НОВ СПОРТ

ректор на Локомотив Сф Ге-
орги Марков, съобщиха от
полицията. Според органи-
те на реда футболният бос
не е подал жалба за инци-
дента.

В 84-та минута на мача
Миньор - Локомотив фено-
ве на “чуковете” нахлуха в
официалната ложа на ста-
диона и атакуваха Марков,
като се стигна до ръкопаш-
на схватка. Мачът бе
прекъснат за десетина ми-
нути. Шефът на Локомотив
бе изведен от стадиона с
охрана, след което двубоят
бе подновен и завърши 0:0.

Заради инцидента в

ареста е Георги И. на 30 г.
Проверява се  има ли и
други съпричастни към по-
боя. При установяването им
те също ще бъдат задържа-
ни за разпит.

“Предстои да бъде изяс-

нено дали е имало прово-
кация от страна на Марков
към феновете, как и защо е
тръгнал скандалът. Ако
изпълнителният директор
на Локомотив има вина, той
също подлежи на санкции”,

“Как може да няма
нито човек охрана, бе?
Що за простащина е това?
Ритаха ме, бутаха ме, про-
стотия. Не ми пречи, че ме
псуват, но това тук го
няма никъде по света.
Никъде! Нахлуха и ме
биха във ВИП ложата. 10
полицаи охраняваха це-
лия мач. Не задържаха
нито един фен. Аз можех
да им отвърна и да се
включа в боя, но мен по-
лицаите щяха да ме
задържат”, коментира
след мача ядосаният
бивш национален брани-
тел, играл за Ботев Пд,
Локо Сф и Левски.

поясниха от пернишката
полиция. Според информи-
рани шефът на Локомотив,
известен като футболист с
прякора Универсалното
ренде Вьорнер, се държал
грубо с пернишките фено-
ве. Той ги напсувал и с това
предизвикал агресията им.

Кокала гласи трансферен удар
реньорът на Локомотив Пловдив
Емил Велев - Кокала се надява да
нанесе трансферен удар в близките
дни. Той е поканил в тима бившите

овакът в елита Пирин очаква премиера
Бойко Борисов да открие стадиона в Гоце
Делчев. Дотогава ще бъдат монтирани още
1500 седалки и капацитетът на стадиона

Т
футболисти на Литекс и националния тим
Светослав Тодоров и Христо Янев. Тоди е
без клуб след края на миналия сезон,
когато изтече договорът му с “оранжеви-
те”, Янев подписа с ЦСКА, но след отпа-
дането от Мура попадна в черния списък
на треньора Стойчо Младенов и бе осво-
боден от армейците.

Преди 3 дни на Велев са били предло-
жени услугите на бившите нападатели на
Ботев Пд Атанас Курдов и Георги Кака-
лов. Феновете на черно-белите обаче са

против евентуални техни трансфери, за-
ради участията им за градския съперник.
Преди няколко дни клубът подписа с друг
бивш играч на кръвния враг Ботев Пд -
Димо Атанасов. Още в началото на подго-
товката пък се присъедини Тодор Тимо-
нов - Принца на Пловдив, който направи
име първо на стадион “Христо Ботев”.

“Вярно е, че са ми предложени много
играчи. Ще водим разговори обаче след-
ващата седмица. До края на месеца ча-
кам отговор от Светослав Тодоров и Хри-
сто Янев”, каза Кокала.

На “Лаута” не изключват вариант в
отбора пак да се завърне Даксон да Сил-
ва. 25-годишният бразилец подписа с

Вашку да Гама, но така и не може да
заиграе за гранда от Рио де Жанейро.
Причината е, че жълтата карта на играча
не пристигна навреме в местната феде-
рация и той не получи състезателни пра-
ва за сезона. Емил Велев пък иска да си
го върне.

“Зависи дали Даксон ще има жела-
ние да се върне пак в отбора. Аз го ис-
кам, защото той беше наш основен фут-
болист. Не мога да кажа какви са про-
блемите, които са възникнали в Брази-
лия. Ако не си уреди нещата, може да се
върне”, заяви Кокала. Късно снощи тимът
му посрещна тъкмо Литекс в мач от II
кръг на “Б” група.

ПИРИН ГД ЧАКА БОРИСОВ
ДА ОТКРИЕ СТАДИОНА

Йордан Тодоров от Монтана пази топката от атакуващия го
Янко Сандански в мача от II кръг на “А” група. Халфът на

Славия се разписа с глава след корнер и донесе първата
победа на “белите” през сезона - 2:1

Н
ще се увеличи на 5500 седящи места. Ръковод-
ството на Пирин ГД определи 8 лева цена на
билет за мача от третия кръг на “А” група срещу
Лудогорец. Двубоят е в събота от 18.00 ч. Още
преди началото на сезона ръководството на клу-
ба определи цени от 8 лева срещу отборите в
първата петица на класирането, които гостуват в
Гоце Делчев. За останалите срещи билетите ще
струват по 5 лева.

 С победата с 2:1 като гост над Ботев във
Враца Пирин ГД е с пълен актив от 6 т. след
първите си два мача и временно дори излезе
начело в “А” група.

“Важно е, че записахме исторически победи и
сме с пълен актив точки след 2 изиграни кръга.
В първия кръг записахме историческа първа по-
беда в “А” група като домакини срещу Миньор.
Вчера бе историческа първа победа във Враца
като гости. Все исторически успехи за нашия
отбор. Надявам се да продължаваме така. До
мача с Лудогорец има време да се подготвим”,
коментира спортно-техническият директор на не-
врокопчани Иван Близнаков.
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гледайте

кратки

КОЛОЕЗДЕНЕ
ПО ЕВРОСПОРТ

Фамозната
фотосесия на
Николета Ло-
занова на ек-
з о т и ч е н
гръцки остров
пробуди лю-
бопитството
на медиите.

Разбра се,
че Валери Бо-
жинов и него-

вата съпруга не са на пореден хайлайф кру-
из, а сдобилата се наскоро с рожба популяр-
на футболна съпруга заснема обложката на
нов класен парфюм, изработен от елитната
козметична марка “Рефан”.

Подобно на Виктория Бекъм, Николета
Лозанова ще лансира в магазинната мрежа
свой аромат, който обещава да бъде горещ,
екзотичен и загадъчен, като мястото, където
се засне рекламната му визия.

И БЪЛГАРСКА ФУТБОЛНА СЪПРУГА
С ПАРФЮМ НА „РЕФАН”
И БЪЛГАРСКА ФУТБОЛНА СЪПРУГА
С ПАРФЮМ НА „РЕФАН”
И БЪЛГАРСКА ФУТБОЛНА СЪПРУГА
С ПАРФЮМ НА „РЕФАН”
И БЪЛГАРСКА ФУТБОЛНА СЪПРУГА
С ПАРФЮМ НА „РЕФАН”
И БЪЛГАРСКА ФУТБОЛНА СЪПРУГА
С ПАРФЮМ НА „РЕФАН”

ви на “Вечерта на нациите”
пред 200 гости от световния
елит в този спорт проекта за
втори гребен канал в града.
На “Вечерта на нациите”
присъства цялото ръководство
на световната федерация по
гребане (ФИСА) начело с пре-
зидента Денис Освалд, кмета
на града Иван Тотев, замест-
ник-кмета по младежката по-
литика и спорт Георги Титю-
ков, както и представители на
редица национални федера-
ции по гребане.

 В приветствие към гости-
те кметът на Пловдив обясни,
че гребният спорт е приори-
тет в спортната политика на
града. “Готвихме се много
усърдно за това световно
първенство, но сме наясно, че
за да станем световен център
по гребане, каквато е нашата
амбиция, ще трябва да изгра-
дим съпътстващ гребен канал
според изискванията на
ФИСА”, каза Иван Тотев. “За
Пловдив инвестиция от около
7 милиона евро, колкото ще
струва новото спортно съоръ-
жение, е значителна. Но ние
сме решени да го направим
заради хората, които живеят
тук, защото мястото ще стане
привлекателен център за от-
дих”, добави кметът.

Пловдив гласи
нов гребен канал
Проектът струва 7 млн. евро, представят го пред
шефа на световната федерация и 200 елитни гости

На завършилото светов-
но първенство по греба-
не в неолимпийските
дисциплини за мъже и
жени, както и за младе-
жи и девойки участваха
991 състезатели от 57
страни, като бройката на
участниците беше почти
двойно повече от наско-
ро завършилата Олимпи-
ада в Лондон, където се
състезаваха 550 гребци.
Нито един български
екипаж обаче не достиг-
на финалите.

Техническият директор на ФИСА и бивш президент на
Българската федерация по гребане Светла Оцетова с
президента на световната централа Денис Освалд (в

средата) и кмета на Пловдив Иван Тотев на представянето
на проекта за нов гребен канал

О
рганизационният ко-
митет на световното
първенство по греба-
не в Пловдив предста-

Поветкин преварва
Кобрата за мач
с Кличко

Александър Поветкин (Рус)
най-вероятно ще предреди Ку-
брат Пулев за мач с по-малкия от
братята Кличко - Владимир. Това
потвърди промоутърът на бълга-
рина и на руснака Кале Зауер-
ланд. Според него Поветкин има
шанс да се бие с украинеца в
началото на 2013 г., но преди
това ще трябва да се справи с
бившия световен шампион Хасим
Рахман (САЩ). Двубоят е на 29
септември. На същата галавечер
Кобрата пък ще се бие с непобе-
дения гигант от Русия Алек-
сандър Устинов.

Пиронкова аутсайдер

Цветана Пиронкова беше обя-
вена за аутасйдер в мача от I
кръг на тенис турнира в Ню
Хейвън, САЩ, който е с награден
фонд $637 000. Букмейкърът “bet-
at-home.com” даде коефициент за
българката в двубоя с Джън Джие
(Кит) 2,55, докато ставката за
китайката е 1,55. Според авст-
рийската къща най-вероятният
изход от мача е 2:0 сета за Джие,
като този вариант е оценен с
2,35. “bet-at-home.com” ще даде 10
ваучера по 100 лв., ако Пиронкова
стигне поне до четвъртфинал в
турнира.

Обиколка на Испания
17.00 Фаустино - Еибар (III етап)

ПО ЕВРОСПОРТ 2
23.00 “Прочалъндж” Дюренго -

Телърайд (I етап)
ТЕНИС

22.00 Финал на турнира
в Синсинати (жени)

 Дублиращият гребен ка-
нал се проектира от арх. Илко
Николов и готовите проекти
бяха представени на гостите от
представител на неговия екип.
Архитект Тодоров каза, че
съоръжението ще има три
зони: първата е самият канал,

дълбочина от 1,5 м и ще се
използва за загряване на
състезателите преди състеза-
ния. Общата водна площ на ка-
нала по проект ще бъде 104
131 кв. м и ще бъде пресечена
от 8 леки пешеходни моста.

 По проект каналът ще
бъде свързан със сегашната
гребна база на старта и на
финала, така че готвещите се
за старт състезатели и тези,
които вече са свършили състе-
занието, да не преминават по
трасето и да не пречат на
състезаващите се в момента
гребци.

 Когато няма състезания
по гребане, каналът ще бъде
воден атракцион със ски вле-
кове, водни колела и други
развлечения.

Ден по-рано Пловдив вне-
се официално кандидатура за
домакин на световното
първенство по гребане за
мъже и жени през 2017 г.

втората е градски парк, а тре-
тата е част от защитения по
програма “Натура 2000” при-
роден парк със специфични
растителност и птици. Според
проектантите новото водно
съоръжение ще има дължина
от 2100 м, ширина от 45 м и

Най-добрият български тенисист Гри-
гор Димитров пристигна в Ню Йорк и в
компанията на свой приятел се възполз-
ва от възможността да “пилотира” в спе-
циален за целта симулатор, с който се
подготвят и професионалните пилоти.

“Заедно с Джеф летим директно към
летище “Ла Гуардия” в Ню Йорк”, написа
хасковлията в профила си в социалната

№2 Алберто Бризи (Ит) във финалния
двубой на тенис турнира на червени
кортове от категория “фючърс” в Из-
мир, Турция, с награден фонд $10 000.
Въпреки загубата Мико игра първи
финал на ITF турнир и заслужи 10 точ-
ки за световната ранглиста. Той след
две седмици ще се изкачи с близо 80
места до около №600 в света, измест-
вайки Тихомир Грозданов като
четвърта ракета на България.

КУЗМАНОВ ГУБИ
ФИНАЛ В ИЗМИР

Гришо се учи да пилотира самолет
мрежа фейсбук и публикува снимка. Гри-
шо бе заявил участие в квалификациите
на турнир в Уинстън-Салем, но се отказа
да играе заради контузия. Така 21-го-
дишният хасковлия ще участва направо
на последния за годината турнир от Го-
лемия шлем - US Open, започващ на 27
август. Там Гришо има място директно в
основната схема.

Димитър Кузманов
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имитър Кузманов не успя да
спечели първата си титла на
сингъл на професионален
турнир при мъжете и отстъпи
с 6:7, 1:6 пред поставения с

Биха шеф
на Локо Сф
на мач
в Перник


